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استاندار فارس در پایان بازدید از 
برخی کتاب فروشی ها:

کتاب فروشی های 
خارج از ضابطه 

سازمان دهی 
می شوند

در شورای شهر شیراز مطرح شد؛

تعریف و بهره برداری از 345 
پروژه شهرداری با بیش از 4 

هزار میلیارد تومان در دهه فجر 
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بهادری جهرمی: 
با پول موشک های اسرائیل، 

رسانه های غربی تجهیز می شوند
ایرنا- علی بهادری جهرمی، ســخنگوی دولت 
در همایــش دانش آموزی »من دادخواه توأم« 
که به مناســبت روز جهانــی کودک با هدف 
اعلام همــدردی با کودکان غــزه و با حضور 

کاردار سفارت ونژوئلا برگزار شد...

سخنگوی وزارت امور خارجه: 
ننگ تاریخی جنایات 

صهیونیست ها تا همیشه تاریخ 
باقی خواهد ماند

ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه در 
صفحه شخصی خود در فضای مجازی، اظهار 
داشت: خجسته میلاد باسعادت حضرت زینب 

کبری )س( و روز پرستار بر همگان ...

رئیس جمهور تأکید کرد:
 پیگیری نامه ها و 

درخواست های مردم از دولت
ســید ابراهیــم رئیســی، رئیس جمهور در 
جریان سفر به شهرســتان شهریار، توجه به 
ارباب رجوع و پیگیری مشکلات مراجعان به 
دستگاه های اداری و اجرایی به عنوان یکی از 

انتظارات بحق مردم از دولت...

صفحه3
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شهردار شیراز در جشنواره انار قصردشت خبرداد:

برگزاری اولین 
جشنواره ملی انار

شــهردار کلان شهر شــیراز در آیین افتتاح جشنواره 
خرمالو و انار قصردشت شــیراز گفت: در حال حاضر 
جشــنواره خرمالــو و انار در مقطع شــهری در حال 
برگزاری اســت و تلاش خواهیم کرد این جشنواره در 
سال ۱۴۰3 در ســطح ملی برگزار شود. محمدحسن 
اســدی در آییــن افتتاح جشــنواره انــار و خرمالو 

قصردشــت شــیراز اظهار کرد: در ســطح دنیا ایران 
کشوری شــناخته شده است اما کلان شهری همچون 
شــیراز به دلیل ویژگی های متفاوت آن به ویژه باغات 
قصردشت شهرت بســیار زیادی دارد. وی افزود: طی 
چهل سال گذشته مساحت باغات قصردشت قریب به 

3 هزار هکتار بوده است و امروز...

یک سال اینترنتی

 داســتان ادامه دار ما با اینترنت و فیلترشــکن، داستانی 
است که هر روز قســمت های جدید آن رونمایی و وارد 
ابعاد تازه تری می شــود. وقتی به این داستان کارکترهای 
قدیمی بــا نقش جدید به صحنه اضافه شــود، داســتان 
بسیار گیراتر می شــود و بیشتر کنجکاو می شویم بدانیم 
سرانجام این داســتان چه می شود. ناگهان در اواخر کار 
و هنگام رســیدن به قسمت های مهم شبکه های داخلی 
از دســترس خارج می شود و بار دیگر باید از شبکه هایی 
که به اختیار در آن سکنی نگزیده ایم به دیگر شبکه های 
مجــازی غیرایرانی کوچ کرده تا شــاید موفق به تحویل 
کار شویم. این در حالی است که آنها نه تنها از دسترس 
خارج نیســتند بلکه با سرعت بسیار خوب خود ما را یاد 

ازمنه قدیم می اندازند.
در سکانسی دیگر فارغ از فکر کردن به فیلتر و فیلترینگ 
در حالی که در حال انجام امورات روزانه در شــبکه های 
داخلی هســتیم به ناگاه اینترنت قطع می شود و به طور 
کلی دسترســی مان با همه جا قطع می شــود و ساعاتی 
بعد خبر منتشر می شود شبکه اینترنت با اختلال مواجه 
شده است از این رو از همه کاربران عذرخواهی می شود 

یا نمی شود را دقیقاً نمی دانم.
و اما زمانــی که به دلیل برخی الزامــات و کوچ نکردن 
برخی ارگان ها به شبکه های داخلی و پافشاری به ارسال 
خبر در پیام رســان های غیرایرانی لاجــرم باید به آنجا 
هم ســری بزنیم ناگهان پیام می رســد که فیلترشــکن 
را باید تمدیــد کرد و حالا باید در ســاعات غیرمعمول 
برای تمدیــد با اپراتورهــای غیرقانونــی تماس گرفت 
 و در خواســت تمدیــد داد. این همه آن چیزی اســت 
که در بیش از یک ســال اخیــر در هرروز در حال اتفاق 
افتادن اســت و به خصوص در یک سال گذشته روزهای 
خــوش اینترنتــی به آن صــورت یعنی همــان صورت 
قبل از یک ســال پیش نداشــتیم. این روزها ســرعت 
کــم اینترنت ملی، فیلترشــکن، جدال میان اســتفاده 
از شــبکه ها داخلی و خارجی قصه اینترنتی مان شــده 
اســت و موازی با همه اینها ظهــور فناورهای جدید که 
 موجب تشدید شــرایط اختلال شده است، داستانمان را 

دو چندان گیرا و جذاب کرده است.
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با تصویب نمایندگان؛
قانون استخدام فرزندان شهدا و 
جانبازان در برنامه هفتم تمدید شد

 
ایرنا- نمایندگان مجلس در یکــی از مواد برنامه هفتم 
توســعه، تصویب کردند که موادی از قانون برنامه ششم 
توسعه درباره خانواده شهدا در برنامه هفتم نیز ادامه یابد.
حجت الاســلام علیرضا سلیمی در موافقت با این جزء این 
حکم گفت: حکم مذکور در برنامه ششم هم آمده بود؛ اگر 

حکم نقصی دارد، آن را برطرف کنید.
محمد باقر قالیباف، رئیس مجلس در این خصوص گفت: 
در بند »ج« ماده 3۱ لایحه برنامه هفتم توســعه مصوب 
کردیم دولت لایحه لازم و جامع ایثارگران را با همه ابعاد 
آن بیــاورد لذا اجزای یک تــا ۷ بند »ج« ماده 3۱ لایحه 
برنامه هفتم به کمیســیون تلفیق ارجاع می شود و بعد از 

اصلاح مجدداً به صحن می آید.
مواد ۸۶ تا ۹۱ قانون برنامه ۵ ســاله توســعه ششــم به 
فصــل ۱۶ این قانون با عنوان »امور ایثارگران« اختصاص 
 دارد. کــه همه این مــواد عیناً در برنامه هفتم توســعه 

تمدید شد.
مهم تریــن بخش این قانون به بنــد »ج« ماده ۸۷ قانون 
برنامه ششم توسعه برمی گردد که می گوید: دولـت مکلف 
است علاوه بـر اجرای ماده ٢۱ قانون جامع خدمات رسانی 
به ایثارگــران و تبصره های آن و اصلاحــات بعدی، تمام 
فرزندان شــهداء و فرزندان جانبازان ۷۰ درصد و بالاتر را 

در طول اجرای قانون برنامه، استخدام کند.

المیادین:
 یمن یک کشتی اسرائیلی را در دریای 

سرخ توقیف کرد
صدا و ســیما- همزمان با انتشــار خبرهایی مبنی بر 
ناپدیدشــدن یک کشــتی اســرائیلی در دریای ســرخ، 
 نیروهای مســلح یمن اعلام کرد بیانیه مهمی را منتشــر 

می کند. 
برخی رسانه ها از جمله العربیه مدعی شدند انصارا... یمن 
یک کشتی اسرائیلی به نام »گلکسی لیدر« با ٢٢ سرنشین 
را در اختیار گرفته اســت. شــبکه خبــری المیادین نیز 
دقایقــی بعد، به نقل از منابع موثق گزارش داد »نیروهای 
دریایی یمن موفق شــدند یک کشتی صهیونیستی را در 

عمق دریای سرخ توقیف کنند«.
خدمه کشتی در حال بازجویی هستند

المیادین خبر داده ۵٢ نفر در کشتی اسرائیلی، بازداشت 
شده اند. منابع موثق یمنی تأکید کردند که خدمه کشتی 
و سرنشــینان آن در حال حاضر تحت بازجویی قرار دارند 
و ملیت آن ها توســط دستگاه های ذی ربط یمن شناسایی 

شده است.
در همیــن رابطه، وبگاه آکســیوس به نقــل از یک منبع 
صهیوینستی نوشت: حوثی ها )انصارا...( به یک کشتی که 
بخشــی از آن متعلق به یک شرکت اسرائیلی بود، حمله 
کردند و کنترل آن را به دســت گرفتند. منابع المیادین 
همچنین گفته اند یک تاجر اسرائیلی به نام »رامی اونگر« 

مالک کشتی بوده است.

جانبداری دوباره ولیعهد بحرین از 
»تل آویو«

ایســنا- ولیعهد بحرین در موضع گیری سازشــکارانه با 
رژیم صهیونیســتی از در خصومت با مقاومت فلســطین 
درآمده و عملیات هــای آن در برابر حملات ظالمانه ارتش 
رژیم صهیونیســتی به نــوار غزه را »وحشــیانه« خواند و 
 آزادی اســرای این رژیم بدون پرداخت چیزی در ازای آن 

را خواستار شد.
بحرین ۱۱ ســپتامبر ٢۰٢۰ پس از مصــر، اردن و امارات، 
به عنوان چهارمین کشــور عربی توافــق صلحی را با رژیم 
صهیونیســتی امضا کرد و به این شــکل روابــط خود را با 
تل آویــو به حالت عــادی درآورد؛ توافقی که دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور پیشــین آمریکا در توییتی از آن را خبر داده 

و آن را یک »گام تاریخی جدید« خواند.
اما روز گذشــته سلمان بن حمد آل خلیفه، ولیعهد بحرین 
در ســخنرانی که در افتتاحیــه نوزدهمین همایش امنیت 
منطقه ای با عنوان کنفرانس منامه ٢۰٢3 داشــت، رویکرد 
واقعــی رژیم آل خلیفــه را در خصوص تل آویــو و محور 
مقاومت به نمایش گذاشت و در اظهاراتی مدعیانه، عملیات 
طوفان الاقصی را که جنبش حماس هفتم اکتبر علیه رژیم 
صهیونیستی آغاز کرده، محکوم و این جنبش را به کشتن 

افراد بی گناه متهم کرد.
طبق گزارش ســایت »منامه پســت«، بن حمــد در این 
کنفرانس بــا تأکید بر لزوم توقف خشــونت میان حماس 
و رژیم صهیونیســتی، آزادی شهرک نشــین ها و سربازان 
 صهیونیستی به اســارت درآمده را بدون چیزی در ازای آن 

خواستار شد.
ولیعهد بحرین در ادامه نیز مدعی شد که امنیت واقعی تنها 
با اجرای راه حل دو دولتی و اعطای حق قانونی فلسطینی ها 
برای داشتن کشور خودشــان برقرار می شود و حفاظت از 
روند صلح، نیازمند رهبری کارآمد در منطقه و ابرقدرت های 
جهان به ویژه آمریکا است که باید در روند صلح منطقه نقش 

رهبری را بر عهده بگیرد.
او در ادامه نیز مدعی شد که »نباید هیچگونه اقدام تروریستی 

از سوی غزه« علیه رژیم صهیونیستی انجام گیرد.
شــبکه سی ان ان آمریکا نیز در گزارشــی به نقل از ولیعهد 
بحرین در کنفرانس منامه آورد: آشــکارا حماس را محکوم 
می کنم، حملات هفتم اکتبر وحشیانه، هولناک و بی هدف 
بود، زنان، کودکان و سالمندان را به قتل رساندند اما از نظر ما 
اینها محکوم هستند و ما هشتم و نهم اکتبر نیز این اقدامات 

را محکوم کردیم.
بن حمد در پایان این ســخنرانی نیز گفت: حمله روسیه به 
افغانســتان، القاعده را ایجاد کــرد و حمله آمریکا به عراق، 
داعش را، ما نمی توانیم پیش بینی  کنیم که درگیری فعلی 

چه نتیجه ای خواهد داشت.

ایرنا- رئیس سازمان برنامه و بودجه در جریان بررسی لایحه برنامه 
هفتم توســعه در واکنش به تصویب بندی که بر لزوم ارائه کالابرگ 
به اقشــار کم درآمد تأکید می کرد، گفــت: در کنار یارانه نقدی، باید 
کالابرگ هم داده شــود، دولت شــرایط راه اندازی سامانه کالابرگ را 

فراهم کرده است.
در جلســه مجلس شورای اســلامی  و در جریان بررسی برنامه هفتم 
توســعه، بند پ ماده 3۱ لایحه برنامه هفتم توســعه تصویب شد. بر 
اساس بند )پ( ماده )3۱(، به تصویب نمایندگان رسید که بر اساس 
آن وزارت تعــاون، کار و رفاه اجتماعی موظف اســت با طراحی نظام 
تأمین اجتماعی چندلایه، مبتنی بر آزمون وســع با هدف کاهش فقر 
مطلق و بهبود توزیع درآمد و با شناســایی اقشار کم درآمد با رویکرد 
اجتماع محور نســبت به ارائه اقلام ضروری در قالب بســته معیشتی 
پایــه به خانوارهای کم درآمد به صــورت کالابرگ الکترونیکی اقدام 
نماید. محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس شورای اسلامی در این رابطه 
گفت:کاهــش فقر مطلق با ارائه کالابرگ الکترونیکی موضوع بســیار 
مهمی است و برداشــت از متن این نیست که یارانه های نقدی حذف 
شــود و مجلس این نظر را ندارد، اما در بودجه ســال ۱۴۰۱ نیز که 
ارز ترجیحی به پیشنهاد دولت و موافقت مجلس حذف شد، در متن 
قانون آمد، حتی در مجلس نگفتیم که دولت مکلف اســت و گفتیم 
دولت مجاز است، اما یک موضوع را تکلیف کردیم که مجاز است که 
اگر دولت تصمیم گرفــت آن را حذف کند، حتما کالابرگ جایگزین 
آن باشد که متأســفانه کالابرگ جایگزین نشد و این اشکالی بود که 

وجود دارد.
وی تصریــح کرد: دقیقاً ادامه این سیاســت برای حل همین موضوع 
اســت که اگر بخواهیم خانواده هایی که در این تورم چند ســاله که 
بیش از یک دهه اســت به سمت 3۰ تا ۴۰ درصد تداوم دارد، تحت 
پوشــش قرار بگیرند، با یارانه نقدی که نمی توانیم این سیاســت را 
جبــران کنیم، کما اینکه به هر حال دولــت تصمیم گرفت با تعیین 
3۰۰ یــا ۴۰۰ هزار تومان این کار را انجام دهــد. البته این اقدام به 

مجلس هم نیامد.
عملًا به حدود 80 میلیون نفر یارانه می دهیم

قالیباف یادآور شــد: اما به هرحال ایــن 3۰۰ یا ۴۰۰ هزار تومان آیا 

امروز واقعاً مشکلی را حل کرد؟ اما اگر کالابرگ اجرایی شده بود، این 
موضوع موجب بهبود معیشت مردم می شد وجلوی تورم را می گرفت.

وی ادامه داد: عملًا در شــرایط کنونی به حــدود ۸۰ میلیون یارانه 
می دهیم، درحالی که در قانون پرداخت یارانه تا ۷ دهک آمده است، 
یعنــی تقریباً به یک حداقلی و نیم دهک یارانه نمی دهیم و به مابقی 
یارانه می دهیم و این فشار روی تبصره ۱۴ است که قابل حل و فصل 
نیست، لذا ما در مجلس حرف مان این است که دولت در طول برنامه 
باید مبنا را کالابرگ قرار دهد تا سیاســت های جبرانی در معیشــت 

مردم انجام شود.
وی افــزود: مــا اینجا نگفتیم یارانــه را قطع کنیــد، بلکه می گوییم 
حداقل سیاست های شما این باشد که براساس آزمون وسع، افراد کم 
درآمدی که تشــخیص داده شدند، در سقفی که مدنظر است با ارائه 

کالابرگ برای آن، سیاست های جبرانی قرار دهید.
رئیس قوه مقننه کشــورمان خاطرنشان کرد: این موضوع مهم که ما 
باید یک جمع بندی دقیقی داشــته و دولــت و مجلس به یک نقطه 

کاملًا روشن برسیم تا بتوانیم مشکلات معیشتی را حل کنیم.
وی تصریح کرد: منظور از اینکه یارانه نقدی قطع شــود، این نیست 
کــه مجلس چنین چیزی را مدنظر دارد و برداشــت مان از این متن 
هم چنین چیزی نیست، اما در جهت حرکت به سمت سیاست هایی 
که داریم، مثلًا در بحث جهیزیه در اقلام اساســی، در مورد کالاهایی 
کــه در رابطــه با آنها بحــث کردیم، کما اینکه دولــت و مجلس در 

صحــن در مورد ٢۵ قلم کالا گفتیم اگر بنا اســت فردا مثلًا در بحث 
کالاهای اساسی همچون یخچال، تلویزیون و فرش در جهیزیه کمکی 
انجــام بدهیم، باید با کالابرگ انجام دهیم نــه با پول نقد، تا بتوانیم 
سیاست های جبرانی را اجرا کنیم، بنابراین منظور این است که ارائه 
کالابرگ الکترونیکی مازاد بر یارانه های موجود باشد و هر تصمیمی که 
برای یارانه گرفته می شــود در قالب کالابرگ است و مجدداً نباید به 

یارانه نقدی اضافه شود و این روشن است.
حذف یارانه نقدی به صلاح مردم نیست

داوود منظور رئیس سازمان برنامه و بودجه در رابطه با متن بند )پ( 
ماده 3۱ لایحه برنامه هفتم توسعه گفت: برای کاهش فقر لازم است 
نظام پرداخت یارانه را برای افراد نیازمند ادامه دهیم، اما ملاحظه ای 
که داریم این اســت که در اینجا گفته شده تمام کمک های دولت به 
صورت کالابرگ ارائه شــود، در حالی که نیازهای مردم را نمی توانیم 

در این قالب محدود کنیم.
وی تصریــح کرد: پیشــنهاد ما در لایحه این بود کــه یارانه نقدی یا 
کالابرگ اضافه شــود که در این صورت یارانه نقدی حذف می شــود 
که به صلاح مردم نیســت، بنابراین لازم اســت یارانه نقدی در کنار 

کالابرگ الکترونیکی در این بند اضافه شود.
رئیس ســازمان برنامــه و بودجه تأکید کرد: سیاســت ما حمایت از 
اقشار آسیب پذیر و کم درآمد جامعه است، بنابراین حتماً به کالابرگ 
اعتقاد داریم و این حکم را اجرا می کنیم، اما کمک به اقشــار نیازمند 
در این بند به کالابرگ محدود شــده اســت که نمی خواهیم اینگونه 
تفســیر شود، اما اگر برداشت این نباشــد، با آن موافقیم و معتقدیم 
در کنار یارانــه نقدی، باید کالابرگ هم داده شــود، کما اینکه الان 
دولت شــرایط راه اندازی سامانه کالابرگ را فراهم کرده تا کسانی که 
علاقه مند باشــند از آن اســتفاده کنند و چون دامنه آن را گسترش 
دادیم، شیب رو به بالایی در اقبال مردم نسبت به آن در 3 ماه گذشته 
ایجاد شــده است. وی یادآور شد: از نظر ما خط فقر الان بالاتر از حد 
معافیتی اســت که در قانون بودجه امسال آمده است، لذا برای بهبود 
در بند یک معافیت را روی خط فقر مطلق بردیم که بالاتر از حداقلی 
 است که در بودجه امسال داریم و باید اجازه دهیم میزان آن را مرکز

 آمار تعیین کند.

رئیس سازمان برنامه و بودجه:

 در کنار یارانه نقدی، باید کالابرگ هم داده شود

ایرنا- سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شــورای اسلامی در توضیح حضور وزیر امورخارجه در این کمیسیون 
گفت: امیرعبداللهیان، وزیر امور خارجه در این نشست تأکید کرد که 
گروه های مقاومت هوشمندانه در حال تنظیم فشار بر صهیونیست ها 

و حامیانش هستند و ظرفیت های فعال نشده زیادی وجود دارد.
ابوالفضل عمویی در توضیح نشست کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس به خبرنگاران گفت: حسین امیرعبداللهیان وزیر امور 
خارجه به منظور تشــریح آخرین تحولات فلسطین و اقدامات وزارت 
امور خارجه در راســتای پیگیری توقف حملات رژیم صهیونیســتی 
علیه مردم غزه در جلسه فوق العاده کمیسیون امنیت ملی و سیاست 

خارجی شرکت کرد.

سخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس افزود: 
وزیر امور خارجه در این جلســه با تشــریح رنج مــردم غزه از ادامه 
جنایــات جنگی رژیم صهیونیســتی به این موضــوع تاکید کرد که 
آمریکا مهمترین حامی و شــریک صهیونیست ها در کشتار مردم غزه 
در اتاق عملیات اسرائیل و هم در مجامع بین المللی بوده و البته فاقد 
یک راهبرد اثربخش است. عمویی یادآور شد: امیرعبداللهیان با بیان 
اینکه با ادامه جنایات رژیم صهیونیســت ها، امکان توسعه درگیری را 
متصور اســت این موضوع را یادآور شد که صهونیست ها در مواجهه 
میدانی با مقاومت فلســطینی دستاوردی نداشــته اند. در حالی که 
گروه های مقاومت هوشمندانه در حال تنظیم فشار بر صهیونیست ها 

و حامیانش هستند و ظرفیت های فعال نشده زیادی وجود دارد.

وی اضافــه کرد: وزیــر امور خارجه بــه حمایــت بین المللی افکار 
عمومی جهان از مظلومیت مردم فلســطین و مطالبه فوری آتش بس 
در این نشســت اشاره و تأکید کرد که افکار عمومی دنیا دیگر تحمل 
جنایات صهیونیست ها را ندارد و ادعاهای بشردوستی آمریکا و غرب 

در مجامع بین المللی بی اعتبار شده است.
ســخنگوی کمیســیون امنیت ملی و سیاســت خارجــی مجلس 
خاطرنشــان کرد: در این جلســه اعضای کمیســیون امنیت ملی و 
سیاســت خارجی مجلس از مجموعه فعالیت های وزارت امور خارجه 
در پیگیــری حقوق مردم فلســطین و تلاش بــرای توقف حملات 
رژیم صهیونیســتی قدردانی کردنــد و راهکارهای خود برای تقویت 

دیپلماسی ملی برای به ثمر رساندن تلاش ها ارائه دادند.

وزیر امور خارجه:

 مقاومت در حال تنظیم فشار بر صهیونیست ها و حامیانش است

صفحه 3

صفحه2

فرمانده کل قوا در بازدید از نمایشگاه نیروی هوافضای سپاه بیان نمودند؛

راه پیشرفت، کار علمی نوآورانه و 
متکی بر عزم و ایمان
غزه، صحنه واقعی نتوانستن رژیم صهیونیستی و حامیانش



رئیس جمهور تأکید کرد:
 پیگیری نامه ها و درخواست های مردم از دولت

ایســنا- ســید ابراهیم 
در  رئیس جمهور  رئیسی، 
به شهرستان  جریان سفر 
ارباب  به  توجه  شــهریار، 
رجوع و پیگیری مشکلات 
مراجعان به دســتگاه های 
اداری و اجرایی به عنوان 
یکــی از انتظــارات بحق 
مــردم از دولــت را مورد 
و گفت:  داد  قــرار  تأکید 
همه  از  بنــده  خواســته 

همکاران در دستگاه های اداری و اجرایی آن است که مسائل و مشکلات مردم 
را به دور از هرگونه روابط ناســالم و ناعادلانه مورد توجه و پیگیری قرار دهند، 
به گونه ای که مردم احســاس کنند خدمتگزارانشــان در دستگاه های اداری و 

اجرایی حقیقتاً به دنبال گره گشایی از مشکلات آنها هستند.
رئیســی بر پیگیری نامه ها و درخواست های مردم از دولت تأکید کرد و اظهار 
داشت: حتماً همکاران بنده در بخش ارتباطات مردمی دولت نامه های دریافت 
شده از ســوی مردم را به دقت بررسی و خواسته های آنها را پیگیری خواهند 
کرد چرا که اساســاً یکــی از دلایل اصلی آمدن من در میــان مردم توجه به 

خواسته های آنهاست.
رئیس جمهور در بخش دیگری از ســخنان خود در جمع مردم شهریار امنیت 
امروز کشور را مرهون جان فشانی شهدا و ایثارگران دانست و گفت: آنچه امروز 
مردم فلســطین به آن مبتلا شده اند. همه ما را نیز در نحوه حمایت از آنها در 

معرض آزمون الهی قرار داده است.
رئیسی با انتقاد از سکوت مجامع بین المللی در قبال جنایات رژیم صهیونیستی 
در غزه، گفت: امروز مردم دنیا علاوه بر تنفر شــدید از رژیم صهیونیســتی و 
آمریکا نسبت به همه سازوکارهای بین المللی نیز احساس ناامیدی و ناکارآمدی 
می کنند و به دنبال نظم عادلانه جهانی هستند و ما یقین داریم با اراده ملت ها 
و خون پاک همه کودکان مظلوم فلسطینی نظام عادلانه جهانی در دنیا شکل 
خواهد گرفت. رئیس  جمهور بــا بیان اینکه مردم غزه امروز به ملت های جهان 
درس ایستادگی و مقاومت و همچنین بیزاری از دشمنان بشریت را می دهند، 
تصریــح کرد: بی تردید خون کودکان مظلوم فلســطینی زمینه را برای بیرون 
آمدن دســت انتقام الهی و خاتمه دادن بــه حکومت ظالمان و فرعونیان زمان 

را فراهم خواهد کرد.

رئیس مجلس:
ارائه کالابرگ الکترونیکی به معنای حذف

 یارانه های نقدی نیست

باشگاه خبرنگاران- محمدباقر قالیباف، رئیس مجلس در جریان جلسه علنی 
امروز مجلس شــورای اسلامی و بررســی بندی از لایحه برنامه هفتم توسعه 
کــه به تکلیف مجلس به دولت برای ارائه بســته معیشــتی در قالب کالابرگ 
الکترونیکی به اقشــار کم درآمد جامعه باز می گشت، بیان کرد: اولاً باید بگویم 
منظور مجلس شورای اسلامی از این بند این نیست که یارانه های نقدی حذف 
شــود، مجلس به هیچ عنوان این نظر را ندارد. ما در قانون بودجه سال ۱۴۰۱ 
با پیشنهاد دولت و موافقت مجلس شورای اسلامی، دولت را مجاز دانستیم که 
ارز ترجیحی را حذف کند، اما مجلس، دولت را مکلف کرد که اگر ارز ترجیحی 
حذف شــد حتماً کالابرگ الکترونیکی جایگزین شود، اما متأسفانه این اتفاق 

نیفتاد و اشکالاتی را به وجود آورد.
وی در ادامه اظهار کرد: اکنون در ادامه این سیاســت برای حل خلأ موجود ما 
مصــوب کردیم اگر دولت قصد دارد به خانواده های کم درآمد در این شــرایط 
تورمی که نزدیک به دو دهه تورم بین ۳۰ تا ۴۰ درصد است قصد دارد کمک 
کند از طریق یارانه نقدی نباشــد چرا که یارانه ۳۰۰ یا ۴۰۰ تومانی مشــکل 

مردم را حل نمی کند؛ بلکه در قالب کالابرگ به معیشت مردم کمک شود.
رئیس مجلس شورای اسلامی در ادامه تصریح کرد: اکنون به حدود ۸۰ میلیون 
نفر یارانه نقــدی می دهیم در حالی که قانون فقط هفت دهک را مکلف کرده 
است، اما براساس آمار فقط نیم دهک است که یارانه نمی گیرند. حرف مجلس 
شــورای اسلامی این اســت که دولت در طول برنامه سیاست کمک معیشتی 
به مردم را بر مبنای کالابرگ قرار دهد. براســاس آزمون وسع افراد کم درآمد 
کالابــرگ الکترونیکی دریافت کنند. وی در ادامــه تأکید کرد: به هیچ عنوان 
مدنظر مجلس شــورای اسلامی نیست که یارانه نقدی قطع شود بلکه اگر قرار 
است کمک معیشتی به افراد شود باید در قالب کالابرگ باشد نه این که دوباره 

یارانه اضافه شود؛ در قالب کالابرگ باید کمک انجام شود.

عضو هیئت  رئیسه مجلس:
لایحه بودجه سال آینده کشور سه شنبه به مجلس می رسد

فارس- علیرضا ســلیمی، عضو هیئت  رئیسه مجلس شــورای اسلامی گفت: 
لایحه بودجه سال آینده کشور سه شنبه این هفته به مجلس تقدیم می شود.

پیش نویس لایحه بودجه ســال ۱۴۰۳ در جلســه ۱۰ آبان ماه سال جاری در 
جلســه هیئت دولت از ســوی داوود منظور، رئیس سازمان برنامه و بودجه به 

هیئت دولت ارائه شد.
منظور در این جلســه با تشــریح تغییــرات رویکردی بودجه ســال ۱۴۰۳ و 
پیش بینی هــای مقدماتی از منابــع و مصارف با رویکرد تداوم رشــد تولید و 
کنترل تورم و همچنین چالش های پیش روی بودجه عمومی کشــور ناشی از 
ناترازی های به جا مانده از یک دهه گذشــته، رویکرد کلی بودجه ســال آینده 

را اجرای سیاست های کلی، تحقق عدالت و اصلاح برخی ناترازی ها دانست.

  وزیر کشور تأکید کرد:
شناسایی نواقص الگو های مداخلات در حوزه 

آسیب های اجتماعی

صداوســیما- احمد وحیدی، وزیر کشوردر یکصد و شصتمین جلسه شورای 
اجتماعی کشــور با محوریت آســیب های اجتماعی و همچنین بررسی طرح 
و الگوی »مجتمع شــوق زندگی« برگزار شــد، بر اهمیت چالش آســیب های 
اجتماعی و گســتردگی آن تأکید کرد و گفت که موضوع آسیب های اجتماعی 

را نمی توان نادیده گرفت.
وزیر کشور با بیان اینکه تلاش های صورت گرفته در حوزه آسیب های اجتماعی 
می توانســت بسیار بهتر و موفقت آمیزتر باشــد، گفت: برای رسیدن به الگوی 
مناســب و نحوه مواجهه با آسیب ها، به کار مطالعاتی و بررسی های کارشناسی 

بیشتر نیاز است.
وی در ارتباط با طرح مجتمع های شــوق زندگی تأکید کرد که برای این الگو 
ضرورت دارد یک شــیوه نامه تدوین و متولی آن مشــخص و نیز برای مراحل 
توسعه آن هم برنامه ریزی شود. وحیدی، ضمن یادآوری تأکیدات رهبر معظم 
انقلاب اسلامی و دغدغه ایشــان در خصوص آسیب های اجتماعی گفت: باید 
دغدغــه رهبری را با قدرت دنبال کنیم و جمع بنــدی تلاش ها و فعالیت های 

صورت گرفته را به استحضار ایشان برسانیم. 
در ادامه انسیه خزعلی، معاون رئیس جمهوری در امور زنان هم ضمن تأکید بر 
اجتناب از ایجاد دستگاه های موازی، تصریح کرد: مقابله با آسیب های اجتماعی 
بایــد با کار جمعی همراه باشــد. در این جلســه امین حســین رحیمی وزیر 
دادگســتری نیز در توضیح طرح مجتمع شوق زندگی، گفت: این مجتمع نماد 
همکاری دولت و قوه قضاییه در رفع آســیب های اجتماعی است. وی خواستار 
توسعه این مجتمع ها در سراســر کشور شد و پیشنهاد داد، سازمان بهزیستی 

متولی این مجتمع باشد و سایر دستگاه های با این نهاد همکاری کنند.
مجتمع شــوق زندگی، الگوی جدیدی برای پوشــش افراد آسیب دیده جامعه 
و حمایــت از آنــان به ویژه کودکان اســت. در این مجتمع هــا همه نهاد های 
 مرتبــط از جمله بهزیســتی، شــهرداری، دادســتانی به صــورت یک جا به

امور آسیب دیدگان رسیدگی می کنند.

دوشنبه 1402/08/29              سیاسیسال سی ام  شماره 26149
فرمانده کل قوا در بازدید از نمایشگاه نیروی هوافضای سپاه بیان نمودند:

راه پیشرفت، کار علمی نوآورانه و متکی بر عزم و ایمان
غزه، صحنه واقعی نتوانستن رژیم صهیونیستی و حامیانش

حضرت آیــت ا... خامنه ای، فرمانــده کل قوا 
با حضور در دانشــگاه علوم و فنون هوافضای 
عاشورا، به مدت یک ســاعت و نیم از آخرین 
دستاوردهای نیروی هوافضای سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی در محل نمایشگاه دائمی این 

نیرو بازدید کردند.
در این نمایشگاه که شامل بخش های موشکی، 
پهپادی، پدافندی و فضایی بود، دستاوردهای 
جدید و به روز شــده دانشمندان و متخصصان 
جوان نیروی هوافضای ســپاه پاسداران تحت 
عنــوان »از ایده تا محصول تمــام ایرانی« به 

نمایش گذاشته شده بود. 
همزمان با حضور رهبر انقلاب اسلامی در این 
نمایشگاه، از موشک کروز هایپرسونیک »فتاح 
۲«، ســامانه پدافندی متحــرک »مهران« و 
سامانه ارتقاء یافته »۹ دی« و هم چنین پهپاد 

»شاهد ۱۴۷« رونمایی شد.
آخرین اقدامات و پیشرفت ها در حوزه موشک 
ماهواره بــر و ارســال ماهواره بــه فضا بخش 

دیگری از این نمایشگاه بود.
  در نمایشــگاه هم نشانه های عزم و ایمان 

کاملًا مشهود بود
حضرت آیــت ا... خامنه ای پــس از بازدید از 
نمایشگاه دســتاوردها و توانمندی های نیروی 
هوافضای سپاه در جمع فرماندهان و مسئولان 
دانشگاه علوم و فنون هوافضای عاشورا، بازدید 
از این نمایشــگاه را شیرین و مطلوب خواندند 
و مهم ترین ویژگی آن را نیازســنجی صحیح و 
تمرکز علمی و تحقیقاتی بر نیازها برشمردند.

ایشان رسیدن به چنین دستاوردهای علمی را 
ناشی از انگیزه متکی بر عزم و ایمان دانستند 
و تأکیــد کردند: هرجــا جوان های ما با عزم و 
ایمان وارد شــدند، توانسته اند کارهای بزرگی 

انجام دهند و در این نمایشــگاه هم نشانه های 
عزم و ایمان کاملًا مشهود بود.

  نباید به سطح کنونی موفقیت ها راضی بود
رهبر انقلاب اسلامی یکی دیگر از ویژگی های 
نمایشگاه هوافضای ســپاه را، ابتکار و نوآوری 
برشــمردند و خاطرنشــان کردند: البته نباید 
به ســطح کنونی موفقیت ها راضــی بود؛ زیرا 
بخش های مختلف نظامی و غیرنظامی در دنیا 
به صورت مســتمر در حال حرکت و پیشرفت 

هستند و ما باید تلاش کنیم تا عقب نمانیم.
حضرت آیت ا... خامنه ای، حرکت و پیشــرفت 
در مجموعه های نیروهای مســلح را ســریع و 
مطلوب خواندند و با تأکید بر لزوم کاهش پیدا 
نکردن شــتاب حرکت، افزودنــد: ما در برخی 
بخش های کشــور وضعمان خیلی خوب است 
اما در برخی بخش ها وضعمان خوب نیست و 
کمبــود و نقص وجود دارد که در این بخش ها 
نیز باید با تشــخیص صحیح نیازها، به سمت 

برطرف کردن نقطه  نیاز حرکت کرد.
  غزه بسیاری از حقایق مکتوم را برای مردم 

دنیا آشکار کرد
رهبــر انقلاب اســلامی در بخــش دیگری از 
سخنان خود با اشــاره به تحولات فلسطین و 
اســتمرار جنایات رژیم صهیونیســتی در غزه 
گفتند: قضایای غزه بسیاری از حقایق مکتوم 
را برای مردم دنیا آشــکار کرد که یکی از این 
حقایق، طرفداری سران کشــورهای غربی از 

تبعیض نژادی است.
حضرت آیت ا... خامنه ای رژیم صهیونیســتی 
را مظهر تبعیــض نژادی خواندنــد و گفتند: 
صهیونیست ها خود را نژاد برتر می دانند و بقیه 
آحاد بشــر را نژاد پست به حساب می آورند و 
به همین دلیل اســت بدون احساس ناراحتی 
وجــدان، چندیــن هــزار کــودک را به قتل 

رسانده اند.

   مــردم اروپا و آمریکا نشــان دهند که 
طرفدار تبعیض نژادی نیستند

ایشان تأکید کردند: هنگامی که رئیس  جمهور 
آمریکا، صدراعظم آلمان، رئیس  جمهور فرانسه 
و نخســت وزیــر انگلیس، با آن همــه ادعا از 
چنین رژیم نژادپرستی حمایت و به آن کمک 
می کننــد، به معنای طرفــداری این آقایان از 
تبعیض نژادی به عنوان نفرت انگیزترین مسائل 
دنیا اســت. رهبر انقلاب اســلامی خاطرنشان 
کردنــد: مردم اروپا و آمریــکا نیز باید تکلیف 
خود را با این وضعیت روشــن کنند و نشــان 

دهند که طرفدار تبعیض نژادی نیستند.
  شکســت رژیم صهیونیستی در غزه، یک 

واقعیت است
نکته دیگری کــه حضرت آیــت ا... خامنه ای 
درباره قضایای غزه به آن اشاره کردند، موضوع 
 ناکامی نظامی و عملیاتی رژیم صهیونیستی بود.

ایشــان گفتند: رژیــم صهیونیســتی به رغم 
بمباران هــای گســترده در غــزه، تاکنون در 
حرکت خود ناکام بوده اســت، زیــرا از ابتدا 
گفتند که هدف ما نابودی حماس و مقاومت و 
زمین گیر کردن آنها اســت اما با گذشت بیش 
از ۴۰ روز و با به کارگیــری همه توان نظامی 
خود، هنوز نتوانسته اند این کار را انجام دهند.

رهبــر انقــلاب اســلامی بمباران وحشــیانه 
بیمارستان ها و زنان و کودکان در غزه را نشانه 
عصبی بودن شدید ســران رژیم صهیونیستی 
از شکست خود دانســتند و افزودند: شکست 
رژیم صهیونیســتی در غزه، یک واقعیت است 
و پیشــروی و ورود به داخل بیمارستان ها و یا 
خانه های مردم، پیروزی نیســت، زیرا پیروزی 
به معنای شکست دادن طرف مقابل است که 

رژیم صهیونیستی تاکنون نتوانسته است به آن 
دست یابد و در آینده هم نخواهد توانست.

حضرت آیت ا... خامنه ای با تأکید براینکه ابعاد 
این نتوانستن فراتر از رژیم صهیونیستی است، 
گفتند: این نتوانســتن به معنای نتوانســتنِ 
آمریکا و کشــورهای غربی نیز است و اکنون 
همه دنیا با این حقیقت مواجه شــده است که 
یک رژیم دارای امکانــات و تجهیزات مفصل 
و پیشــرفته نظامی نتوانســته است بر طرف 
 مقابل خــود که هیچ یــک از ایــن امکانات 

را ندارد، غلبه کند.
  شریان و جریان حیاتی رژیم صهیونیستی 

باید قطع شود
ایشــان همچنیــن درباره وظایــف و عملکرد 
دولت هــای مســلمان نیــز افزودنــد: برخی 
دولت های اسلامی به ظاهر در مجامع، جنایات 
رژیم صهیونیســتی را محکوم کردند و برخی 
هم تاکنــون محکوم نکرده اند امــا این، قابل 
قبول نیســت. کار اصلی آن است که شریان و 
جریان حیاتی رژیم صهیونیســتی قطع شود و 
دولت های اسلامی مانع از رسیدن انرژی و کالا 

به این رژیم شوند.
رهبــر انقلاب اســلامی خاطرنشــان کردند: 
دولت های اســلامی حداقل بــرای یک مدت 
محــدود رابطه سیاســی خــود را بــا رژیم 

صهیونیستی قطع کنند.
حضرت آیت ا... خامنه ای افزودند: ملت ها باید 
با ادامــه تجمعات و تظاهرات خــود، نگذارند 

مظلومیت ملت فلسطین فراموش شود.
ایشان در پایان تأکید کردند: ما به وعده الهی 
یقیــن داریم و بــه آینده نیــز امیدواریم و به 

وظیفه خود عمل خواهیم کرد.

فارس- محســن منصوری، معاون اجرایی رئیس  جمهور و 
سرپرســت نهاد ریاست جمهوری شــب گذشته در مراسم 
اختتامیه نمایشــگاه »روایت پیشرفت« با اشاره به عملکرد 
دولت سیزدهم، اظهار داشت: برخی از دستاوردهای دولت 
با عدد و رقم قابل بیان نیســت زیرا توانســته ایم به لحاظ 

ساختاری ریل گذاری های لازم را تغییر دهیم.
  دولــت پویایی و چابکی را به بدنه مدیریتی کشــور 

بازگرداند
معاون اجرایی رئیس جمهوری با بیان اینکه دولت را با تورم 
نزدیک به ۶۰ درصد تحویل گرفتیم، افزود: در شروع دولت 
حدود ۴۸۰ همت کسری بودجه داشتیم اما دولت توانست 
با تصمیماتی ســخت و راهگشــا، تدابیــر لازم جهت حل 
مشــکلات ناشی از این کســری بودجه کشور را اتخاذ کند 
و کشــور در مسیر رشــد قرار گیرد. سرپرست نهاد ریاست 
جمهوری با اشــاره به مســائل و معضلات موجود در حوزه 
مدیریتی کشــور، افزود: بدنه مدیریتی کشور به دلیل عدم 

نظارت و توجه لازم دچار رخوت شده بود.
منصــوری گفت: دولــت ســیزدهم از همــان روز اول با 
برنامه ریــزی و تدابیــر خــود پویایی و چابکــی را به بدنه 
مدیریتی کشور بازگرداند و حل مشکلات مردم را در اولویت 
خــود قرار داد. معــاون اجرایی رئیس  جمهــور تأکید کرد: 
رویکرد مدیریت میدانی در دســتورکار دولت قرار گرفت و 
امروز این ادعا را داریم مســئولین ما در بخش های مختلف 

به صورت ۲۴ ساعته برای حل مشکلات تلاش می کنند.
  به ۳ هزار و ۵۰۰ روستا در دو سال اخیر آبرسانی شده 

است
سرپرســت نهاد ریاســت جمهوری اظهار کرد: مطابق آمار، 
ابتدای شــروع به کار دولت ســیزدهم بــا کمبود ۲۲ هزار 
مگاواتی برق مواجه بودیم؛ دولت طی ۲ ســال گذشــته با 
تدابیر خود توانســت یک ســوم این ناترازی را حل کرده و 
حــدود ۷ هزار مگاوات تولید برق را افزایش دهد. منصوری 
با اشــاره به تنش آبی ۱۰ هزار روستا در کشور، مطرح کرد: 
به لطف خدا و تلاش دولت سیزدهم امروز به ۳ هزار و ۵۰۰ 
روستا در دو سال اخیر آبرسانی شده است و رفع مشکلات 

حوزه آب که وعده داده شده بود، به ثمر رسیده است.
سرپرســت نهاد ریاســت جمهوری با بیان اینکه اعتماد به 
جوانــان انقلابی و متخصص برای حل مشــکلات کشــور 
رویکرد اصلی دولت اســت، افزود: دولت سیزدهم با اتکا بر 
ظرفیت های داخلی عقب ماندگی های کشور را برطرف کرد.
  دولت سیزدهم همواره مجری منویات مقام معظم رهبری 

خواهد بود
منصوری در ادامه در خصوص اینکه دولت سیزدهم همواره 
مجــری منویات مقام معظم رهبری خواهد بود، تأکید کرد: 
امروز در کشــور حاکمیت دوگانه وجــود ندارد لذا دولت با 
پیروی از منویات مقام معظم رهبری به دنبال ارائه خدمت 

به مردم و حل واقعی مشکلات کشور است.
معاون اجرایی رئیس  جمهور افزود: اگر دولت سیزدهم امروز 
توفیق و دســتاوردی کسب کرده آنرا مدیون نظام و ولایت 
فقیــه و حمایت های بی دریغ مردم می دانیم و اگر کســری 

وجود دارد متعهد می شویم کسری ها را جبران کنیم.
  شاخص رشد کشور به بیش از ۴ درصد رسیده است

منصــوری تصریح کرد: بنــا به تعبیر رهبــر انقلاب دولت 
حداقل در ۵۰ شــاخص کلان، عملکرد رو به رشدی داشته 
است، برای مثال در مســئله تورم دولت سیزدهم توانست 
تورم را از ۶۰ درصد کاهش داده و به زیر ۴۰ درصد برساند 
و ان شاا... این روند کاهشی رشد قیمت ها ادامه خواهد یافت.

معاون اجرایی رئیس  جمهور با بیان اینکه طی دو سال اخیر 
شاخص رشد کشور به بیش از ۴ درصد رسیده است، ادامه 
داد: در ۱۰ ســال قبل از دولت سیزدهم نرخ رشد اقتصادی 
کشــور نزدیک به صفر بوده؛ در سال جاری نیز در ۶ ماهه 

نخست سال این شاخص رشد به ۶ درصد رسیده است.
منصــوری در ادامه با اشــاره به عملکــرد دولت در صنعت 
خودرو، مطرح کرد: در مســئله خودرو دولت توانست تولید 
خودرو را از ۷۰۰ هزار به یک میلیون و ۴۰۰ هزار دســتگاه 
در ســال افزایش دهد؛ ا ن شاا... روند حل مشکلات در حوزه 

خودرو نیز با قدرت ادامه خواهد داشت.
  نرخ بیکاری به ۷ درصد کاهش پیدا کرده است

معــاون اجرایی رئیس  جمهور در بخش دیگری از ســخنان 
خود در مورد کاهش نرخ بیکاری در دولت سیزدهم، گفت: 
نرخ بیکاری به ۷ درصد کاهش پیدا کرده اســت، در برخی 
اســتان های صنعتی مسئله اشــتغال نه تنها معضل نیست 

بلکه کمبود نیروی کار هم به وجود آمده است.
سرپرست نهاد ریاســت جمهوری به آخرین وضعیت طرح 
انتقال آب خلیج فارس به فلات مرکزی اشاره کرد و عنوان 
کرد: این طرح یکی از پروژه های بزرگ آبرســانی است که 
برای تأمین آب شرب و کشاورزی به مناطق مختلف کشور، 
مطرح شــده است. اجرای این طرح در کشور تبدیل به رؤیا 
شده بود، اما به همت دولت مردمی طرح انتقال آب از خلیج 
فارس به فلات مرکزی در ۵ جبهه در حال انجام است؛ فاز 

اول آن نیز در استان یزد صورت پذیرفته است.
  دولت در حوزه فروش نفت کارنامه درخشانی دارد

منصوری بیان کرد: دولت علیرغم وجود تحریم ها در حوزه 
فروش نفت کارنامه درخشانی دارد. نرخ رشد در حوزه نفت به 
حدود ۱۹ درصد رسیده است، به یاد داریم که در دولت قبلی 
می گفتند هرکسی بتواند ۳۰۰ هزار بشکه نفت کشور را به 
 فروش برساند ما آن را به عنوان وزیر نفت منصوب می کنیم.

معــاون اجرایی رئیس  جمهور ادامــه داد: بنابراین دولت در 
شــرایط تحریمی و بدون توجه به خواسته های کشورهای 
غربی در فروش ماهیانه یک میلیون و ۴۰۰ هزار بشکه نفت 

موفق عمل کرده است.
  هزینه ۵۰ هــزار میلیارد تومان رتبه بندی معلم ها برای 

دولت
سرپرســت نهاد ریاست جمهوری خاطرنشــان کرد: دولت 
در مســئله مطالبات قانونی که سال ها روی زمین مانده بود 
شــجاعت به خرج داد و برای اجرای آن ها گام های اساســی 
برداشت، برای مثال طرح رتبه بندی معلم ها مسئله ای بود که 
 نزدیک به ۵۰ هزار میلیارد تومان هزینه برای دولت داشــت.
منصــوری بحث تعرفه گذاری پرســتاران را از دیگر اقدامات 
مثبت دولت مردمی دانســت و افــزود: تحقق تعرفه گذاری 
خدمات پرســتاری از مطالبات دیرینه این قشر سخت کوش 
بود که به تازگی و به همت مســؤولان دولت سیزدهم وارد 
فاز عملیاتی شــد. معــاون اجرایی رئیس  جمهــور در پایان 
خاطر نشان کرد: مسئولین دولت سیزدهم با روحیه جهادی 
شبانه روز در حال تلاش هستند تا مشکلات کشور یکی پس 
از دیگری حل شــود لذا ضرورت دارد دستاوردها به درستی 
برای مردم تبیین شود. روایت و تبیین واقعیت ها و عملکردها 

از ضروریات جامعه ای است که در آن زندگی می کنیم.

معاون رئیس جمهور:

 اصلاح ساختارها و ریل گذاری های جدید دولت فراتر از اعداد و ارقام است

ایرنــا- علــی بهادری جهرمــی، ســخنگوی دولــت در همایش 
دانش آموزی »من دادخواه توأم« که به مناسبت روز جهانی کودک 
با هدف اعلام همدردی با کودکان غزه و با حضور کاردار ســفارت 
ونژوئلا برگزار شــد، اظهار کرد: اگر خدایی نکرده روزی یک آدم به 
خانه اش برود و ببیند کســی آمده درب خانه را می زند و می گوید 
ایــن بیچاره ها جا ندارند و اگر امکان دارد چند روز در خانه شــما 
باشد و شــما بپذیرید، سپس شب شــما که خواب هستید، چاقو 
بردارند و پدر و مادر شــما را بکشــند و بچه ها را بیرون کنند، به 
نظرتان آن کــودک باید چه کند؟ فرار کند یــا مقاومت کند؟ آیا 
نباید خانــه را پس بگیرد؟ آن کودک از همســایگان چه انتظاری 
دارد؟ آیا نباید نانوایی سر کوچه بگوید من به قاتلان نان نمی دهم؟ 
اسراییلی ها را انگلیسی ها به سرزمین فلسطین آوردند و گفتند که 

اجازه بدهید چند وقت اینجا باشند.
  انگلیسی ها تمام تلاش شان این بوده که مردم دنیا یادشان برود 

که صهیونیست ها غاصب اند
وی ادامه داد: آیا انتظار دارند همســایگان با آنها رفت و آمد کنند؟ 
اگر این بچه مظلوم هر روز در خیابان فریاد بزند و بگوید این قاتل، 
خانه ما را غصب کرده اســت، قاتل بی آبرو می شود اما اگر کودک 
برود، یکی دو ســال بعد همه یادشــان می رود کــه این فرد، قاتل 
بوده اســت. انگلیسی ها تمام تلاش شان در ۸۰ سال اخیر این بوده 
که همه مردم دنیا یادشــان برود که صهیونیســت ها غاصب اند اما 
بچه های فلسطینی هر روز ایستاده اند و انتظار دارند دیگران هم به 

جای رفت و آمد با غاصبان، به یاری فلسطینی ها بیایند.
  طوفان الاقصی بار دیگر خاطره ۸۰ ساله را زنده کرد 

طوفان الاقصــی بار دیگر خاطره ۸۰ ســاله را زنده کرد و همه دنیا 
فهمیدند این افراد غاصبند؛ این در حالیست که اسرائیلی ها سال ها 
تلاش کردند که با ســاخت فیلم و ... این موضوع را از اذهان مردم 

دنیا پاک کنند.
ســخنگوی دولت تصریح کرد: ۸۰ ســال بعد از اینکه غاصبان پول 
و اســلحه و رسانه داشــتند اما با طوفان الاقصی، غبارها کنار رفت؛ 
خداونــد در قرآن می فرماید که آنهایی که مظلوم اند و می خواهند 

صدایشان شنیده شود، ما این کار را می کنیم. وی تصریح کرد: امروز 
مردم جهان بر خلاف هزینه هایی که دنیا کرده و به صهیونیست ها 
وابســته بودند، یک صدا وارد خیابان ها شــده و می گویند که حق 
فلســطینیان تضییع شده است و از موشک هایی که بر سر کودکان 

ریخته می شود، فهمیدیم سالها دروغ می گفتید.
  غزه نشــان داد که فطرت پاک  و حق طلبی، هرگز خاموش 

نمی شود
بهادری جهرمی  اضافه کرد: موشــک هایی که امروز بر سر کودکان 
و بیماران و بیمارســتان ها ریخته می شود، با پولی ساخته می شود 
که در حســاب رسانه های غربی ریخته می شــود تا سر مردم کلاه 
بگذارنــد؛ هر دو موشــک را یک نگاه ســاخته و یــک مبنا و یک 
جهــت دارد، آن هدف این اســت عده ای نمی خواهند انســانیت و 
حق طلبی و خوبی زنده بماند و اگر زورشــان رســید، انســانیت و 
حق طلبی را می گیرند و اگر زورشان نرسید خود انسان را از زندگی 
محو می کنند و به جای موشــک رســانه ای و تبلیغاتی، موشــک 
نظامی  می ســازند. بهادری جهرمی  افزود: نخســت وزیر انگلیس و 
رئیس جمهور آمریکا با هواپیماهای خود، موشک به اسراییل بردند؛ 
آن هم درســت همان شبی که اسراییل با موشــک بیمارستان را 
مورد حمله قرار داد؛ با همان پول هم رســانه ها تجهیز می شوند تا 
حق طلبی و فطرت انســانی را خاموش کنند اما غزه نشــان داد که 

فطرت پاک  و حق طلبی، هرگز خاموش نمی شود.

باشــگاه خبرنگاران- محمد دهقــان، معاون 
حقوقــی رئیس  جمهور درباره مطالبات ارزی ایران 
از برخی کشــورها گفت: از ســال ۱۴۰۱ تا اوایل 
۱۴۰۲ هفت لایحه را تقدیــم مجلس کرده ایم تا 
برای اقامه دعوی و ارجاع بــه داوری مطالباتمان 
از کشــور های دیگر اجــازه بگیریــم و منتظریم 
 مجلــس بعــد از برنامه هفتم تصویــب این لوایح 

را تسریع کند.

 معاون حقوقــی رئیس جمهور افزود: چند مکاتبه 
هم با رئیس مجلس داشتیم تا این اقدام به سرعت 
پیش رود و بتوانیم طبق قانون موضوع را به داوری 

ارجاع دهیم و دعاوی ما انجام شود.
وی درباره کشــور هایی که هنوز بدهی کشورمان 
را وصــول نکرده انــد، گفت: بحریــن، کره جنوبی 
 و برخــی دیگــر از کشــور ها در ایــن لیســت 

حضور دارند.

ایرنا- ناصر کنعانی، سخنگوی وزارت امور خارجه 
در صفحه شــخصی خود در فضای مجازی، اظهار 
داشــت: خجسته میلاد باســعادت حضرت زینب 
کبری )س( و روز پرســتار بر همــگان خاصه بر 
پرستاران خدوم ایران عزیز مبارک و فرخنده باد.

وی گفت: درحالی امروز در سالروز میلاد فرخنده 
حضــرت زینــب )س( و روز پرســتار، تــلاش و 
خدمات ارزشــمند جامعه پرســتاران و مدافعان 
حریم ســلامت ایرانیان را ارج می نهیم که شاهد 
جنایت فجیع صهیونیســت ها در حملات مستقیم 
 و عمــدی بــه بیمارســتان ها و مراکــز درمانی 

در غزه هستیم.
سخنگوی وزارت امور خارجه تصریح کرد: حملاتی 
که تاکنون منجر به شهادت ۱۹۸ پزشک و پرستار 

و امدادگر، نابودی ۵۵ آمبولانس و خارج شدن ۲۵ 
بیمارستان از چرخه خدمت شده است.

  شکست و نابودی سرنوشت محتوم اشغالگران 
صهیونیست

کنعانی بیــان داشــت: جهانیان هرگــز ناله ها و 
گریه ها و شهادت مظلومانه نوزادان نارس معصوم، 
کودکان و زنان بیمار و بی پناه بیمارســتان شفا و 
ده ها بیمارســتان دیگر در غــزه را از یاد نخواهد 
برد و ننگ و شــرم تاریخــی این جنایات هولناک 
برای صهیونیســت های کودک کُش و حامیان آنها 
تا همیشه تاریخ باقی خواهد ماند. وی عنوان کرد: 
شکســت و نابودی سرنوشــت محتوم اشغالگران 
صهیونیســت همانند همه اشغالگران و متجاوزان 

در طول تاریخ است.

سخنگوی دولت: 

با پول موشک های اسرائیل، رسانه های غربی تجهیز می شوند
معاون حقوقی رئیس جمهور مطرح کرد:

آخرین وضعیت پیگیری مطالبات ارزی از بحرین 
و کره جنوبی

سخنگوی وزارت امور خارجه: 

ننگ تاریخی جنایات صهیونیست ها تا همیشه 
تاریخ باقی خواهد ماند



مجتبی پارســایی، شــهردار صــدرا در یک 
نشســت هم اندیشــی با تأکید بر اینکه روز و 
هفته کتــاب و کتابخوانی می تواند یک نقطه 
عطــف در مدیریت شــهری جهت توســعه 
فرهنگی شهر جدید صدرا باشد، مطرح کرد: 
فرهنگ و فرهنگ ســازی در مدیریت شهری 
از اهمیت بالایی برخوردار است که در صدرا 
تلاش می شــود همانند گذشته که جزو ۱۰ 
شــهر برتر حوزه کتاب در سطح کشور بودیم 

در ادامه هم بتوانیم با بهره گیری از مطالبات شهروندی و ایده های کاربردی در این حیطه نسبت 
به ارتقای کیفی و افزایش سرانه مطالعه ایفای نقش داشته باشیم  . 

پارســایی از فراخــوان جدید شــهرداری صدرا بــا عنوان ایده بــرای افزایش ســرانه مطالعه 
خبر داد و گفت: شــهر خوب را شــهروند خوب می ســازد و این فراخــوان می تواند دیدگاه ها، 
پیشــنهادات و راهکارهای شــهروندان در حوزه مدیریت شــهری نســبت به پیشــرفت کمی 
و کیفــی پروژه هــای عمرانی و فرهنگــی حوزه کتاب را به مــا مخابره کنــد و بتوانیم از این 
 ایده هــا اســتفاده لازم را ببریــم. همچنین بــه برگزیدگان در ایــن فراخــوان هدایایی ویژه 

خواهیم داد. 
شهردار صدرا با اشاره به فرمایش رهبری گفت: یکی از دغدغه های مهم حضرت آقا بحث کتاب 

و کتاب خوانی است چراکه کتاب یکی از ارکان زندگی خانواده ها و جامعه اسلامی است. 
پارســایی با تأکید بر اینکه شهر صدرا اســتعداد پایتخت کتاب ایران را دارد، افزود: خودآگاهی 
و راه درســت زیســتن از طریق مطالعه کتاب حاصل می شود که می توانند روح را درمان و یک 
معلم ساده و صمیمی برای آموزش انسان ها باشد. وی اضافه کرد: در این راستا شهرداری صدرا 
در تلاش است تا این شهر دوستدار و خلاق کتاب را با برنامه ریزی هدفمند و با اولویت اجرایی 

به توسعه فرهنگی برساند. 
استقرار ایستگاه های مطالعه در اکوپارک صدرا برای ارائه کتاب به شهروندان برنامه ویژه ای بود 
که پارســایی در پایان صحبت های خود به آن اشــاره کرد که به دوســتداران این حوزه پس از 

مطالعه و خلاصه برداری و با داوری آثار جوایز نفیسی به برگزیدگان اهدا خواهد شد.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

س : طاهره حیاتی
عک

تدبیر فناورانه پردازش پسماندها

س : طاهره حیاتی
عک

ســید مصطفي  هاشــمي، مدیرعامل شــرکت شهرک های 
صنعتــی فارس در آیین اعطاي پروانه بهره برداري شــهرک 
صنعتــي غیردولتــي پدیده هاي نــوآور قادرآبــاد گفت: با 
توجــه به آماده ســازي زیرســاخت ها، پروانــه بهره برداري 
 این شــهرک صنعتي صــادر و آمــاده واگــذاري زمین به 

متقاضیان است.
وي با اشاره به ظرفیت هاي منطقه قادرآباد در بخش صنایع 

تبدیلي و تکمیلي کشــاورزي به عنوان مزیت اصلي منطقه، 
افزود: این شــهرک صنعتي با هدف ایجاد زیرساخت استقرار 
صنایع و جذب ســرمایه گذار در منطقه قادرآباد شهرســتان 
خرمبید راه اندازي شده و مي تواند بستر مناسبي براي توسعه 

صنعتي و ایجاد اشتغال پایدار فراهم کند. 
 بخــش خصوصي حدود150میلیارد ريــال براي انجام 

زيرساخت ها هزينه كرده است
هاشــمي تصریح کرد: زیرســاخت هایي نظیر شــبکه برق، 
توزیــع آب حفرچاه آب و زیرســازي این شــهرک صنعتي 
غیردولتي نیز توســط ســرمایه گذار بخش خصوصي فراهم 
شــده است. وي در ادامه با بیان اینکه مجوز تأسیس شهرک 
صنعتي غیردولتي نوآوران صنعت قادرآباد توســط شــرکت 
 شــهرک هاي صنعتي فــارس در زمیني به مســاحت بیش 
از ۱۰/7هکتــار، صــادر و عملیات اجرایي زیرســاخت ها در 
این شــهرک صنعتي نیز انجام شــده اســت، گفت: تاکنون 
ســرمایه گذار بخش خصوصي حدود۱5۰میلیارد ریال براي 

انجام زیرساخت ها هزینه کرده است.

مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی فارس با بیان اینکه 
صنایع غذایي و صنایع کوچک بدون آلاینده قابلیت استقرار 
در این شــهرک صنعتي غیر دولتي دارند، تصریح کرد: این 
شهرک صنعتي ظرفیت اســتقرار عدود 4۰ واحد تولیدي با 

پیش بیني اشتغال 3۰۰ نفر راخواهد داشت. 
هاشمي در ادامه با بیان اینکه براساس قانون، سازمان صنایع 
کوچک و شــهرک هاي صنعتي ایران، مجاز اســت نسبت به 
صــدور مجوز تأســیس و بهره برداري شــهرک هاي صنعتي 
بــراي بخش خصوصــي و تعاوني اقدام کنــد، گفت: در این 
زمینه، صدور مجوز براي ایجاد و توســعه شــهرک صنعتي 
خصوصي پس از انجام مطالعات امکان سنجي فني، اقتصادي 
و زیســت محیطي در چارچوب طرح هاي توســعه و عمران 
توسط ســازمان صنایع کوچک وشهرک هاي صنعتي ایران و 

شرکت هاي استاني تابعه انجام مي شود.
وي افزود: براساس قانون، شــهرک هاي صنعتي غیر دولتي 
از کلیه مزایاي قانوني شــهرک هاي صنعتي دولتي برخوردار 

خواهند شد. 

هاشــمي افزود: واحدهاي تولیدي مســتقر در شهرک هاي 
صنعتي غیر دولتي در مناطق کم برخوردار و کمترتوسعه یافته 
از معافیت هاي ماده ۱32قانون مالیات هاي مستقیم برخوردار 

خواهند شد.
مدیرعامل شــرکت شــهرک هاي صنعتي فارس اضافه کرد: 
بانک هــاي عامل نیز موظف هســتند قراردادهاي مربوط به 
تخصیص زمین در شــهرک هاي صنعتــي غیردولتي را هم 
ردیف اسناد رســمي پذیرفته و تسهیلات اعتباري و حقوقي 

مربوط به اسناد رسمي را در این خصوص اعمال نمایند.
وي تأکید کــرد: متقاضیان ایجاد این شــهرکها باید زمین 
مناســب که در مالکیت آنها قرار دارد را براي بررســي هاي 
امکان ســنجي ایجاد شــهرک ها معرفي کنند. تاکنون پروانه 
بهره برداري براي پنج شــهرک هاي صنعتــي غیردولتي در 
استان شامل فراسان و کامپوزیت سازه ماندگار در شهرستان 
ســپیدان، محبت گستر در شهرســتان اقلید، شرکت توسعه 
صنایع و صادرات فارس در شیراز و پدیده هاي نوآور قادرآباد 

در شهرستان خرمبید صادر شده است.

ســید مجتبــی علــوی، مدیر امــور فرهنگــی معاونــت امــور زائرین 
و گردشــگری اســتانداری فــارس اعــلام کــرد: برابــر ابلاغ بنــد )۱( 
تصویــب نامــه شــماره 33۰4۹/ت۶۱۰۶4ه هیئــت وزیران، ارســالی 
بــه اســتانداری فــارس؛ هزینه کــرد اشــخاص حقوقــی در خصــوص 
 تولیــد و انتشــار محتــوای فرهنگی و آموزشــی و معرفــی ظرفیت های 
گردشــگری، زیارتــی و فرهنگی و هنــری جمهوری اســلامی ایران به 
زبان های خارجی با هماهنگی و تأیید وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری 
و  صنایع دســتی و وزارت فرهنگ و ارشاد اســلامی حسب مورد و ساخت 
فرهنگســراها، مجتمع هــای فرهنگی و هنــری و کتابخانه ها با هماهنگی 
 و تأیید وزارت فرهنگ و ارشــاد اســلامی به صــورت صد درصد به عنوان 

هزینه قابل قبول مالیاتی تلقی می شود.
عضو شورای فرهنگی استانداری فارس تأکید کرد: با توجه به ظرفیت های 
بســیار بالای گردشــگری و فرهنگی اســتان فارس، مخصوصاً در برخی 
شــاخه ها مانند گردشــگری مذهبی، گردشــگری ســلامت، گردشگری 
ادبــی، گردشــگری تاریخی و گردشــگری ورزشــی که امکانــات خوبی 
جهت جذب گردشــگر و توریســت خارجی را دارد، ایــن قانون می تواند 
فرصــت بســیار خوبی برای اشــخاص حقوقــی مخصوصاً شــرکت های 
گردشــگری، زیارتی و مســافرتی، جهت تبلیغ ظرفیت های گردشــگری 
 و فرهنگی اســتان در ســایر کشــورها و جذب گردشــگر و زائــر از این 

کشورها باشد.

عبدالصالح رســتم زاده، شــهردار منطقه ۹ گفت: به منظور رفع مشکلات 
شــهروندان در زمان بارندگی و آب گرفتگی های ســطحی معابر عملیات 
لوله گذاری و دفع و هدایت آب های ســطحی در بلوار اتوبوسرانی در حال 

انجام است.
وی افزود: هدف از انجام پروژه های عملیاتی دفع و هدایت آب های سطحی 
در زمان بارندگی، کنترل سیلاب و ارتقای سطح کیفی و ایمنی معابر این 

محدوده ها می باشد.
مدیرمنطقــه با بیان اینکــه لوله گذاری و دفع آب های ســطحی از جمله 
 برنامه هایــی اســت که با هــدف جلوگیــری از ناملایمات بصری شــهر، 
کاهش خطرات احتمالی در دستور کار قرار داده شده است، ادامه داد : این 

لوله گذاری به منظور دفع آب های ســطحی از بلوار اتوبوسرانی و انتقال آن 
به رودخانه چنار راهدار در حال انجام است.

براســاس این گزارش پــروژه لوله گذاری دفع آب های ســطحی با اعتبار 
۱3۰ میلیــارد ریــال و به متــراژ 57۰ متر طول در محدوده شــهرداری 
 منطقــه ۹ شــیراز درحــال اجرا اســت و اجــرای عملیــات لوله گذاری 
برای هدایت و دفع آب های سطحی بر اساس نیاز سنجی و کارشناسی های 
صورت گرفته در نقاط بحرانی ســطح منطقه برنامه ریزی و هماهنگ شده 
است که برای این منظور در ســال جاری چندین عملیات لوله گذاری در 
نقاط مختلف سطح منطقه ۹ توسط این شهرداری شروع به کار، پیشرفت 

و تعدادی از آنها در مراحل پایانی به سر می برد

استاندار فارس:
می توان نويد خوش افتتاح كتابخانه عمومی

 شهید دستغیب را به مردم داد

محمدهــادی ایمانیه، اســتاندار فــارس همزمان با هفته کتــاب، همراه با 
محمدحســین فیروزی، مدیرکل کتابخانه هــای عمومی فارس با حضور در 
کتابخانه عمومی شــهید دستغیب از روند بازســازی قدیمی ترین کتابخانه 

عمومی استان فارس بازدید کرد.
استاندار فارس در حاشــیه این بازدید گفت: این کتابخانه جزء خاطره های 
فرهنگی شیراز است و تمامی کسانی که در شیراز اهل معرفت و کتابخوانی 

هستند از این کتابخانه خاطره دارند.
 بازسازی كتابخانه شهید دستغیب بیش از 95 درصد پیشرفت فیزيکی دارد

ایمانیه با بیان اینکه جای تأســف است که بازسازی این پروژه چندین سال 
به طول انجامید، افزود: خوشبختانه به همت اداره کل کتابخانه های عمومی 
فارس از ابتدایی ســال جاری بازســازی این کتابخانه رشد خوبی داشته و 

اکنون بنابر اعلام مدیران پروژه، بیش از ۹5 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
وی بــا بیان اینکه ایــن کتابخانه تا دهــه مبارک فجر آمــده بهره برداری 
 خواهــد شــد گفــت: از همیــن الان بایــد خبــر خــوش ایــن رویداد 

را به مردم داد.
رئیــس انجمن کتابخانه های عمومی اســتان فــارس در ادامه تصریح کرد: 
درحقیقــت یک حلقه ای میان کتاب فروشــی ها، کتابخانه ها و کتابخوان ها 
و حامیــان هر ســه ایــن گزینه قــرار دارد؛ اگر هر کدام از این ســه ضلع 
تکمیل نشــود این ارتباط ناقص و کم استفاده می شود؛ امیدواریم همزمان 
 بتوانیم هر ســه مقوله کتاب فروشــی، کتابخانه و کتاب خــوان را در فارس 

تقویت کنیم.

نایب رئیس شورای اسلامی شهر شیراز مطرح کرد:
پیشنهاد نصب تجهیزات پزشکی حیاتی

 در اماكن عمومی

 گروه خبر-لیلا غضنفری
 نایب رئیس شــورای اسلامی شــهر شیراز گفت: در راســتای پیشگیری و 
کاهش مرگ و میر ناشــی از حوادث قلبی پیشنهاد می شود نصب تجهیزات 
پزشکی حیاتی در اماکن عمومی سطح کلان شهر شیراز مانند ایستگاه های 

مترو و مراکز خرید صورت گیرد. 
محمدتقی تذروی در نطق پیش از دستور خود اظهار کرد: بیماری های قلبی 
عروقی و ســکته قلبی یکی از شــایع ترین و اصلی ترین علل مرگ و میر در 
جهان خصوصاً در کشورهای جهان سوم و کشور ما به شمار می رود که حتی 
با وجود پیشرفت امروزی علم پزشکی و مراقبت های خوب درمانی که منجر 
به نجات جان افراد زیادی از مرگ ناشی شده از سکته قلبی می شود؛ بازهم 
آمار مرگ  و میر ناشــی از این عارضه بسیار بالا است. وی افزود: پیشگیری 
از بروز حوادث قلبی  مســئله ای است که بیش از پیش حائز اهمیت است و 
اصلاح سبک زندگی، آگاهی، استفاده از تجهیزات و دستگاه های پزشکی در 
محیط خارج از بیمارســتان جهت افرادی که دچار چنین حوادثی می شوند 
بــه دلیل اینکه ثانیه هــا تأثیر حیاتی دارد، گام مؤثــری جهت نجات جان 

انسان ها است.
این عضو شورای اســلامی شهر شیراز اضافه کرد: یکی از موارد و تجهیزات 
پزشــکی که قراردهی آن در محیط های خارج از بیمارستان می تواند باعث 
کاهش مدت زمان فاصله بین حمله قلبی و اعمال شــوک الکتریک مناسب 

شود، دستگاه الکترو شوک قلبی اتوماتیک است. 
تذروی ادامه داد: امروزه در بســیاری از کشــورها نظیر چین، ژاپن و هلند 
قراردهی این دســتگاه در اماکن عمومی را به صورت قانون اجباری درآورده 
که توانسته اند آمار مرگ ومیر ناشی از حملات قلبی را به میزان قابل توجهی 
کاهــش دهند؛ لذا با عنایت به موارد فوق و به منظور پیشــگیری و کاهش 
مرگ ومیر ناشــی از حوادث قلبی پیشــنهاد می شود تعبیه این دستگاه در 
اماکن عمومی سطح کلان شهر شیراز مانند ایستگاه های مترو، مراکز خرید، 
شرکت ها، ادارات، مدارس، دانشــگاه، پایانه های مسافر بری صورت گیرد و 
به عنوان تأیید پایان کار باشــد. چرا که نجات جان یک نفر از مرگ همانند 

زندگی بخشی به همه مردم است.

معاونت امور فرهنگی و رسانه اداره کل فرهنگ و ارشاد 
اسلامی فارس مطرح کرد:

شانزدهمین جشنواره بین المللی پژوهش  های فرهنگی

غلامرضا خوش اقبــال، معاونت امور فرهنگی و رســانه اداره کل فرهنگ و 
ارشاد اســلامی فارس در راستای برگزاری شانزدهمین جشنواره بین المللی 
پژوهش هــای فرهنگی گفــت : پژوهش مهم ترین گام مؤثــر و زیر مجموعه 
فرهنگ و هنر است که می تواند آینده نگری فرهنگ و هنر را تضمین کند. 
خوش اقبال افزود: بدون شــک داشــتن برنامه ها و گعده ها مشــخصی که 
می تواند پژوهش را بررسی کند و اساتید مجرب بر اساس داده های مشخص 
پژوهش در حــوزه فرهنگ و هنر، کار را پیش ببرند و راهبری کنند، آینده 

حوزه فرهنگ و هنر به شدت جذاب و ارزشمند خواهد بود.
بر همین اســاس پژوهشــگاه فرهنگ و هنر و ارتباطات، برنامه جشــنواره 
پژوهش های فرهنگی را راه انداخته است و آثار ارزشمند و قابل تأمل همیشه 

از آن به یادگار مانده است.
امیدواریم که پژوهشــگران شیرازی و اســتان فارس و موسسات که در این 
حوزه فعالیت دارند بتوانند چون همیشــه استان فارس را در قله فرهنگ و 
هنر اســتان نگاه دارند و هم با توجه به پژوهش های بومی شــده در رونق 

فرهنگ و هنر کشورمان مؤثر باشند.

سخنگوی شهرداری شیراز اعلام کرد:
 آسفالت  بیش از 51هزار مترمربع معابر

 طی هفته پانزدهم در شیراز 

رضا جاویدی، ســخنگوی شهرداری شیراز در خصوص آسفالت معابر سطح 
شهر اظهار کرد: یازدهمین گام از جهش عمرانی کلان شهر شیراز که از روز 
دوشــنبه ۱۶ مردادماه جاری با ۶ میلیون مترمربع آســفالت و اعتبار بالغ بر 
یک هزار و 2۰۰ میلیارد تومان شروع شده، طی برنامه دوساله انجام می شود.

ســخنگوی شــهرداری شــیراز با اعــلام میزان آســفالت انجام شــده در 
هفتــه پانزدهــم از جهــش عمرانــی اعلام کــرد: در هفته گذشــته، 5۱ 
 هــزار و 44۸ مترمربــع معابــر مناطق این کلان شــهر به میــزان ۶ هزار 

و 43۱ تن آسفالت شده است.
وی در ادامه به تفکیک جزئیات و مســاحت معابــری که لکه گیری، تراش 
و ترمیــم، روکش آســفالت در معابر آســفالت قدیمی و روکش آســفالت 
در معابر زیرســازی شــده، پرداخت و گفت: تــراش و ترمیم در کمربندی 
جنوب از پروژه های عمرانی ســازمان عمران و بازآفرینی فضاهای شــهری 
 شهرداری شیراز و لکه گیری آسفالت در سطوح مناطق ۱، 2، ۶ و ۹ صورت 

گرفته است. 
ســخنگوی شهرداری شــیراز بیان کرد: روکش آســفالت در معابر آسفالت 
قدیمی در کوچه 5 بولوار پارســیان شمالی و فرعی های بولوار تلاش شرقی، 
کوچه ۱۹ بلوار جمهوری در منطقه 3، کوچه ۱۰ گلشن و فرعی های کوچه 
یک مطهــری جنوبی در منطقه 4، فرعی های خیابان شــهید کشــوری و 
فرعی هــای خیابان صاحب.الزمان در منطقه 5، کوچه 3٫2 فجر شــرقی در 
منطقه ۹ و فرعی های شــهرک بزین در سطج منطقه ۱۰ انجام گرفته است. 
روکش آسفالت در معابر زیرسازی شــده در خیابان جنب بوستان مادر در 

منطقه 5 نیز انجام شده که سخنگوی شهرداری شیراز به آن اشاره کرد.
جاویــدی گفت: طــی ۱4 هفته سپری شــده از آغاز جهش آســفالت، در 
یازدهمین گام جهش عمرانی کلان شــهر شیراز، تاکنون 73۸ هزار و ۱45 
مترمربع از معابر مناطق این کلان شهر با میزان ۹2 هزار و 5۸7 تن آسفالت 

انجام گرفته است.
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 مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی فارس خبر داد:

صدور پروانه بهره برداري پنجمين شهرك صنعتي غير دولتي در فارس

مدیر امور زائرین و گردشگری استانداری فارس:

توليد محتوای گردشگری به زبان خارجی مشمول هزینه های
 قابل قبول مالياتی است

شهردار منطقه 9 مطرح کرد: 

اجرای لوله گذاری دفع آب های سطحی با اعتبار 130 ميليارد ریال

 شهردار صدرا خبر داد:

فراخوان ایده برای افزایش سرانه مطالعه

و  افتتاح  از  شهردار شیراز 
کلنگ زنی بیــش از 354 
پــروژه در ایــام دهه فجر 

انقلاب اسلامی در سطح شهر شیراز خبر داد. 
محمدحســن اســدی در یکصد و سی و ششــمین جلسه 
علنی ششمین دوره شورای اســلامی شهر شیراز به تشریح 
پروژه هــای قابل افتتــاح در ایام دهه فجر انقلاب اســلامی 
پرداخت و اظهار کرد: همزمان با فرا رســیدن بهمن ماه و ایام 
با شکوه دهه فجر انقلاب اسلامی در ۱2 سازمان و شهرداری 
مناطق یازده گانه سطح شهر شیراز بالغ بر 2۰۰ پروژه افتتاح 
و ۱54 پروژه کلنگ زنی خواهد شــد. وی افزود: ارزش نهایی 
این تعداد پروژه بالغ بر 4 هزار و ۶52 میلیارد تومان است. 

شــهردار شــیراز خاطرنشــان کرد: بالغ بر 5۰ هزار میلیارد 
تومان پروژه در آســتانه دهه فجر نیز به منظور ارائه خدمات 
و امیدآفرینی در دستورکار است که 2۰ هزار میلیارد تومان 
پروژه بــه افتتاح و بهره برداری و عملیــات اجرایی 3۰ هزار 

میلیارد تومان پروژه در این ایام آغاز مي شود. 

اســدی ادامه داد: پروژه های قابل افتتــاح عمرانی ۱۰ پروژه 
اســت که فاز دوم بزرگــراه حافظ و تقاطع غیر همســطح 
حافظ، فاز 3 پروژه کوهسار مهدی و بزرگراه شهید استوار از 

مهم ترین پروژه های قابل افتتاح است.
 همچنین در صحن علنی شــورای شهر شیراز طرح کمیته 
محرومیت زدایی، درخصوص بررســی دســتورالعمل اجرایی 
قرارگاه محرومیت زدایی به تصویب رســید. طبق این تبصره 
دســتگاه های اجرایــی موضوع این مصوبــه مکلفند گزارش 
بودجه تخصیصی خود را به شورای اسلامی شهر شیراز ارائه 

نمایند.
طرح یــک فوریتــی درخصــوص دســتورالعمل چگونگی 
ایمن ســازی ترافیکی محدوده عملیات اجرایی تصمیم گیری 
شد. شــهرداری شیراز مکلف اســت حداکثر ظرف مدت دو 
ماه نسبت به ارائه لایحه ای با موضوع دستورالعمل چگونگی 
ایمن سازی ترافیکی محدوده ساخت وسازها، عملیات عمرانی 
و اجرایی که موجب تغییر مســیر تــردد خودروها و عابران 
پیاده در ســطح معابر می گردد به تفکیک پروژه های با ابعاد 

وســیع و غیر آن به همراه تعیین متولی، حدود صلاحیت و 
شرح خدمات مشخص هر بخش شامل طراحی، نظارت، اجرا، 

بازرسی و ممیزی ایمنی و آموزش و... اقدام نماید.
طرح کمیســیون فرهنگی، گردشــگری و سومین حرم اهل 
بیت )ع( شورا، درخصوص طرح شیراز سومین حرم اهل بیت 
)ع( پایتخت قرآن کشــور به تصویب رسید. شهرداری شیراز 
مکلف است نســبت به اجرای طرح شیراز سومین حرم اهل 
بیت )ع( هزینه تربیت حافظــان اجزاء قرآن و هزینه تربیت 
حافظان کل قرآن کریم بصورت 7۰% از طرف شــهرداری و 

3۰ % به صورت شهریه از متقاضیان اخذ گردد.
طرح کمیسیون فرهنگی، گردشگری و سومین حرم اهل بیت 
)ع( شورا، درخصوص مساعدت به مسجد فضیلت به تصویب 
رسید و شــهرداری شیراز مکلف است نسبت به مساعدت به 
مبلغ سه میلیارد ریال جهت توسعه زیر ساخت های فرهنگی 
به مسجد فضیلت واقع در بلوار فضیلت از محل ردیف بودجه 

مرتبط اقدام نماید.
لایحه شــهرداری شــیراز، درخصوص مســاعدت به هیئت 

کشــتی فارس جهت اعزام ملی پوشان به مسابقات جهانی در 
صربســتان به مبلغ ۱/۰۰۰/۰۰۰/۰۰۰ )یک میلیارد(ریال در 
ســال ۱4۰2 به هیئت کشتی شیراز با توجه به برگزار شدن 

اردوی تیم ملی مصوب دیگر شورا بود.
لایحه شهرداری شیراز، درخصوص تکمیل یادمان ملی راهیان 
نور علقمه مســتقر در خرمشهر، تا مبلغ ۰۰۰ /۰۰۰ /۰۰۰ /3۰ 

)سی میلیارد( ریال مصوب شد.

در شورای شهر شیراز مطرح شد؛

تعریف و بهره برداری از 345 پروژه شهرداری با بيش از 4 هزار ميليارد تومان در دهه فجر 
شيراز پایتخت قرآن کشور می شود 

گروه خبر- لیلا غضنفری
 شــهردار کلان شــهر شــیراز در آیین افتتاح 
جشــنواره خرمالو و انار قصردشت شیراز گفت: 
در حال حاضر جشنواره خرمالو و انار در مقطع 
شهری در حال برگزاری است و تلاش خواهیم 
کرد این جشنواره در سال ۱4۰3 در سطح ملی 
برگزار شود. محمدحسن اسدی در آیین افتتاح 
جشــنواره انار و خرمالو قصردشت شیراز اظهار 
کرد: در سطح دنیا ایران کشوری شناخته شده 
است اما کلان شــهری همچون شیراز به دلیل 
ویژگی های متفاوت آن به ویژه باغات قصردشت 

شهرت بسیار زیادی دارد. 
وی افزود: طی چهل ســال گذشــته مساحت 
باغات قصردشــت قریب به 3 هزار هکتار بوده 
اســت و امروز این میزان به یــک هزار هکتار 
تقلیل یافته اســت. این در حالی است که هنوز 
این تفکر وجــود دارد که برخی باغات ســیاه 
درخت هســتند و باید درختان آن قطع شود، 
اما این تفکر صحیح نیســت و با توجه به اینکه 

محصول این درختان انار و خرمالو اســت باید 
حفظ و گسترش آن صورت گیرد. 

شهردار شــیراز با تأکید بر اینکه برای باغداران 
باید اقدام لازم انجام شــود تــا صرفه اقتصادی 
برای آنها ایجاد شــود، گفت: کمک به باغداران 
به نوعی ســرمایه گذاری است و هر اقدامی که 
در خصــوص ترویج باغات صــورت گیرد که به 
سودآوری منجر شود، به اقتصادی کردن باغات 
کمک خواهد کرد. اســدی با اشــاره به اینکه 
باغات قصردشت و درختان خرمالو و انار میراث 
گران بهای چند ســاله این کلان شــهر است، از 
برگزاری جشــنواره گل انار در هفته شیراز در 

اردیبهشت ماه سال ۱4۰3 خبر داد.
وی اضافه کرد: در حال حاضر جشنواره خرمالو 
و انار در مقطع شهری در حال برگزاری است و 
تلاش خواهیم کرد این جشنواره در سال ۱4۰3 

در سطح ملی برگزار شود. 
شــهردار شــیراز اظهار کرد: امروز با برگزاری 
ایــن جشــنواره می تــوان خرمالو و انــار را به 

عنوان یک برند مخصوص شــهر شیراز معرفی 
کرد. اســدی ادامه داد: حمایــت همه جانبه و 
بی چون وچــرا از باغــداران مهم ترین موضوعی 
 اســت که در برگزاری این جشنواره باید آن را 

مدنظر داشت. 

وی همچنین افزود: ســاخت و ساز، بسته شدن 
راه آب ها، خشک شــدن قنات ها موضوعات پر 
تکراری اســت کــه باغ داران قصردشــت آن را 
مطرح می کنند و از مجموعه مدیریت شــهری 
تســهیل برای ایجاد مسیر دسترسی مناسب را 

درخواســت دارند. شهردار شیراز در این مراسم 
یــک مطالبه همه جانبــه را از متولیان ســتاد 
آبادگری باغات قصردشــت و شــهردار منطقه 
شــش عنوان و تصریح کرد: باید حمایت همه 
جانبه از باغدار صــورت گیرد. چرا که باغ داری 
کار بســیار ســخت و پرهزینه اســت لذا باید 
باغات را به سودآوری رساند و بتوانیم مشکلات 
باغداران را به حداقل برســانیم. اسدی با اشاره 
به علاقه مردم شــیراز به فضای ســبز و باغات 
قصردشــت از اجرای دو پروژه نوید داد و گفت: 
پروژه پل زندگی و پروژه دهکده گردشــگری از 

جمله طرح های اجرایی است.
نخســتین جشــنواره انار و خرمالو قصردشت 
شــیراز در راســتای نقــش و اهمیــت باغات 
قصردشــت در مدیریت و محیط زیست شهری 
و معرفی این گنجینــه گران بها به مخاطبان از 
27 آبان لغایــت 5 آذر ماه در محل بوســتان 
 شــهید رجایی همراه با ویژه برنامه های شادمانه

اجرا می شود.

نخستین جشنواره انار و خرمالو قصردشت شیراز افتتاح شد
شهردار شیراز در جشنواره انار قصردشت خبرداد:

برگزاری اولین جشنواره ملی انار
از پل زندگی تا دهکده گردشگری برای اقتصادی کردن باغ داران 



آسیای غربی

 نعیم قاسم: 
تصمیم  گیری کشتار مردم غزه با آمریکا بوده است

 فارس- نعیم قاســم، معاون سید حسن نصر ا... دبیر کل حزب 
 ا... لبنان تأکید کرد که کشــتار جمعــی مردم غزه، یک تصمیم 
آمریکایی است که رژیم صهیونیستی اجرای آن را بر عهده دارد. 
قاســم با بیان اینکه حزب  ا... در حالت بالاترین آمادگی باقی خواهد ماند، گفت: 
حزب  ا... دشمن را مشغول می کند، از آن تلفات می گیرد و اجازه نمی دهد از تمام 

توان خود در یک جا استفاده کند«.
جنبــش حزب  ا... با انتشــار بیانیه ای تأکید کرد که کشــتار مردم فلســطین با 
همدســتی و مشــارکت کامل آمریکا صورت می گیرد و این کشور و همپیمانان 
غربی آن، مســئول عذاب و درد و رنج این مردم هســتند. حزب  ا... با اشــاره به 
اینکه ملت فلســطین با مقاومت اسطوره ای خود، الگوی خوبی در صبر، پایداری 
و ایســتادگی است، بار دیگر حمایت خود را از این ملت اعلام و تأکید کرد که با 
تمامی ابزارها به دنبال توقف تجاوز صهیونیستهاســت. قاسم در ادامه با اشاره به 
اینکه حزب  ا... برای هر احتمالی آمادگی دارد، تصریح کرد: تهدیدهای دشــمن، 
هیچ ارزشــی برای ما ندارد. ما در میدان حضور داریم و تلفات زیادی در منطقه 

جنوب به آن وارد می کنیم«.
ایــن مقام حزب  ا...ادامه داد: اگر آمریکا می خواســت به این درگیری پایان دهد 
و مســیر دیگری انتخاب کند، اسرائیل نمی توانســت یک قدم هم بردارد. زمانی 
که کمکهای سیاســی، نظامی و رســانه ای آمریکا از آن صورت می گیرد، به این 
معنی اســت که ما در برابر تجاوز آمریکایی-اســرائیلی قــرار داریم که آمریکا، 
تصمیم گیرنده بوده و اســرائیل فقط مجری آن اســت«. قاسم با بیان اینکه برای 
همه مشخص شده است که شورای امنیت بی طرف، معنا ندارد، گفت: کشورهای 
ابرقدرت، کشــورهای پست و استعمارگری هســتند که در جنایت علیه بشریت 
شریک هستند. لذا، مقاومت تنها راهکار در برابر این کشورهاست«. وی در پایان 
خاطر نشــان کرد، مقاومت فقط برای چانه زنی نیست، بلکه برای حمایت از لبنان 
اســت؛ لذا حزب  ا... تا جایی که بتواند بر توانمندی های خود خواهد افزود. دفتر 
اطلاع رسانی دولت حماس در غزه هم خبر داد که رژیم صهیونیستی بیش از هزار 
و ۳۰۰ کشــتار علیه ساکنان غزه انجام داده است که در پی آن، ۱۲ هزار و ۳۰۰ 

نفر به شهادت رسیده اند.
این دفتر با اشاره به اینکه بیش از پنج هزار کودک و سه هزار و ۳۰۰ زن تا کنون 
شهید شده اند. تأکید کرد: در این حملات، بالغ بر ۳۰ هزار نفر زخمی شده اند که 

۷۵ درصد از آنها، زنان و کودکان هستند.

،

ایســنا- ترکی فیصل، رئیس پیشــین 
دستگاه اطلاعات عربســتان در سخنرانی 
که در کنفرانس منامه داشت، اظهار کرد: 
جهان شاهد شکســتی در توقف حملات 
اســرائیل به غزه است که به سطح کشتار 
جمعی رســیده و با تهدید به اســتفاده از 

سلاح هسته ای همراه شده  است.
ترکی فیصل گفت، در شــرایطی که رژیم 
صهیونیستی جنگ بی سابقه ای را علیه نوار 
غزه آغاز کرده، خواستار اعمال فشارهایی 

بین المللی بر این رژیم شد.
اطلاعات عربستان  پیشین دستگاه  رئیس 
در ادامه خواســتار این شــد که همانند 
آنچه در عراق و دیگر کشــورها انجام شد، 
اجرای قطعنامه های شورای امنیت به رژیم 

اشغالگر صهیونیستی تحمیل شود.
او گفت: از زمان تشکیل اسرائیل در سال 
۱۹۴۸ هــر بار کــه بحران یــا جنگی در 
منطقه ما آغاز می شــود، صحبت ها درباره 

نیــاز به یافتن راه حلی بــرای پرداختن به 
افزایش می یابد  این درگیری  ریشــه های 
و بــا وجود اینکه همــه صحبت می کنند، 
اما این مســیر را تا آخرش طی نمی کنند، 
این درگیری هفتم اکتبر ۲۰۲۳ آغاز شد و 
تاریخ طولانی وجود دارد تا به امروز رسید 
و بیشتر آن حملات به فلسطینی ها است.

ایــن مقــام ســابق عربســتانی در ادامه 
هشــدار داد که »تهدید هسته ای اسرائیل 
بــه منزلــه فراخوانــی سرگشــاده برای 
دیگــر طرف هــا در منطقه جهــت اقدام 
در این مســیر اســت و این گســتاخی از 
 طرف اســرائیل باید بررسی شده و بدون 

حسابرسی رها نشود«.

جامعه  دیپلماتیک  و  سیاسی  شکست    
جهانی

او در ادامــه گفت: این جنگ نقطه تحولی 
در روند تلاش جدی برای رسیدن به یک 
راه حل منصفانه برای مسئله فلسطین است 
تا ریشــه های این درگیری را بررسی کند، 
این جنگ نشــانه ای از شکست سیاسی و 
دیپلماتیک جامعه جهانی اســت، همه ما 
در حل این مشــکل شکســت خوردیم و 
مسؤولیت یافتن راه حلی برای آن بر گردن 
همه ما است و تداوم شکست در حل این 

مشکل قابل تحمل نیست.
این شاهزاده سعودی افزود: توهم اسرائیل، 
آمریکا و اروپا این اســت کــه می توان با 
اشغال  فلسطینی های تحت  زندگی  بهبود 
و عادی ســازی روابط با کشورهای عربی 
صلح را محقق کرد، اما مســتلزمات صلح 
واقعی و دوری از آغــاز دوباره درگیری ها 

جایگزینی ندارد.

سخنگوی ارتش یمن: 
هدف  را  اسرائیل  پرچم  حامل  کشتی های  تمام 

قرار می دهیم

ایسنا- سخنگوی رسمی نیروهای مســلح یمن در بیانیه ای اعلام 
کرد: بر اساس مسئولیت دینی، ملی و اخلاقی و با توجه به آنچه نوار 
غزه از تجاوزات اشــغالگران و آمریکا در معرض آن قرار گرفته، تمام 

کشتی های با پرچم اسرائیل را هدف قرار می دهیم.
ســرتیپ یحیی ســریع در بیانیه ای اعلام کرد: بر اساس مسئولیت 
دینــی، ملی و اخلاقی و با توجه بــه آنچه نوار غزه از تجاوزات رژیم 
صهیونیســتی و آمریکا در معرض آن قرار گرفته و در آن کشــتارها 
و نســل کشی های روزانه در حال وقوع است و در پاسخ به مطالبات 
مــردم یمن و مطالبات مــردم آزاده و برای امداد رســانی به مردم 
مظلوم غزه نیروهای مسلح یمن اعلام می کنند که انواع کشتی هایی 
که پرچم اســرائیل را برافراشته و توسط شرکت های اسرائیلی اداره 
می شــوند یا متعلق به شــرکت های اسرائیلی هســتند، هدف قرار 

خواهند داد.
   خدمه خود را از کشتی ها خارج کنید

به نقل از النشــره، نیروهای مســلح یمن از همه کشورهای جهان 
می خواهد تا شهروندان خود را که در قالب خدمه این کشتی ها کار 
می کنند خارج کنند، از بارگیری توســط این کشتی ها یا همکاری با 
آنها خودداری کنند و به کشــتی های خــود اطلاع دهند که از این 

کشتی ها دوری کنند.
یک منبع نظامی در نیروی دریایی یمن شنبه تأکید کرد که نیروی 
دریایی ارتش قادر است کشتی های اسرائیلی را در دریای سرخ یا هر 
نقطه دیگری که دشــمن صهیونیستی انتظار ندارد، هدف قرار دهد 
و توضیح داد که نیروهای مســلح درصدد هــدف قرار دادن تمامی 
کشــتی های اسرائیلی چه آنها که به ســمت فلسطین اشغالی یا هر 

کشور دیگری حرکت می کنند، هستند.
نیروهای مســلح یمن روز سه شــنبه ۱۴ نوامبر ۲۰۲۳ اعلام کردند 
کــه از همان لحظه اعلام این بیانیه، از هدف قرار دادن هر کشــتی 
اسرائیلی در دریای سرخ یا هر جایی که بتوانند به آن دسترسی پیدا 

کنند، دریغ نخواهند کرد.

ترکی فیصل اجرای قطعنامه های شورای امنیت علیه رژیم صهیونیستی را خواستار شد

دوشنبه 1402/08/29   بینالملل سال سی ام  شماره 46149

آسیای غربی  وزیر خارجه ترکیه: 

روند عادی سازی روابط اسرائیل در منطقه بعد از ۷ اکتبر تغییر کرد
تســنیم- هاکان فیدان، وزیر خارجه ترکیه در مصاحبه 
با شــبکه خبری الجزیره در خصوص جنگ غزه گفت: در 
حال حاضر محاصره ای در غزه بر اســاس اســتفاده از زور 
وجود دارد. کشــورهای اسلامی باید با هر ابزار دیپلماتیک 
برای حل این مشــکل تلاش کنند. وی با بیان اینکه پیش 
از جنگ یک روند عادی ســازی در منطقه در جریان بود، 
افزود: پس از وقایع ۷ اکتبر مشــاهده شــد که در مسئله 
فلســطین چیزی تغییر نکرده اســت. مصر هــر آنچه از 
دســتش بر می آید برای رساندن کمکها انجام می دهد اما 

حساســیت های مختلفی در این خصوص وجود دارد. وزیر 
خارجه ترکیه ادامه داد: هدف ما حرکت جمعی در مقابل 
اسرائیل است. مهم این است که با دیگر کشورها به صورت 
هماهنگ تصمیم بگیریم و بصورت دسته جمعی فشار وارد 
کنیم. فیدان با اشــاره به دیدارش بــا وزیر خارجه آمریکا 
نیز گفت: به بلینکن گفتم که وقتی اســرائیلی ها کشــته 
می شوند چطور واکنش نشان می دهید، وقتی فلسطینی ها 
کشــته می شــوند نیز باید واکنش نشــان دهید. این یک 
اســتاندارد دو گانه است، نشــان می دهد که نظام دنیا در 

حال ورشکســتگی اســت. هدف گرفتن زنان و کودکان 
توسط اســرائیل اقدامی است که باید فاصله خود را با آن 
حفظ کنید)اعلام برائت بجویید( که این کار را نمی کنید. 
این یک بحران بزرگ برای همه جهانیان اســت. وی ادامه 
داد: یکی از مواردی که ما با آمریکایی ها نتوانستیم توافق 
کنیم این بود، حمایت بی قید و شــرط از اسرائیل و اینکه 
دنبال آتش بس نیســتند. با بلینکن بسیار روشن و صریح 
ســخن گفتم، خواستار آتش بس شــدیم، به او گفتم که 

قاطعانه تهجیر مردم غزه را رد می کنیم.

اخبارکوتاه جهان

آکهي تحدید حدود عمومی   سال 1402  بخش 25 فارس شهرستان لامرد
برابر مقررات ماد 11  قانون ثبت اسناد واملاک ، آگهی تحدید حدود  قسمتی از املاک واقع در قطعات 1و 5 بخش 25فارس شهرستان لامرد  به ترتیب ذیل باذکرشماره پلاک و قید نام و نام خانوادگي متقاضي 

ثبت ، نام پدر ، نوع ملك ، مساحت و محل وقوع ملك جهت اطلاع عموم به شرح ذیل آگهي مي گردد.
ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

بدینوسیله به اطلاع عموم می رساند که تحدید حدود املاک فوق از ساعت 8 صبح در محل وقوع ملك شروع و 
به عمل خواهد آمد لذا به موجب ماد 14 قانون ثبت از صاحبان املاک فوق و مجاورین به وسیله این آگهی دعوت 
به عمل می آید در وقت مقرر در اداره ثبت اســناد و املاک یا محل وقوع ملك حضور یابند و واخواهی مجاورین 
نســبت به حدود و حقوق ارتفاقی برابر ماده 20 قانون ثبت ازتاریخ تنظیم صورتمجلس تحدید حدود به مدت 30 

روز پذیرفته خواهد شد.                                                                                                
تاریخ انتشار : 1402/08/29

شناسه آگهی:1606888
-1/م الف

منصور کشوری
سرپرست اداره ثبت اسناد و املاك شهرستان لامرد   

قطعه یک بخش 25 فارس

ششدانگ یک قطعه زمین پی کنی شده  به مساحت 398/65 مترمربع واقع در شهرلامرد- خیابان بسیج – الیاس کریم زاده فرزند غلامرضا36
خیابان امام جعفر صادق )ع(

ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 48/57 مترمربع واقع درشهر لامرد– خیابان 22 بهمنحمزه بدیعی فرزند حسین138/308

ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 47/24 مترمربع واقع درشهر لامرد– خیابان 22 بهمنحمزه بدیعی فرزند حسین138/309

مصطفی ، علی و فاضل مزارعی 139/84
فرزندان عباس

ششدانگ یک باب مغازه و زمین متصل به آن به مساحت 309/89 مترمربع واقع درشهر لامرد – بلوار شاهد که 
سهام مستدعین ثبت هرکدام دو دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان

ششدانگ یک باب مغازه و زمین متصل به آن به مساحت 309/89 مترمربع واقع درشهر لامرد- بلوار شاهدمحمد مزارعی فرزند هادی 139/85

ششدانگ یک قطعه زمین پی کنی شده  به مساحت 252/55 مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار شاهد  - نبش ابوالحسن ده دار فرزند علی139/86
خیابان سعدی

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 569/62 مترمربع واقع در شهرلامرد- خیابان 22 بهمنمهدی خودشناس فرزند علی146/2

ششدانگ یک قطعه زمین پی کنی شده به مساحت 239/8 مترمربع واقع در شهرلامرد – شرق قلعه ملاامیرحسین غفرانی فرزند عبدالحسین431/20

ششدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 237/19 مترمربع واقع در شهرلامرد – محله بیت العباسعلی منصوری فرزند ابول552/36

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 421/89 مترمربع واقع در شهرلامرد-  بلوار شهید مطهری - محله چاه علی غیاثی فرزند حسین734/33
قائدی

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 337/5 مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار شهید مطهری – محله چاه قائدیمهدی هاشم زاده فرزند فتح اله737/46

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 337/5 مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار شهید مطهری – محله چاه قائدیمرتضی هاشم زاده فرزند فتح اله737/47

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 282/63 مترمربع واقع در شهرلامرد- محله حسین آبادعلی محمدپور فرزند حسین2057/3

  ششدانگ یک باب خانه به مساحت 518/73 مترمربع واقع در شهرلامرد - محله کهوردانعباس ناصری فرزند حمزه2225

ششدانگ یک قطعه  زمین محصور به مساحت 109/54 مترمربع واقع درشهر لامرد- محله تراکمه علیامحمدصادق صفائی فرزند مسعود2301/2

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 390 مترمربع واقع درشهر لامرد- جنوب اتوبان شهید علی جعفری فرزند محمد2386/100
نعیمی - خیابان گلستان

ششدانگ یک قطعه زمین پی کنی شده  به مساحت 253 مترمربع واقع در شهرلامرد-  محله کهورداناحمد پیراسته فرزند عزیز2387/101

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 271/20 مترمربع واقع در شهرلامرد - خیابان فرزانگانایوب شریفی فرزند اسماعیل2387/102

1402/09/20

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 250 مترمربع واقع درشهرلامرد- خیابان فرزانگانمحمد حسینی فرزند غلامرضا2387/103

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 272 مترمربع واقع درشهرلامرد- خیابان فرزانگانمهدی ذبیحی فرزند عبدالرضا2387/104

محمود شریفی فرزند علی و یوسف 2391/31
شریفی فرزند محمود

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 357/73 مترمربع واقع درشهرلامرد- که سهام مستدعین ثبت هرکدام سه 
دانگ مشاع از ششدانگ عرصه و اعیان  

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 418/86 مترمربع واقع درشهرلامرد- بلوار غدیر- محله خندق-  کوچه  آرمین شهریاری فرزند هاشم2475/47
شهید حسین زاده - پلاك 43

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 250/98مترمربع واقع در شهرلامرد– محله خندقفاطمه فرهمند فرزند عبدالحسین2478/42

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 233/90 مترمربع واقع درشهر لامرد- بلوار غدیر – محله چاهنو علیامسعودباقری فرزند محمدحسین2492/175

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 292/24مترمربع واقع درشهر لامرد- بلوار غدیر- غرب خیابان شهید بهمنیکبری زائری فرزند حسین 2544/41

ششدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 301/62مترمربع واقع در شهرلامرد- محله آبشولیعبدالرضا زمانی فرزند میرزا2547/15

رضیه سادات احمدی زاده فرزند سید 2558/12
عبدالحسین

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 245/41 مترمربع واقع درشهرلامرد- بلوار غدیر خیابان رسالت – محله 
آبشولی کوچه 11

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 275مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار شهید نعیمی – عادل شکیب فرزند احمد2584/5
خیابان بهارستان – محله سورغال

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 285/72 مترمربع واقع در شهرلامرد- محله چاه حاج ابولطیبه حسینی فرزند محمود2692/19

ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی  به مساحت 381/67مترمربع واقع درشهرلامرد –خیابان 15 خرداد جواد رضائی فرزند حسن3183/280

موقوفه آب انبار کلو با تولیت اداره 6169
اوقاف و امورخیریه لامرد

ششدانگ عرصه وقفی یک باب ساختمان تجاری، مسکونی به مساحت 680 مترمربع واقع در شهر لامرد- بلوار 
معلم – خیابان تربیت

ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 89/27 مترمربع واقع در شهرستان لامرد – شهر لامردجعفر پور فرزند حمزه6286

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 276/22مترمربع واقع در شهرلامرد- محله حسین آبادحسین کریمی فرزند منصور6291

ششدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 71/14مترمربع واقع در شهرلامرد- شهرك ولیعصر که سهام مهدی و نسترن کشتکار فرزندان علی6296
مستدعین ثبت مهدی کشتکار چهار دانگ از ششدانگ و نسترن کشتکار دو دانگ از ششدانگ به استثناء  بهای ثمن 

اعیان آن

ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 36/85مترمربع واقع در شهرلامرد- شهرك ولیعصر که مهدی و نسترن کشتکار فرزندان علی6297
سهام مستدعین ثبت مهدی کشتکار چهار دانگ از ششدانگ و نسترن کشتکار دو دانگ از ششدانگ به استثناء  

بهای ثمن اعیان آن

ششدانگ یک قطعه زمین محصور به مساحت 348/57مترمربع واقع در شهرلامرد- شهرك ولیعصر که سهام مهدی و نسترن کشتکار فرزندان علی6298
مستدعین ثبت مهدی کشتکار چهار دانگ از ششدانگ و نسترن کشتکار دو دانگ از ششدانگ به استثناء بهای ثمن 

عرصه اعیان آن

1402/09/22

ششدانگ یک قطعه زمین محصور  به مساحت 520/87 مترمربع واقع درشهرلامرد –شهرك ولیعصرحسین جابرنژاد فرزند علی6304

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 363/14 مترمربع واقع درشهرلامرد –شهرك ولیعصرعلی جابرنژاد فرزند حسین6305

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 440/72 مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار معلم امراله بدیعی فرزند محمد6337

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 390مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار شهید نعیمی – زهرا امیری فرزند محمود6342
خیابان بهارستان – محله سورغال

ششدانگ یک قطعه زمین کرسی چینی شده به مساحت 389/86مترمربع واقع در شهرلامرد- بلوار معلم – لیلا انصاری فرزند اسد6346
کوچه شهیدان رضائی

ششدانگ یک قطعه زمین محصور  به مساحت 502/35 مترمربع واقع درشهرلامرد –شهرك ولیعصرسید حسین احمدی فرزند سید احمد6347

ششدانگ یک قطعه زمین محصور  به مساحت 38/98 مترمربع واقع درشهرلامرد –محله قلعه ملاسید حسین احمدی فرزند سید احمد6348

ششدانگ یک قطعه زمین با بنای احداثی  به مساحت 368/21مترمربع واقع درشهرلامرد – بلوار غدیر - حسین زمانی فرزند غلامعلی6352
خیابان شهید باقری - محله خافی

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 289/05 مترمربع واقع در شهرلامرد- خیابان 15 خرداد- خیابان احمد احمد محمودی فرزند علی6357
شهابی – کوچه 8 – محله تلخندق

ششدانگ یک باب خانه به مساحت 293/02 مترمربع واقع در شهرلامرد- محله تلخندقحلیمه حسن پور فرزند علی6368

1402/09/25

قطعه 5 بخش 25 فارس

محمد حسینی فرزند غلام و محمد 3934
صالح سوزنده فرزند فلکناز

ششدانگ یک قطعه زمین زراعتی به مساحت 370000 مترمربع واقع درشهرستان لامرد- بخش اشکنان – 
روستای کال

1402/09/27



وزارت اقتصاد؛
بانکمرکزیاطلاعاتجدیدنمیدهد

تسنیم- مهدی بنانی، مدیرکل خزانه وزارت اقتصاد در خصوص آخرین وضعیت 
اجرای حســاب واحد خزانه گفت: به غیر از شــرکت های دولتی، کلیه درآمد ها 
و منابع عمومی دســتگاه های اجرایی در سراسر کشــور به واسطه حساب های 
خزانه نــزد بانک مرکزی وصول و پرداخت اعتبارات نیز از طریق حســاب های 

دستگاه های اجرایی نزد بانک مرکزی انجام می شود.
وی درباره تعداد حساب های مسدود نشده دستگاه ها ادامه داد: آخرین وضعیت 
حساب های غیر مجاز مربوط به گزارش بانک مرکزی در تاریخ 28 تیرماه 1402 
است و ضمناً درخواست وضعیت حساب های غیر مجاز از بانک مرکزی در تاریخ 
11 شهریور ماه درخواست شد که تاکنون برای وزارت اقتصاد ارسال نشده است.
مدیرکل خزانه وزارت اقتصاد افزود: بر اساس گزارش تیرماه بانک مرکزی، تعداد 
کل حساب های فرعی مســدود نشده ی دستگاه های اجرایی تعداد 217 هزار و 

973 بوده است.

تولیدمرکباتبهبیشاز۸میلیونتنمیرسد

باشــگاه خبرنگاران- مجتبی شــادلو، نایب رئیس اتحادیه باغداران گفت: با 
توجه به شرایط مســاعد اقلیمی پیش بینی می شود که تولید مرکبات با رشد 

30 درصدی به 8 میلیون تن برسد.
به گفته وی، برآوردها حاکی از آن اســت که تولید محصولات باغی نســبت به 
مدت مشابه سال قبل 40 درصد افزایش یابد که بر این اساس ظرفیت صادرات 

برای ۵0 درصد محصولات باغی مهیاست.
شــادلو ادامه داد: با توجــه به مازاد قابل توجــه تولید بر نیاز بــازار، صادرات 
محصولات باغی امری ضروری اســت. با وجــود فراوانی تولید و عرضه در بازار، 
مشکلی در بحث تنظیم بازار و التهاب قیمت نداریم. او با بیان اینکه سالانه 20 
تا 30 درصد محصولات تولیدی به ضایعات تبدیل می شود، گفت: با روان سازی 
صادرات و رفع مشــکلات پیش روی صادرکنندگان دیگر مشکلی در بحث بازار 

و مازاد محصول روی دست تولیدکننده نداریم.

نرخرشدتولیدنفتدرسالجاری15/2درصدمیشود

 فارس- محمدرضا فرزین، رئیس کل بانک مرکزی در گزارشی در هیئت دولت 
اعلام کرد: نرخ رشد بخش نفت در سال جاری اگر روند موجود ادامه پیدا کند، 
به 1۵/2 درصد خواهد رســید که بیشــترین نرخ رشــد در بخش های مختلف 

اقتصادی خواهد بود.
فرزین همچنین گفت: نرخ رشــد بخش کشاورزی در سال گذشته 1/1 درصد 
بود که پیش بینی می شــود، امسال نرخ رشد بخش کشاورزی 2 درصد افزایش 

پیدا کند.
یکی از سیاســت های دولت مهار تورم و جلوگیری از رشد پایه پولی و افزایش 
افسارگسیخته نقدینگی در کشور است، البته این مسئله در صورتی مؤثر خواهد 
بود که به رکود منجر نشود و با رشد اقتصادی نیز همراه باشد که گزارش بانک 
مرکزی نشــان می دهد به موازات مهار تورم، رشد اقتصادی هم دنبال می شود 

که انتظار می رود، مهار تورم به رکود منجر نشود.

تلاشدولتومجلسبرایبازگشتثباتبهبازارسرمایه

مهر- ولی اسماعیلی، رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس از تلاش مجلس برای 
بازگشت ثبات به بازار سرمایه خبر داد و گفت: در برنامه هفتم توسعه و بودجه 
1403 سعی شده تمام سیاست ها به سمت حمایت از بازار سرمایه، اقتصاد کشور 

و حمایت از سرمایه های خرد و کلان حرکت کند.
وی با بیان اینکه مجلس به دنبال ثبات بازار ســرمایه است و قوانین نیز به این 
سمت و سو در حال حرکت است، افزود: دولت و مجلس با اهتمام ویژه و جدی 
برای رونق بازار سرمایه تلاش خواهند کرد تا سهامداران خرد با اطمینان بخشی 

و اطلاعات و آگاهی بیشتری وارد بازار شوند.
نماینده مردم مغان افزود: با توجه به اینکه برخی تصمیمات و سیاست گذاری ها 
تأثیر به سزایی بر ســودآوری صنایع بزرگ کشور دارد، با در نظر گرفتن هدف 
دولت که ایجاد ثبات در بازار ســرمایه و حمایت از سهامداران خرد است، باید 
تلاش بیشــتری در جهت اطمینان بخشی به ســرمایه گذاران و حمایت از آنها 
صورت گیرد تا اعتماد از دســت رفته بازگشته و سرمایه گذاری ها به بخش های 

مولد سرازیر شود.

بانک آمریکایی؛ 
اوپکنمیگذاردقیمتنفتکمتراز۸0دلارشود

فارس- بانک گلدمن ســاکس در آســتانه نشســت 26 نوامبــر اوپک پلاس، 
پیش بینی کرد، اوپک اجازه نخواهد داد که قیمت نفت در سال آینده به زیر 80 
دلار در هر بشــکه افت کند و از قدرت قیمت گذاری برای نگه داشتن قیمت در 
بازه 80 تا 100 دلار در هر بشکه استفاده خواهد کرد. به دنبال تمرکز بازیگران 
بازار بر نگرانی در مورد دو اقتصاد بزرگ جهان یعنی آمریکا و چین، قیمت نفت 
در هفته گذشته به کمترین رقم از ماه جولای رسید. قیمت نفت خام آمریکا به 
کمتر از 7۵ دلار در هر بشکه و نفت خام برنت به کمتر از 80 دلار در هر بشکه 
رســید. فقط در روز پنج شــنبه قیمت نفت ۵ درصد کاهش یافت و روز جمعه 

چهارمین هفته متوالی را کاهشی را ثبت کرد.
قیمــت نفت از بالاترین رقم در اواخر ماه ســپتامبر تاکنون 20 درصد از ارزش 

خود را از دست داده است.

آگهی ثبتی و دادگستری

انرژی

بورس

بانک

اقتصادکلان

5اقتصاد سال سی ام  شماره 6149 دوشنبه 1402/08/29                              

تسهیلات

ایســنا- چک هــای الکترونیکی آخرین دســتاورد 
نظــام بانکــی در حــوزه دیجیتــال اســت کــه با 
امضــای دیجیتالی شــخص ارائه دهنــده، اعتبار پیدا 
می کنــد و منجــر به کاهــش مراجعه مشــتریان به 
 بانک هــا و صرفه جویی در زمــان و هزینه های آن ها 

شده است.
رایج شــدن ایــن نوع چک هــا مزایای زیــادی داد؛ 
کاهش هزینه های مشــتری همچــون کاهش هزینه 
رفت وآمــد به بانک هــا و همچنیــن صرفه جویی در 
 وقــت مشــتریان از مهم ترین حســن های چک های 

الکترونیکی است.
ضمن اینکــه رهگیری چک هــای دیجتالی بســیار 
راحت تــر اســت. قطعاً برگشــت خــوردن چک های 
الکترونیکی بســیار کمتر شــده و تعامل مشتریان با 

یکدیگر شده است. 
در حقیقت زمانی که فردی چــک الکترونیکی صادر 
می کند، شخص دریافت کننده نیز بایستی وارد سامانه 
»هامون« خود شــده تا بتواند چک خود را دریافت و 
از طریق ســامانه مجازی بانک صادرکننده چک، آن 

را نقد کند. 
صدور چک هــای الکترونیکــی تاکنون توســط 11 
بانک انجام شــده و مقرر است که بانک ملی به عنوان 

بزرگ ترین بانک دولتی آن را عملیاتی کند.
اخیراً مهران محرمیان ضمن اشــاره به همین موضوع 

)صــدور چک هــای الکترونیکی توســط 11 بانک(، 
اظهــار کرده که بــه زودی بانک ملت و ملــی نیز به 
عرضه کنندگان چک های الکترونیکی خواهند پیوست؛ 
ایــن دو بانک باتوجه به اینکه مشــتریان زیادی را در 
شــبکه بانکی دارند، تاثیرگذاری بسیار خوبی خواهند 

داشت. 
وی همچنین اعلام کرده کــه به زودی رقم چک های 
الکترونیکی صاده و نقد شده به 1000 میلیارد تومان 

نزدیک می شود.
بنابــر اعلام بانک مرکــزی، چــک الکترونیکی هنوز 
در بانــک ملــی عملیاتی نشــده اســت کــه معاون 
فناوری هــای نوین بانــک مرکزی در رابطــه با علت 
ایــن موضوع نیز گفته آخرین مراحل تســت در بانک 
ملی در حال انجام اســت و بــه زودی عملیاتی خواهد 
شــد. تســت های Functional )تســت کاردکــرد( 
انجام شــده و در حال حاضر موارد مربوط به تســت 
 امنیــت را می گذرانند که حساســیت ویــژه ای بر آن

 وجود دارد.
گفتنی اســت؛ براســاس آخرین تصمیم گیری ها در 
حوزه چک های الکترونیــک و با تصویب ماده الحاقی 
۵ به لایحه برنامــه هفتم و همچنین در صورت تأیید 
شــورای نگهبان، مقرر اســت که در سال سوم اجرای 
قانون هفتم، چک های کاغذی برای همیشــه از نظام 

بانکی حذف شود.

مهــر- جعفــر قــادری، عضــو کمیســیون برنامه، 
بودجه و محاســبات مجلس شورای اســلامی درباره 
دلیــل تأخیــر و تعلل هــای بانک مرکــزی در ابلاغ 
آیین نامه اعطای وام مســکن روســتایی گفت: تأخیر 
در ابــلاغ آییــن نامــه وام مســکن روســتایی برای 
 ســال 1402 کار جالبــی از ســوی مجموعه دولت و 

بانک مرکزی نیست.
وی در ادامه بیان کرد: بانک مرکزی خودش جزئی از 
دولت است. اگر منابع بانک مرکزی پاسخگوی اعطای 
این تســهیلات نیســت و اگر نمی تواند به این مصوبه 
دولت عمل کنــد باید همان ابتدای تصویب این آیین 

نامه در هیئت دولت نظرش را اعلام کند.
این نماینده مجلــس یازدهم توضیــح داد: اما وقتی 
آیین نامه اعطای وام مســکن روســتایی توسط دولت 
ابلاغ شــده بانک مرکزی باید این آیین نامه را ســریعاً 
ابلاغ کند. این اقدام بانک مرکزی به نوعی استنکاف از 

اجرای قانون است.
وی ادامــه داد: اعطــای وام مســکن روســتایی در 

موعــد مقرر از اهمیــت بالایی برخوردار اســت، زیرا 
 فصل ســرد سال فرارســیده و در ماه های پایانی سال 

قرار داریم.
هر چه قدر آیین نامه اعطای وام مســکن روســتایی 
بیشتر به تعویق بیفتد برای دولت دیگر فایده ای ندارد.
محاســبات  و  بودجــه  برنامــه  کمیســیون  عضــو 
تولیــد عامــل  روســتاها  داد:  ادامــه   مجلــس 
هســتند و باید شــرایط برای رفاه حال روســتاییان 
فراهــم شــود. وقتی یــک وام بــرای ساخت وســاز 
مســکن روستایی به ســختی و با مشــکلات فراوان 
در اختیــار آنها قرار می گیرد، چطــور می توان انتظار 
 داشــت که مــردم در روســتاها بمانند و به شــهرها 

مهاجرت نکنند.
قــادری بیان کرد: این آیین نامه بــا تأخیر در ابلاغ از 
سوی دولت هم مواجه شده بود و اینکه بانک مرکزی 
هم بخواهد در ابلاغ آن تأخیر ایجاد کند به ضرر مردم 
اســت زیرا با تورم موجود در کشور روزبه روز از ارزش 

این وام کاسته می شود.

ایرنا- ســید احســان خانــدوزی، وزیر اقتصاد در نشســت 
مشــترک بــا روح ا... دهقانــی فیروز آبادی، معــاون علمی، 
فناوری و اقتصــاد دانش بنیان رییس جمهــور درباره تأمین 
مالی شــرکت های دانش بنیــان، اظهار داشــت: اگر تصمیم 
خوبی درباره راهکارهای تأمین مالی شــرکت های دانش بنیان 
اتخاد کرده و بــه یک ابتکار نهادی، راهبــردی و ماندگار در 
 این حوزه برســیم، همه از زیســت بوم ایجاد شــده بهره مند 

خواهند شد.
وزیر اقتصاد اظهار داشــت: اگر می توانســتیم چهــار یا پنج 
میلیــارد دلار منبــع مالی جدیــد را به صندوق نــوآوری و 
شــکوفایی تزریق کنیم، کارهای ویژه  خوبی شکل می گرفت 
 کــه بــرای گروه هایــی از شــرکت های دانش بنیــان مفید 

واقع می شد.
وی گفت: پیشــنهاد می شــود کــه طرحی آماده شــده و با 
مشــارکت صندوق نــوآوری و یک کشــور خارجــی مانند 
قطر کــه دارای منابع مالی خوبی اســت، کار مشــترکی در 
این حوزه انجام شــود تا بدین شــکل از ظرفیت منابع مالی 

 خارجی و تجربه و دانش صندوق نوآوری و شــکوفایی کشور 
استفاده شود.

خانــدوزی دربــاره راه انــدازی بانــک تخصصی نیــز اظهار 
داشــت: نیــاز بــه بانــک توســعه ای تخصصــی در حوزه 
دانش بنیــان، مشــابه بانک توســعه صادرات اســت که در 
 همه اســتان ها گســتردگی داشــته، اما از شــعب محدودی 

برخوردار باشد.
وی ادامه  داد: در ســایه این بانک تخصصی، می توان شــعب 
خاص دانش بنیان برای بحث نظارت، اعتبار ســنجی، تضامین، 

وثایق و هر چه که نیاز است، ایجاد کرد.
وزیــر اقتصاد بــا تأکید بر اینکــه آن بانک را بایــد به بانک 
تخصصــی آن حــوزه تبدیــل کــرد، گفــت: باید بــازی و 
 تفاهــم بلندمدتی بیــن آن بانک و شــرکت های دانش بنیان

شــکل بگیــرد به طــوری کــه آن بانــک، خــود را متولی 
تأمیــن مالــی حــوزه دانش بنیــان بدانــد و همچنین، آن 
 شــرکت ها نیــز خــود را متعهد بــه رعایت قواعــد و اصول

بانکی بدانند.

کشاورزی

بورس

راهبری  معاون  اســکندری،  ناصر  ایســنا- 
تولیدشرکت برق حرارتی در مراسم تجلیل از 
فعالان نیروگاهی با بیان اینکه تابستان امسال 
میزان آمادگی نیروگاه ها بالای 90 درصد بود، 
گفت: تلاش خواهیم کرد برای تابســتان سال 

آینده آماده تر باشیم.
وی بــا بیان اینکــه در طــول فعالیت دولت 
سیزدهم بیش از 7700 مگاوات ظرفیت جدید 
اضافه شد که ۵000 مگاوات آن از 40 نیروگاه 
جدید و 2000 مــگاوات هم از طریق ارتقای 
واحدهای گازی موجود محقق شــد، ادامه داد: 
110 هزار مگاوات تعمیــرات نیروگاهی برای 

تابستان سال آینده تدوین شده است.
اســکندری گفت: بیش از 169 مگاوات هم از 
طریق ارتقای واحدهای گازی محقق می شود 
و بخشی هم از محل رفع محدودیت نیروگاه ها 

به دست خواهد آمد.
از تابســتان بدون  برنامه ریــزی برای گــذر 

خاموشی در سال 1403
همچنین احمد حیدری، معاون مالی، حقوقی 
و امــور مجلس وزیــر نیرو با اشــاره به آغاز 

برنامه ریزی ها بــرای تأمین و مدیریت برق در 
تابســتان سال آینده و تکرار تجربه موفق گذر 
از تابستان بدون خاموشی دو سال اخیر، گفت: 
کلید واژه رشد تولید در صنایعی چون فولاد، 
آهن، ســیمان، خودروســازی و به طور کلی 

کارخانه های کشور برق است.
وی بــا بیان اینکــه امروز یکــی از افتخارات 
جمهوری اســلامی ایران صنعت برق اســت 
و جوانــان و متخصصــان این ســرزمین در 
بخش های مختلف صنعت برق مشغول فعالیت 

و خدمت ایثارگرایانه هستند.
معــاون مالــی، حقوقی و امــور مجلس وزیر 
نیرو افزود: در ابتدای انقلاب اســلامی ایران، 
میزان تولید برق در کشور فقط معادل 7000 
مگاوات بود، این در حالیست که قسمت اعظم 
آن به دســت مستشــاران خارجی مدیریت و 
کنترل می شد. خوشبختانه امروز با تلاش های 

جهادگران این عرصــه تولید برق بیش از 90 
هزار مگاوات اســت که بخــش قابل توجه آن 

برق نیروگاهی را تشکیل می دهد.
وی با بیان اینکه تولید برق، با رفاه، آسایش و 
آرامش همه هم وطنان در سراسر کشور همراه 
اســت، ادامه داد: امــروز  100 درصد جامعه 
شــهری و بیش از 99 درصد جامعه روستایی 
حتی روســتاهای بیــش از ۵ خانوار از نعمت 
برق برخوردارند. معاون وزیر نیرو با اشــاره به 
ناترازی ها در بخش تولید انتقال و توزیع برق 
طی ســال 1400، از برنامه ریزی برای تأمین 
برق تابستان سال آینده خبر داد و خاطرنشان 
با برنامه ریزی های صــورت گرفته برای  کرد: 
تأمین برق پیک تابســتان سال آینده، تلاش 
شده تا هیچ گونه مشکلی در تأمین و خاموشی 
در برق بخش خانگی همانند سال های 1401 

و 1402 رخ ندهد.

معاون شرکت برق حرارتی اعلام کرد:

آمادگی100درصدینیروگاههابرایتولیدبرقدرتابستانسالآینده

اقتصادکلان

تسنیم- طــی روزهای اخیر و همزمان با اعلام جریمه 26 
هــزار میلیــاردی بانک های متخلف در حــوزه نهضت ملی 
مسکن از سوی وزیر اقتصاد، اعتراض بانک ها به این جریمه 
هم بالا گرفت تا جایی که دیروز شکایتی در همین رابطه از 

سوی کانون بانک های خصوصی به دولت ارسال شد.
بانک ها معتقدند این جریمه نامعقول اســت چراکه وزارت 
راه و شهرســازی اســامی افراد واجد شــرایط را به بانکها 
 اعلام نکــرده و بانک ها قاعدتاً نمی توانســتند تســهیلات 

را پرداخت کنند.
در تبصــره ۵ ماده 4 قانون جهش مســکن در مورد بخش 
تسهیلات بانکی که باید بانک ها برای حوزه مسکن بپردازند، 
یــک ضمانت اجرایی در نظر گرفته شــده بــر این مبنا که 
اگر نسبت به ســهمیه ای که بانک مرکزی معرفی می کند، 
بانک ها تسهیلات لازم 20 درصدی را نپردازند به جریمه ای 
معادل همان یک پنجم عدد تعهد شــده از ســمت سازمان 
امور مالیاتی باید جریمه شــوند و مبلغ این جریمه هم وارد 
صندوق ملی مسکن خواهد شد تا مجدد در حوزه ساخت و 

عرضه و تولید مسکن به کار گرفته شود.
به همین دلیل، چندی پیش رئیس جمهور و هفته گذشــته 
وزیر اقتصــاد از جریمه بانک های متخلف ســخن به میان 

آوردند.

شاهین مستوفی، مدیرکل دفتر حسابرسی مالیاتی سازمان 
امور مالیاتی دربــاره جزئیات جرائم مالیاتــی این بانک ها، 
اظهار داشــت: در قانون جهش تولید مســکن مصوب سال 
1400 به صراحت آمده که بانک ها باید برای تأمین نیازهای 
پروژه های مســکن تســهیلاتی در اختیــار متقاضیان قرار 

بدهند.
وی افزود: به همین دلیل برای سال ابتدایی اجرای این طرح 
یعنی از بازه زمانی 31 شــهریور سال 1400 تا همین بازه 
زمانی در ســال 1401 نزدیک به 2۵ بانک کشور به میزانی 
که بانک مرکزی برای آنها تعیین کرده اســت، در مجموع 
360 هزار میلیارد تومان برای پیشبرد طرح مردمی نهضت 

ملی مسکن تسهیلات ارائه دهند.
مدیرکل دفتر حسابرســی مالیاتی ســازمان امــور مالیاتی 
خاطرنشــان کرد: با این حال طبــق تبصره ۵ ماده 4 قانون 
جهــش مســکن، در صورتی کــه بانک هــا از اعطای این 
تسهیلات 20 درصدی خودداری کنند، به جریمه ای معادل 
همان یک پنجم عدد تعهد شــده از ســمت ســازمان امور 

مالیاتی باید جریمه شوند.
مســتوفی در ادامه به جزئیات جریمــه بانک های متخلف 
پرداخت و گفت: از مجموع 360 هزار میلیارد تومان بانک ها 
در این مدت زمانی فقط حــدود 60 هزار میلیارد تومان به 
پروژه نهضت ملی مسکن اختصاص دادند و از پرداخت بیش 

از 300 هزار میلیارد تومان دیگر خودداری کردند.
وی افــزود: بنابراین وقتی قانون بــه صراحت گفته باید 20 

درصد این میزان را به عنوان مالیات پرداخت کنند، سازمان 
امــور مالیاتی موظف به اخذ جریمه کــرد 60 هزار و 600 

میلیارد تومانی از این 2۵ بانک است.
مدیرکل دفتر حسابرســی مالیاتی سازمان امور مالیاتی در 
بخش دیگری از ســخنان خود بیان داشــت: با این حال، بر 
اســاس آخرین اطلاعات نزدیک به ۵9 هزار میلیارد تومان 
رای اولیه برای محکومیت بانک های متخلف در نظر گرفته 

شده است.
ایــن مقام مســئول گفت: در واقع بر اســاس گزارش تهیه 
شــده از عملکــرد 2۵ بانک تا 1۵ آبان ماه ســال جاری بر 
مبنای رأی تجدید نظر دادرســی انجام شــده، 26 هزار و 
263 میلیارد تومان جریمه بــرای بانک های متخلف نهایی 

شده است.
مستوفی به دلایل بانک ها برای عدم پرداخت این تسهیلات 
به پروژه نهضت ملی مســکن پرداخت و خاطرنشــان کرد: 
بیشــتر بانک هــا ناقــص بــودن ســامانه های وزارت راه و 
شهرســازی را دلیل این امر عنوان کردنــد، از طرف دیگر 
برخــی از متقاضیانی که به بانک ها معرفی شــده بودند به 
این بانک ها مراجعه نکردند و برخی دیگر شــرایط دریافت 

تسهیلات را نداشتند.
وی با اشــاره به این که ســازمان امور مالیاتی مکلف است 
درباره اخذ جریمه براســاس اطلاعــات بانک مرکزی اقدام 
کنــد، تصریح کرد: برخی از این جریمه هــا هنوز به مرحله 
قطعیت نرسیده و در مرحه دادرسی است که به طور طبیعی 

اگر بانک مرکزی و وزارت راه و شهرســازی اطلاعاتی ارائه 
بدهند این جریمه ها کسر و اصلاح خواهد شد.

مدیرکل دفتر حسابرســی مالیاتی سازمان امور مالیاتی در 
ادامه اشــاره ای به برخی بانک های متخلف داشــت و گفت: 
براســاس اطلاعات بانک مرکــزی به عنــوان نمونه بانک 
صادرات هشــت هزار و 400 میلیارد تومــان، بانک ملی 6 
هزار و 300 میلیارد تومان، بانک پاسارگاد پنج هزار میلیارد 
تومان، بانک های کارآفرین و ســامان نیز هر کدام 2 هزار و 
100 میلیارد تومان بدهی مالیاتی در خصوص پروژه نهضت 

ملی مسکن دارند.
وی گریزی بــه ضمانت های اجرایی اخذ جریمه کرد از این 
بانک هــا زد و گفت: با توجه به قوانین و ضوابط مالیات های 
مســتقیم اگر بانکی از پرداخت این جریمه کرد خودداری 
کند، سازمان امور مالیاتی با همکاری بانک مرکزی می تواند 
این وجوه را از محــل دارایی های بانک ها نزد بانک مرکزی 

اخذ کند.
مســتوفی در پایان گفــت: تاکنــون 2 بار ســازمان امور 
مالیاتــی به بانک مرکزی برای ارائه فهرســت تســهیلات 
پرداختــی بانک ها به پــروژه نهضت ملی مســکن از تاریخ 
31 شــهریور 1401 تــا همین بازه زمانی در ســال جاری 
نامه فرســتاده اســت، اما این بانک هنوز پاســخی به این 
نامه هــا نداده اســت، با ایــن حال به محــض دریافت این 
 فهرســت جریمه های جدیدی مالیاتی برای بانک ها متخلف

وضع می شود.

فارس- بــورس اوراق بهادار تهران روز گذشــته در یک روند 
کاهشــی قــرار گرفت، به گونــه ای که شــاخص کل در پایان 
معامــلات با کاهش 2317 واحد به رقم 2 میلیون و 26 هزار و 
262 واحد رســید. همچنین شاخص هموزن با افزایش 2019 

واحد به رقم 703 هزار و 9۵1 واحد رسید.
ارزش بــازار در بورس تهران به بیــش از 7 میلیون و 3۵ هزار 
میلیارد تومان رســید. معامله گران امروز بیش از 7/4 میلیارد 
ســهام و اوراق مالی در قالب 303 هزار فقره معامله و به ارزش 
47۵1 میلیارد تومان داد و ستد کردند. شاخص کل و شاخص 
قیمــت با معیار وزنی ارزشــی امروز 11 صــدم درصد کاهش 
یافتند، اما این دو شــاخص با معیار هــم وزن 29 صدم درصد 

رشد کردند.
شــاخص آزاد شناور 7 صدم درصد کاهش یافت، شاخص بازار 
اول بورس 8 صدم درصد افت کرد و شــاخص بازار دوم بورس 

1۵ صدم درصد کاهش یافت.
 نمادهای ایران خودرو و پتروشــیمی شــازند اراک بیشترین 
اثر افزایشی بر شــاخص بورس را                              داشتند و برعکس نمادهای 
پتروشــیمی خلیج فــارس، فــولاد مبارکه، مخابــرات ایران، 
هلدینــگ نفت و گاز و پتروشــیمی تأمین و ســرمایه گذاری 
 غدیــر بیشــترین اثــر کاهشــی بــر شــاخص بــورس را                              از 

خود به جای گذاشتند.
در فرابورس ایران امروز روند رو به رشــدی طی شد. شاخص 
کل در پایــان معاملات بــا 140 واحد افزایش به رقم 2۵ هزار 
و 84 واحــد رســید. ارزش بــازار اول و دوم فرابورس بیش از 
یک میلیون و 410 هزار میلیارد تومان رسید. ارزش بازار پایه 

فرابورس هم 409 هزار میلیارد تومان شــد. معامله گران امروز 
بیش از 4/6 میلیارد ســهام و اوراق مالــی در قالب 212 هزار 
فقره معاملــه و به ارزش 10 هــزار و 730 میلیارد تومان داد 

و ستد کردند.
شاخص کل و شــاخص قیمت فرابورس امروز ۵6 صدم درصد 
افزایش یافتند. این دو شاخص با معیار هموزن ۵۵ صدم درصد 
رشد کردند. شاخص بازار اول فرابورس 16 صدم درصد کاهش 
یافت، ولی شــاخص بازار دوم فرابورس 84 صدم درصد رشــد 

کرد. 
امــروز نمادهای صبا فــولاد خلیج فارس، پتروشــیمی مارون 
و مادایــران بــه ترتیب بیشــترین اثر افزایشــی بر شــاخص 
فرابــورس را                              داشــتند و نمادهــای مالی ســپهر صــادرات، 
فــولاد غدیر ایرانیــان، آریاساســول و پویــازرکان آق دره به 
 ترتیــب بیشــترین اثر کاهشــی بر شــاخص فرابــورس را                              از 

خود به جای گذاشتند.

جزئیاتجریمه2۶هزارمیلیاردیبانکها
 سازمان مالیاتی؛

برخی از جرایم هنوز به قطعیت نرسیده است

کاهش 2317 واحدی شاخص بورس تهران چک های 2 بانک پر مشتری به  زودی
الکترونیکی می شود

وزیر اقتصاد عنوان کرد:

تقویت صندوق نوآوری و ایجاد بانک توسعه ای تخصصی 
برای حمایت از دانش بنیان ها

بانک مرکزی سریع تر آیین نامه اعطای وام مسکن 
روستایی را ابلاغ کند

انرژی

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی 
تعیین  قانون  برابر رای شــماره 1۳9۵60۳11012001400 موضوع 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک لامرد تصرفات مالکانه 
بلامعــارض متقاضی آقای علــی قنبری فرزند ابول بشــماره 
شناســنامه ۵۷9 صادره از لامرد در ششدانگ یک باب خانه به 
مساحت 2۷1/۵9 متر مربع پلاک 21 فرعی از 269۳ اصلی قطعه 
یک بخش 2۵ فارس واقع در شهرســتان لامرد - محله چاه حاج 
ابول خریداری از مالک رسمی آقای عباس عابدی محرز گردیده 
اســت لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی میشــود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند 
مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تســلیم 
و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در 
صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات 

سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1402/08/1۳ 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1402/08/29

4522/م الف 
منصور کشوری

 رئیس ثبت اسناد و املاک شهرستان لامرد

تسهیلات
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در پایان ســی و چهارمین جشنواره تئاتر و نخستین دوره 
تئاتــر خیابانی فارس، برگزیده ها معرفــی و چهار نماینده 

فارس در جشنواره منطقه ای تئاتر مشخص شدند.
بر اســاس آرای مسعود دلخواه، اشرف سلطانی نیا و میلاد 
اکبرنژاد به عنوان داوران ســی و چهارمین جشنواره تئاتر 
فارس، در بخش تئاتــر خیابانی نمایش »بهمن« به عنوان 
اثر برگزیده فارس راهی جشــنواره منطقه ای شــد و در 
بخش تئاتر صحنه ای بدون ترتیــب »ایلخونی«، »تاوان«، 
»یک ماه و ســه روز و ۲۴ ســاعت«" و »روزهای اوج یک 

فوتبالیست محلی« برگزیده شدند.
بر این اساس اسماعیل سعیدیان برای بازی در »گودومین« 
بازیگر مرد برتر در این دوره از جشنواره شد، علیرضا بازیار 
برای بــازی در »روزهــای اوج یک فوتبالیســت محلی« 
رتبه دوم را کســب کرد و رتبه سوم بازیگری مرد به طور 
مشترک به محمد علی محمدی و مهدی دلال برای بازی 

در »تاوان« رسید.
مریم دهقانی برای بازی در نمایش »تاوان« برترین بازیگر 
زن جشنواره شــد و تندیس جشنواره را برد، متین حسن 
پور برای بازی در »بی پدر« دوم شــد و شــبنم صمدی و 
فاطمه احســای برای بازی در »مجلس لیرخانی« و » یک 

ماه و سه روز و ۲۴ ساعت« سوم شدند.
در بخــش بازیگــری هیئــت داوران یک برگزیــده ویژه 
نیــز داشــتند کــه این جایــزه به گــروه اجنــه نمایش 
 »ایلخونی« شــامل زینب عبــدی، جمیله جعفری کوچی، 

شیدا بردبار و محمدحسین رجبیان رسید.

جایزه برترین کارگردانی ســی و چهارمین جشنواره تئاتر 
فارس به آژمان بیژنی نسب کارگردان »ایلخونی« رسید و 
اصغر گروســی کارگردان »تاوان« و شهرزاد بداغی با »یک 

ماه و سه روز و ۲۴ ساعت« دوم و سوم شدند.

در بخــش نمایشــنامه  نیز بــه محمدعلی دســتان برای 
»روزهــای اوج یک فوتبالیســت محلی« رتبه نخســت را 
کســب کرد. در بخش تئاتر خیابانی نیــز که »بهمن« اثر 
برتر معرفی شــد، تندیس بهترین بازیگــر مرد به علیرضا 

داننده فرد برای بازی در همین اثر رسید و نازنین عباس نیا 
و شــبنم احمدی برای بازی در عتیق و پدرها پسرهایشان 

را دوست به طور مشترک اول شدند.
از نکات جالب توجه در انتخاب برترین های نخستین دوره 
جشنواره تئاتر خیابانی فارس این بود که هیئت داوران در 
بخش های طراحی پوستر و بروشور، طراحی لباس، طراحی 
فضــا، طراحی گریم و طرح و ایده هیچ اثری را شایســته 
انتخاب به عنوان برترین تشــخیص ندادند و تنها در بخش 
موسیقی مرتضی قایدپوری برای نمایشه »عتیقه« به عنوان 

برترین انتخاب شد.
بــه انتخاب هیئــت داوران، اما در بخــش صحنه ای همه 
بخش هــا برگزیــده داشــت و در بخش طراحی پوســتر 
و بروشــور، هــادی توحیدیــان برای »روزهــای اوج یک 
فوتبالیست محلی« و رامین کشــوری برای »مرگابن« به 
عنوان برگزیده معرفی شــدند و سانیا عاطب و سارا ظریف 

صناعی دوم و سوم شدند.
در بخــش طراحی گریــم آیــدا احمدی بــرای نمایش 
»خاورمیانه« اول شد و گریمورهای »مرگابن« و »بی پدر« 

دوم و سوم شدند.
در بخش طراحی نور محمد آگهی و آژمان بیژنی نسب برای 

نمایش ایلخونی به عنوان برگزیده معرفی شدند.
آژمــان بیژنی نســب برای نمایــش »ایلخونــی« برترین 
طراحــان لباس جشــنواره شــدند و موســیقی نمایش 
 »خاورمیانه« ساخته مهدی بارانی فر برترین این بخش شد 

و برگزیده شد.

 چنــدی پیش مهدی نقویان، رئیس مرکز ســیما فیلم به 
تازه هایی از چرخه تولید ســیمافیلم و ساخت سریال های 
جدید تلویزیونی اشــاره کرد که در کنار تنوع دیگر ژانرها، 
ورود جدّی به حوزه طنز و کمدی قابل توجه بود. شــروع 
پیــش تولید »زیرخاکــی« و تصویربــرداری فصل پنجم 
»نــون خ« و همچنین مذاکــرات جدّی بــا »پایتخت« از 

نمونه های این اتفاق است. 
نقویان به این نکته اشاره کرد که ما الان خوشبختانه غیر از 
»زیرخاکی« و »نون خ«، »پایتخت« را هم در حال مذاکره 
داریم و همچنین برآوردها از 
روند کار سریال »طنز بدل« 
علی  به کارگردانی 
ی  د مســعو
ن  نشــا
هــد  می د
سریال  این 
نــوروز  بــه 

امسال می رسد، علاوه بر آن »قول مردونه« و »ماه عسل« 
دو ســریالی اســت که فیلمنامه فوق العاده ای دارند که در 
مرحله پیش تولید و انتخاب عوامل قرار دارد. ما برای رونق 
کمدی ســازی در تلویزیون برنامه جدّی داریم و ان شاءا... 

بتواند روی آنتن خودش را نشان دهد.
این آمار و ارقام و اتفاقات خوشــایند و امیدوارکننده است. 
پیگیری ها نشان می دهد سریال »بدل« علی مسعودی این 
روزها در ده ونک تصویربرداری می شود. جمعی از بازیگران 
طنــز در این مجموعه به ایفای نقش می پردازند؛ بازیگرانی 
که پیش از این هم با علی مسعودی در پروژه های دیگر از 

جمله سریال »نوروز رنگی« همکاری داشته اند. 
شــهرام قائدی یکی از بازیگران به نام این پروژه به حساب 
می آید یا هادی عامل هاشمی که در »نوروز رنگی« به ایفای 
نقش پرداخت. ســاعد هدایتی که با بازی در ســریال های 
مهران مدیری بیشتر شناخته می شود این روزها در »بدل« 
تلویزیــون نیز بازی می کند و بعد از مدت ها »دنگ و فنگ 

روزگار« و »ارثیه پدری« برمی گردد. 

اشــکان اشــتیاق که این روزها ســریال 
»دردسرهای عظیم« او از تلویزیون دوباره 
پخش می  شــود و آخرین کارهــای او به 
»بوتیمــار« و »پلاک 13« برمی گردد حالا 
قرار اســت با این ســریال دوباره به آنتن 
نوروزی برگردد. در این راســتا چند بازیگر 
جدید هم معرفی می شوند که از جمله آن 
می توان به فرزانه ســهیلی و پریسا مقتدی 
اشــاره کــرد. پیگیری ها نشــان می دهد 
خوشــمزگی های ســریال مخاطــب را به 

»نوروزرنگی« می برد اما فضای سریال امروز است و ماجرای 
تحول انســان را در فضایی طنز به نمایش درمی  آورد. علی 
مســعودی همچون کارهای دیگر خودش »بدل« را هم به 
 نگارش درآورده و در ۲6 قســمت آماده پخش خواهد شد. 
با وجود اینکه مهدی نقویان این سریال را به عنوان سریال 
طنز تلویزیون معرفی کرده و سریالی همچون »نون خ 5«، 
»رســتگاری« که ســریال نوروز و ماه رمضان به حســاب 

می آید از گوشــه و کنار هــم مجموعه های دیگری مطرح 
می شوند که به آنتن نوروز و رمضان خواهند رسید.

بایــد دید تصمیم تلویزیون با تغییــر در نظام پخش برای 
چیدمانِ ترکیب نوروزی خود دو ســریال طنز هر شبی و 
یک ســریال ماورایی »رســتگاری« و یک سریال فاخر در 
شــبکه های یک و سه ســیما به صورت دو روز آخر هفته 
)پنج شــنبه و جمعه( پخش درنظــر می گیرد یا ترکیب به 

گونه ای دیگر انتخاب می شود؟

پایان سی و چهارمین جشنواره تئاتر و نخستین دوره تئاتر خیابانی فارس 

علی مسعودی با »بدل« در ده ونک 

ورزش

»شهر به شهر« همراه با شبکه آموزش

مستند »شهر به شهر« شبکه آموزش ســیما، به تهیه کنندگی شهرام قدیری و 
کارگردانی محســن دانشور، با حضور در شهر های مختلف کشور بنا های تاریخی 
و جاذبه های گردشــگری رابه تصویر کشیده و نوجوانان نخبه هر شهر را معرفی 

می کند.
مســتند »شهر به شهر«، یکی از تازه ترین تولیدات شبکه آموزش سیما است که 

هم اکنون در مرحله تصویربرداری در شهر های مختلف ایران است.
مســتند »شهر به شهر« سعی دارد با سفر به شهر ها و استان های مختلف کشور 
علاوه بر به تصویر کشــیدن بنا های تاریخی و جاذبه های گردشــگری به معرفی 
نوجوانان نخبه کشورکه توانسته اند در بخش های مختلف دانش بنیان اختراعات 

خود را به ثبت برسانند، گفت وگویی صمیمی داشته باشد.
همچنین این مســتند قرار است، همراه نخبگان وارد شهر های مختلف شده و به 

معرفی اماکن تاریخی بپردازد.
به گفته محمد غفاری، مدیر تأمین برنامه شــبکه آموزش »شهر به شهر« در هر 
اســتان بنا به پتانسیل های هر منطقه بخشی از فرهنگ و تمدن و استعداد های 

هر شهر را برای مخاطب معرفی می کند.
 این مســتند در ۴۰ قســمت 3۰ دقیقه ای در حال تولید اســت و گروه پیشرو 
تولید در حال بررسی و هماهنگی های لازم با استان های مختلف کشور هستند.

خالق »ابوالهول« بهترین کارگردان جشنواره کیپ تاون 
آفریقا شد

 
فیلــم کوتاه »ابوالهول« به کارگردانی حمید یوســفی موفق بــه دریافت جایزه 
بهترین کارگردانی از دومین جشنواره سالانه کیپ تاون در آفریقای جنوبی شد.

در مراســم پایانی این جشــنواره که روز 11 نوامبر در هتــل گراند بوتیک در 
شــهر کیپ تــاون پایتخت آفریقــای جنوبی برگزار شــد، هیئــت داوران این 
رویداد، ناتاشــا مایــت بازیگر و تهیه کننــده، مونیک مورا بازیگــردان، داریون 
دانژو نویســنده و کارگــردان و جردن لی گاربوت کارگردان، حمید یوســفی را 
 شایســته دریافت جایزه بهترین کارگردانی دانســته و جایزه این جشنواره را به 

وی اهدا کردند.
»ابوالهول« در هفتاد و هفتمین جشــنواره ســالرنو ایتالیا حضور یافته و در دو 
رشــته در یک جشــنواره آمریکایی نامزد دریافت جایزه شــده است. این فیلم 
در هجدهمین حضور جهانی به هفتاد و هفتمین جشــنواره بین المللی ســالرنو 

نمایش دارد.
جشنواره بین المللی فیلم سالرنو از سال 1۹۴6 آغاز به کار کرده و به عنوان یکی 
از قدیمی ترین جشــنواره های جهانی فیلم شناخته می شــود که هر ساله ۲۷ 
نوامبر تا دوم دسامبر در شهر سالرنو با مراسم با شکوه فرش قرمز برگزار می شود.

ایــن فیلــم همچنیــن نامــزد دریافــت جایــزه بهتریــن فیلم نامــه )رومینا 
روشــن بین،حمید یوســفی( و بهتریــن فیلمبرداری )محســن حســینی( از 
 پانزدهمین جوایز ســالانه جشنواره موسیقی و فیلم مستقل جهانی در ویرجینیا 

آمریکا شد.
»ابوالهول« پیش از این در هفتاد و ســومین دوره جشنواره مونته کاتنی ایتالیا، 
چهلمین دوره جشنواره فیلم های هنری آسولو ایتالیا، بیست و سومین جشنواره 
سینمابی ســابقه استونی، بیســت و یکمین دوره ریورســاید آمریکا و چندین 
جشــنواره دیگر حضور داشته و موفق به کسب جایزه بهترین فیلم دلهوره آور از 
سومین جشــنواره فالووترا ایتالیا شده است و توسط کمپانی ماداکتو پیکچرز با 

مدیریت محمد توریوریان به جشنواره های جهانی عرضه می شود.
»ابوالهول« نوشــته حمید یوسفی و رومینا روشن بین است و رومینا روشن بین و 

علی خوش بین بازیگرانی هستند که در این فیلم ایفای نقش  کردند.

فیلم کوتاه

برگزاری لیگ برتر بوکس کشور در شیراز

بــه گــزارش پایــگاه خبــری اداره کل ورزش و جوانــان فــارس، محمدرضا 
محمــودی، رئیــس هیئــت بوکس فــارس گفت: لیــگ برتر بوکس کشــور 
 بــا حضــور ۸ تیــم در ۲ گروه الف و ب از سراســر کشــور در شــیراز برگزار 

خواهد شد.
وی افــزود: تیم آذرخش فارس در گروه الف با تیم های ناطق نوری تهران، باران 

پل اراک و پلیمر خلیج فارس نوین به رقابت خواهد پرداخت.
رئیس هیئت بوکس فارس اظهار داشت: رقابت ها به صورت رفت و برگشت انجام 
خواهد شــد و در اولین بازی افتتاحیه جمعه 3 آذر ماه تیم های فارس و تهران 

به رقابت خواهد پرداخت.

سهمیه قطعی ایران در المپیک ۲رقمی شد
 

به گزارش ایرنا، اتحادیه جهانی دوچرخه ســواری با تأیید اختصاص یک سهمیه 
به نام ایران در جاده استقامت موافقت کرد که با این حساب، تعداد سهمیه های 

قطعی کشورمان تا این لحظه در المپیک پاریس به عدد 1۰ رسید.
پیش از این ۷ ســهمیه در کشــتی ) ۴ ســهمیه فرنگی در اوزان 6۰، 6۷ و ۹۷ 
و 13۰( و )3 ســهمیه آزاد در ازوان 65، ۸6 و 1۲5( بــه همراه ۲ ســهمیه در 
تیراندازی توســط هانیه رستمیان و شرمینه چهل امیرانی برای ورزش کشورمان 

کسب شده بود.
این در شــرایطی است که هنوز ورزشکاران کشورمان فرصت کسب سهمیه های 
بیشتری را دارند که از آن جمله می توان به 5 سهمیه دیگر توسط کشتی گیران 
آزادکار و فرنگی در رقابت های قهرمانی آســیا )قرقیزستان( و رقابت های جهانی 

ترکیه اشاره کرد.

میانگین سنی تیم ملی معضل فوتبال ایران 
در ۴ سال آینده

به گزارش باشگاه خبرنگاران، تیم ملی فوتبال ایران در بازی آخر مقابل تیم هنگ 
کنگ میانگین ســنی بالایی را تجربه کرد و این در حالی است که سرمربی تیم 
ملی فوتبال نه تنها در حال حاضر که روی نیمکت تیم ملی نشســته است بلکه 
درگذشته هم یکی از نقاط مثبت خودش را استفاده از جوانان می دانسته است.

دعوت از بازیکنی مثل امید ابراهیمی که 36 ســال سن دارد در مقطع کنونی با 
تفکرات سرمربی تیم ملی فوتبال تناقض دارد و این تنها مورد از بازیکنان مسن 

در تیم ملی نیست.
در دوره ای که تیم های رقیب ما در آســیا به ویژه در شــرق آسیا رو به استفاده 
از جوانان و بازیکنان زیر ۲1 ســال دارند هنوز در فوتبال ما همان بازیکنانی که 
در ســال ۲۰1۸ در جام جهانی و انتخابی قبل از آن داشــتیم هنوز در ترکیب 

تیم حضور دارند.
شــاید تنها گزینــه ای که در روز های اخیــر یک امتیاز مثبت بــرای قلعه نویی 

محسوب می شود استفاده از محمد محبی است.
از طرفی بازیکنانی همچون آریا یوســفی، حسین نژاد، حزباوی، سحر خیزان و 
قربانی در ترکیب تیم ملی ایران شــاید میانگین ســنی تیم را کاهش دهد، اما 
آنچه در زمین مسابقه مشهود است ترکیب داخل زمین است که بوی جوانگرایی 

ندارد.
قلعه نویی در انتقاد یکی از خبرنگاران در مورد میانگین بالای سنی بازیکنان تیم 
ملی درون زمین گفت: این موضوع فنی است و بنده بر اساس تاکتیک و نیازهایم 

بازیکنان را به تیم ملی دعوت می کنم.
البته قلعه نویی پیش از این بار ها گفته اســت که جوان گرایی باید در باشــگاه ها 
صــورت بگیرد، اما هزینه این جوان گرایی را در صورت عدم نتیجه گیری گریبان 

سرمربیان باشگاهی را نمی گیرد؟
باید دیــد تیم ملی فوتبال با حضــور قلعه نویی در جام ملت های آســیا چقدر 
میانگین سنی اش بالاتر می رود و آیا وعده یک فوتبال علمی در تیم ملی فوتبال 

عملی هم خواهد شد یا خیر؟

بــه گــزارش تســنیم، ساســان خوبیاری، 
رئیس هیئت کشتی اســتان فارس در مورد 
محرومیت یک ســاله محمدعلــی گرایی از 
شــرکت در مســابقات عنوان کــرد: خیلی 
متأسف شدم و دوســت نداشتم این قهرمان 
برجســته و ارزنده  با چنین حکمی از ســوی 
اتحادیه جهانی مواجه شود. او نزدیک به 1۰ 
ســال عضو تیم ملی بوده و در این ســال ها 
حتــی یک بی اخلاقــی یــا بی انضباطی از او 
ندیدیم. کشــتی برادرش مقابل حریف ژاپنی 
حس برادرانه را در او ایجاد کرده که دســت 
به چنین اقدامی زد و بــا محرومیت تاوانش 

را خواهد داد.
وی ادامه داد: علی گرایی از نزدیک شاهد وزن 
کم کردن و عذاب کشیدن برادرش بوده و در 
یک آن تحت تأثیر قرار گرفته است. قطعاً این 
کار برنامه ریزی شده نبود که اگر واقعاً فکر و 
برنامه ای پشت آن بود، خود محمدعلی گرایی 
این کار را انجام نمی داد و این اقدام از ســوی 
افراد دیگری انجام می شد تا محرومیت عاید 

محمدعلی گرایی نشود. این کشتی گیر بسیار 
مؤدب بوده و هیچ حاشــیه ای در این سال ها 
نداشته و حیف است که با چنین محرومیتی 

مواجه شد.
خوبیاری درباره اینکــه آیا این محرومیت به 
معنای خداحافظی محمدعلی گرایی از دنیای 

قهرمانی است؟، گفت: در خصوص تصمیمی 
که او برای آینده کشــتی اش خواهد گرفت، 
مطلع نیســتم. به هرحال بــا این محرومیت، 
المپیک را از دســت داده و نمی دانم دوست 
دارد بعد از محرومیت هنوز کشــتی بگیرد یا 

نه. همه چیز با خودش هست.
رئیس هیئت کشتی فارس با اشاره به میزبانی 
این اســتان از مســابقات قهرمان کشــوری 
جوانان، یادآور شد: مسابقات باکیفیت و خیلی 
خوبی برگزار شد، چه به لحاظ میزبانی و چه 
فنی. ما هم سعی کردیم با استفاده از امکاناتی 
که اداره کل ورزش استان در اختیارمان قرار 
داده و امکاناتی که خودمان داشتیم، بهترین 
میزبانی را داشته باشــیم و کمبودی نباشد، 
چه از نظر خوابگاه، چه تغذیه و پذیرش، حتی 
اگر تیمی زودتر و دیرتر از زمان اعلام شــده 
خواســت در خوابگاه بماند، همکاری لازم را 

داشتیم.
او در حالی که تیم اســتان فــارس بالاتر از 
تهران و خوزســتان قهرمان کشــور شده، در 

ایــن باره گفــت: از عملکــرد تیم مان راضی 
هستیم، همه زحمت کشــیدند، همه بچه ها 
امتیاز گرفتند و تیم الف ما سه طلا، یک نقره 
و سه برنز گرفت. کســب هفت مدال، خیلی 
ارزشــمند بود. می توانستیم بیشتر از این هم 
امتیاز بگیریم چون کشتی گیران سه وزن 55، 
63 و 6۷ کیلوگــرم ما در حالی که از حریف 

پیش بودند، کشتی را باختند.
خوبیاری در پاســخ بــه این ســؤال که اگر 
میزبان این مســابقات شیراز نبود، باز هم این 
تیم قهرمان رده سنی جوانان می شد؟، گفت: 
به احتمال زیاد بله، چون اختلاف امتیاز ما با 

دو تیم تهران و خوزستان کم نبود.
رئیس هیئت اســتان فارس گفــت: از همه 
همکارانم در هیئت کشــتی کمال تشــکر را 
دارم که از دو هفته پیش تمام وقت مشــغول 
کارهای میزبانــی بودند. از نایب رئیس و دبیر 
و ســایر همکاران مــان که همه ســنگ تمام 
گذاشتند و تا یک هفته دیگر هم باید کارهای 

مربوط به این میزبانی را انجام دهند.

واکنش رئیس هیئت کشتی فارس به محرومیت »محمدعلی گرایی«

به گزارش تســنیم، در حالی که دوره ریاســت چهار ساله 
محمدرضا داورزنــی امروز )۲۹ آبان( به پایان می رســد، 
عملًا هیچ خبری از برگزاری انتخابات یا انتخاب سرپرست 
نیســت. فدراســیون والیبال روز پایانی دوره چهار ســاله 
ریاست داورزنی را به عنوان روز برگزاری مجمع فوق العاده 
اعلام کرد اما با مخالفت وزارت ورزش برگزاری این مجمع 

منتفی شد.
همــه این اتفاقات در شــرایطی رخ می دهد کــه والیبال 
روزهای حساســی  را پیش رو دارد. تیم ملی به هیچ عنوان 
از شــرایط مناســبی برای صعــود به المپیــک برخوردار 
نیســت و روزهای بدون ســرمربی برای این تیم در حال 
ســپری شدن است. به واسطه اتفاقات اخیر پروسه انتخاب 
ســرمربی نیز متوقف شــده و در حالی که تنها ۲۴ ساعت 
تــا پایــان دوره ریاســت داورزنی باقی نمانده مشــخص 
نیســت چه اتفاقی رخ خواهد داد. آیا وزارت ورزش تاریخ 
جدیدی را مشــخص می کند؟ آیا در صــورت اعلام تاریخ 
 از ســوی وزارتخانه، شــاهد واکنش فدراســیون جهانی 

خواهیم بود؟
اساسنامه فدراسیون والیبال متفاوت با اساسنامه مشترک 
فدراســیون ها اســت و همین موضوع می تواند محل بحث 
و چالش باشــد کمــا اینکه در برخی فدراســیون ها نظیر 
ژیمناســتیک چنین اتفاقاتی رقم خورد. طبق اساســنامه 
فدراســیون والیبال، مجمع بالاترین رکــن تصمیم گیری 
اســت و فدراســیون جهانی نظــر مجمــع را می پذیرد، 
امــا آیا این ماجرا بــا نظر مجمع پیش مــی رود یا وزارت 
ورزش برنامــه دیگــری دارد؟ مهم ترین ســؤال و موضوع 

این اســت که والیبال قرار اســت تا چــه زمانی بلاتکلیف 
باشــد؟ چــه زمانی قــرار اســت تاریخ برگــزاری مجمع 
فوق العاده برای تعیین سرپرســت اعلام شــود؟ آیا وزارت 
 ورزش ایــن اختیــار را به مجمع فدراســیون می دهد که 

چنین کاری را انجام دهد؟
امــروز را می تــوان روزی مهم برای والیبال دانســت چرا 
که آینده این رشته و فدراســیون به تصمیم گیری وزارت 
ورزش گره خورده اســت. اگر امروز اتفاق خاصی رخ ندهد 
و تاریخ جدید مجمع مشخص نشود، معلوم نیست تکلیف 
فدراسیون چه خواهد شد. داورزنی بارها اعلام کرده دنبال 
تقابل با وزارت ورزش و جوانان نیســت و با این شــرایط 
همه منتظر تصمیمی هستند که والیبال ایران را با چالش 
مواجه نکــرده و راه را برای بازگشــت والیبال به روزهای 

خوب هموار کند.

به گــزارش ایرنــا، مازیار ناظمــی، رئیس فدراســیون 
اتومبیل رانی در خصوص مسابقات قهرمانی موتورسواری 
 آســیا اظهــار داشــت: ایــن پیکارهــا حــدود ۲ هفته 
دیگر بــه میزبانی کشــور فیلیپین برگزار خواهد شــد. 
روزهای ۸ و 1۰ آذر مســابقات موتور سوپربایک )موتور 
ریس( به اتمام می رســد و قهرمان ســال را مشــخص 
 می کنیــم و نفر برتــر این مســابقه به فیلیپیــن اعزام 

خواهد شد.
وی با اشــاره بــه تأمین نیازهای ورزشــکاران توســط 
فدراســیون عنوان کرد: موتور را همان کمپانی که برگزار 
کننده مسابقات است به ورزشــکاران می دهد. بخشی از 

هزینه ورزشکار اعزامی را هم فدراسیون پرداخت می کند.
 ناظمــی در مــورد مســابقات بین المللــی اتومبیل رانی 
گفــت: بــه انــدازه موتورســواری نتوانســتیم بــرای 
 اتومبیل سواران اعزام بین المللی داشته باشیم؛ زیرا موفق به 
 ۲ البتــه  نشــدیم.  بین المللــی  مناســب  ارتبــاط 
اعــزام  یونــان  آزاد  مســابقات  بــرای  را  قهرمــان 
 می کنیــم کــه جایــره خوبــی دارد ولــی آســیایی یا 

جهانی نیست.
وی با تأکید بر بخش همگانی فدراســیون خاطر نشــان 
کــرد: بخش همگانی تمام فدراســیون را در بر می گیرد؛ 
در ایــن حوزه مســابقات عمومــی را با جدیــت دنبال 
می کنیــم. در چند ماه باقــی مانده ســال برنامه داریم 
که ۹ رویداد دیگر داشــته باشــیم تا تراکم مسابقات را 
افزایش دهیم. در 6 ماه اول ســال این موضوع به خوبی 
 پیگیری شد و در نیمه دوم سال نیز به همین شکل ادامه 

خواهیم داد.
ناظمی درباره برنامه فدراسیون در آموزش پرورش گفت: 
در حــال برنامه ریزی هســتیم تا مســابقات خودروهای 
 RC را راه انــدازی کنیم که به معنای ماشــین های رادیو 

کنترلی است. 
ایــن رقابت ها بــر پایه علــم رباتیک، همــراه با ورزش 
 اســت و می تواند رقابت های جــذاب و آموزنده ای برای 

دانش آموزان باشد.

رئیسفدراسیوناتومبیلرانی:

 نفر برتر موتورسواری ایران به قهرمانی آسیا 
اعزام می شود

بلاتکلیف مثل فدراسیون والیبال



شهردار شیراز:
 ایثار و جانفشانی مدافعان سلامت توصیف نشدنی است

 
به گزارش ســبحان، محمدحسن اسدی، شهردار شــیراز همزمان با سالروز میلاد 
پرســعادت حضرت زينب کبری )س( و روز پرســتار با حضور در بیمارســتان های 
شــهید بهشتی، علوی و همچنین دانشکده پرستاری دانشگاه علوم پزشکی شیراز با 
پرســتاران و مدافعان سلامت ديدار، گفت وگو و از آنها تجلیل کرد. وی با حضور در 
بیمارستان های شهید بهشــتی و علوی که سیده مريم حسینی، عضو هیئت رئیسه 
و ســخنگوی شورای اسلامی شهر شیراز نیز حضور داشت، شغل پرستاری را شغلی 
با ارزش و بســیار ســخت عنوان کرد. شهردار کلان شهر شــیراز اظهار کرد: الگوی 
پرســتاران در ايثار و همراهی با مردم در هر برهه ای به ويژه ايام خاصی نظیر دوران 

دفاع مقدس و شیوع کرونا، حضرت زينب)س( بوده است.
اسدی گفت: پرســتاران برای سلامت جامعه از هیچ کوششــی فروگذار نمی کنند 
و مديريت شــهری به عنوان خادمان مردم قدردان زحمات اين قشــر ايثارگر است. 
شــهردار کلان شهر شــیراز با بیان اينکه ايثار و جانفشانی مدافعان سلامت توصیف 
نشدنی است، ياد شهدای پرستار و مدافع سلامت را زنده نگاه داشت و تصريح کرد: 

تلاش شبانه روزی پرستاران و جهاد مدافعان سلامت همیشه ماندگار خواهد بود .

کاشت گندم درقیروکارزین آغاز شد 

به گزارش ســبحان، محمد حیدری، مدير جهاد کشاورزی قیروکارزين گفت: کشت 
پايیزه گندم در سطح 7000 هکتار از اراضی اين شهرستان آغاز شد.

حیدری با بیان اينکه کار کشت گندم پايیزه از نیمه دوم آبان ماه آغاز و تا پايان آذر 
ماه ادامه دارد، گفت: پیش بینی می شود کشاورزان قیروکارزين امسال 7000 هکتار 
از زمین های خود را به کشــت اين محصول استراتژيک اختصاص دهند. وی افزود: 
در حال حاضر کار کشــت در بیش از 750 هکتار اراضی انجام شــده و تا يک ماه 
آينده نیز ادامه دارد به گفته وی؛ ارقام چمران 2، ســیروان, سارنگ، ترابی، تیرگان 
و مهرگان از عمده ارقام گندم هســتند که در اين شهرســتان کشت می شوند و هر 
کیلوگرم از اين ارقام بذری به نرخ 20۶00 تومان در بین کشاورزان توزيع می گردد. 
وی در ادامــه گفــت : تا به حال بیش از 520 تن بذر اصلاح شــده و 200 تن انواع 
کود شــیمیايی تا به  امروز بین کشــاورزان قیروکارزين توزيع شده است و اين روند 

همچنان ادامه دارد.
حیدری اظهارکرد: با توجه به اهمیت ضدعفونی بذور خودمصرفی و برای جلوگیری 
از شــیوع بیماری های قارچی نظیر انواع ســیاهک ها، کشاورزان در صورت استفاده 
از اين نوع بذور حتماً نســبت ضدعفونی آن اقدام کنند. اين مســئول با بیان اينکه 
عملکرد متوســط گندم در اين شهرســتان 4/2 تن می باشــد تصريح کرد: در سال 
زراعی گذشــته ۶800 هکتارگندم در قیروکارزين کشــت و گندمــکاران بیش از 

28000 تن گندم تولید که میزان 25550 تن به مراکز خريد تحويل داده اند.

استاندار فارس در پایان بازدید از برخی کتاب فروشی ها:
کتاب فروشی های خارج از ضابطه سازمان دهی 

می شوند

به گزارش ســبحان، محمد هادی ايمانیه، اســتاندار فارس همزمان با هفته 
کتاب و کتابخوانی، از چهار کتاب فروشی شهر شیراز بازديد کرد.

اســتاندار فــارس در پايــان ايــن بازديد با تأکیــد بر اينکه می بايســت به 
ســمت ترويج فرهنگ کتاب خوانی گام های اساســی برداشــته شود، گفت: 
يکــی از راه هــای ترويــج فرهنگ کتاب خوانــی، هديه دادن کتاب اســت؛ 
 در مراســم ها و به مناســبت های مختلــف می توان از کتاب بــه عنوان يک 

هديه نفیس استفاده کرد. 
وی افزود: همچنین می توان با استفاده از سامانه های ايجاد شده توسط وزارت 
فرهنگ و ارشاد اسلامی، فروش کتاب را از طريق بسترهای مجازی گسترش 

داد که اين مهم نیز در ترويج فرهنگ کتاب خوانی تاثیرگذار است. 
ايمانیــه در بخش ديگر ســخنان خود به اقدامات انجام شــده برای کاهش 
قیمت کاغذ نیز اشــاره کرد و گفت: با افتتاح بخش های مختلف کارخانه های 
کاغذســازی و ايجاد ظرفیت جوهرزدايی از کاغذها و همچنین افزايش تولید 
کاغذ، شاهد کاهش قیمت کاغذ و در نهايت کاهش قیمت کتاب خواهیم بود. 
وی با تأکید بر اينکه می بايست مديريت بهتری در نحوه توزيع کتاب فروشی ها 
انجام شــود تصريح کرد: با اتخاذ تدبیر در شــورای فرهنگ عمومی استان، 
کتاب فروشــی هايی کــه خارج از ضابطه مشــغول به کار هســتند توســط 

دستگاه های مسئول سازمان دهی می شوند. 
نماينــده عالی دولت در اســتان فارس همچنین بر ضــرورت تبلیغ فرهنگ 
کتاب خوانی به شیوه های گوناگون تأکید کرد و گفت: در زمینه ترويج فرهنگ 
کتاب خوانی، نقش تأثیرگذار صدا و ســیما و رسانه های مجازی غیرقابل انکار 
اســت که با فعالیت های اساســی می توان به تبیین نقش کتاب در توسعه و 

ارتقای سطح فرهنگی و علمی اقدام کرد.

مدیرعامل جمعیت هلال احمر استان فارس مطرح کرد:
آغاز به کار دوره آموزشی تربیت مربی کمک های 
اولیه درجه ۲ جمعیت هلال احمر کشور در فارس 

 
به گزارش سبحان، حسین درويشــی، مديرعامل جمعیت هلال احمر استان 
فارس از آغاز به کار دوره آموزشــی تربیت مربــی کمک های اولیه درجه 2 
جمعیت هلال احمر کشور با حضور مربیان خواهر به میزبانی فارس خبر داد. 
درويشــی با بیان اينکه دوره آموزشــی تربیت مربی کمک های اولیه با هدف 
ارتقای ســطح دانش و تأمین مربیان کمک های اولیه درجه 2 کشــور  انجام 
می شــود، عنوان کرد: شــرکت کنندگان در اين دوره 39 نفر از مربیان درجه 
ســه خواهر می باشــند که به مدت چهار روز در شــیراز نسبت به فراگیری 
آموزش هــای تخصصــی مربیگــری درجه 2 کشــوری خواهنــد پرداخت.  
مديرعامل جمعیت هلال احمر فارس تصريح کرد: سرفصل های آموزشی اين 
دوره مربیگری شــامل مباحث تئوری اصــول روش تدريس، مبحث ارزيابی، 
پانسمان های نوين، آشنايی با داروهای رايج  هلال احمر  در خدمات امدادی، 
بیماری هــای قلبی، مســمومیت ها با رويکرد مواد مخــدر، الکل و همچنین 
کارگاه های روش تدريس و تکنولوژی آموزشــی، پانســمان و بانداژ، آسیب 

ستون فقرات، تزريقات، آتل بندی و احیای قلبی ريوی می باشد. 
 اين دوره آموزشــی از 27 لغايت 30 آبان ماه در ســتاد جمعیت هلال احمر 

فارس با تدريس ۶ مدرس کشوری و يک ناظر کشوری برگزار می شود.

رئیس اداره امور اراضی جهاد کشاورزی شیراز عنوان کرد:
تخریب ۱۴۰ هکتار ساخت وساز غیرمجاز در شیراز 

به گزارش ســبحان، هــادی کوهســتانیان، رئیس اداره امــور اراضی جهاد 
کشــاورزی شهرستان شیراز گفت: با اجرای به موقع دستور قضايی تبصره 2 
ماده ۱0 قانون حفظ کاربری اراضی کشــاورزی علاوه بر حفظ کاربری اراضی 

از خسارت بیشتر زمین خواران به سرمايه های ملی نیز جلوگیری شد.
کوهســتانیان افزود: تعداد 200 مورد ديوارکشی و فنس، 80 مورد تانکر، 40 
مورد محوطه ســازی و 40 مورد دپو مصالح در ســطح ۱40 هکتار مشمول 

دستور در منطقه اکبرآباد و کمربندی جواديه قلع و قمع گرديد.
اين مســئول اظهار کرد: عملیات مذکور در سطحی گسترده با تعداد بیش از 
8 دســتگاه لودر و با حضور نماينده دادستان، معاون عملیات و فرمانده يگان 
امداد و بیش از 200 نفر پرسنل نیروی انتظامی و يگان امداد، مدير و عوامل 
جهاد کشــاورزی شــیراز و پلیس امنیت اقتصادی شهرستان و بیش از 200 
نفر نیروی يگان امداد، اداره کل پیشــگیری از تخلفات شــهرداری شیراز و 

شهرداری های مناطق 3 و ۶ و راهداری شهرستان انجام شد.
کوهستانیان با اشــاره به منع قانونی هرگونه تغییر کاربری اراضی کشاورزی 
و ملی برای ســاخت  و ســاز بدون اخذ مجوزهای قانونی خاطر نشــان کرد: 
گزارش های مردمی از طريق سامانه ۱3۱ اخذ و در سريع ترين زمان از تغییر 

کاربری غیرمجاز اراضی زراعی و باغی جلوگیری می شود.

شهردار منطقه یازده:
  تندرستی هم میهنان وام دار کوشش های پرستاران 

است 

به گزارش ســبحان، همزمــان با فرخنده زادروز حضــرت زينب )س( و روز 
پرســتار، علی فراشائیان، شهردار منطقه يازده با حضور در مجتمع تخصصی 
و فوق تخصصی حضرت رســول اعظــم )ص( ديداری با پرســتاران و کادر 
درمان اين بیمارستان داشت و در سخنانی تلاش های خستگی ناپذير آنها در 
رسیدگی به بیماران را بســیار ارزشمند دانست و با اهدای گل و سپاس نامه 
کوشــش های آنها را ارج نهاد.  شــهردار منطقه يازده با بیان اينکه تندرستی 
هم میهنان وام دار کوشش های پرستاران است، گفت: تلاش های شبانه روزی 
پرســتاران برهمگان روشن و آشکار است و در يادهای مردم جاويد و ماندگار 

خواهد ماند .

7۲ واحد مسکونی خیرساز در گراش 
در حال ساخت است

به گزارش ســبحان، حسن شبانی، مديرکل راه و شهرسازی لارستان خیرين 
مسکن ساز را يک هويت اجتماعی دانست و اظهار کرد: مسکن مشکل جدی 
به خصوص برای اقشار کم برخوردار است که در همین راستا نگاه خیرخواهانه 
 نیک انديش زينل زينلی گراشی، ساخت سرپناه برای زوجین جوان نیازمند است. 
مديرکل راه و شهرســازی لارستان تصريح کرد: برای احداث مسکن و ايجاد 
بستری مناسب در راستای توانمند کردن و حمايت از اقشار کم برخوردار که 
توانايی ســاخت مسکن را ندارند، 5 قطعه زمین جمعاً به مساحت 3 هزار 37 
متر از ســوی اداره کل راه و شهرســازی لارستان در اختیار خیّر شهر گراش 

برای خانه دار کردن اين افراد قرار گرفت.
شبانی گفت: اکنون 72 واحد مسکونی در قالب 2 ساختمان ۱2 واحدی و 3 
ســاختمان ۱۶ واحدی در حال ساخت است که تاکنون 90 درصد پیشرفت 
فیزيکی داشــته و در پايان اين واحدهــا با امکانات مجهز و کامل به واجدين 
شرايط تحويل داده خواهد شد و امیدواريم با همت آقای زينل زينلی گراشی 

تا دهه مبارك فجر آماده بهره برداری شود.

زارش سبحان، ه گزارش سبحان، ه گزارش سبحان، 
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 مدیرکل دیوان محاسبات فارس عنوان کرد: 

معرفی مسئولانی که در انجام وظایفشان تعلل دارند به دادسرای دیوان
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به گــزارش ســبحان، بازديد از شــهر صدرا و 
بررسی مسائل و مشــکلات موجود اين شهر با 
حضور جواد قناعتی، مديرکل ديوان محاسبات 
فارس انجام شــد. در اين بازديــد میدانی ابتدا 
پروژه های مسکن صدرا به تفکیک و با جزئیات 
مورد بررســی قرار گرفت و روند اجرايی هر يک 
از آنها ارزيابی و ساير موضوعات طی يک جلسه 
کاری چند ســاعته با حضور مسئولان مربوطه 

بررسی شد.
بر اساس اين گزارش تعیین تکلیف پروژه هايی 
که شــرکت عمران صدرا به صورت مشارکتی با 
بخش خصوصی انجام داده؛ از جمله موضوعات 
مهمی بود که از ســوی ديوان و با هدف احقاق 
حقــوق مردم صدرا مورد تأکیــد قرار گرفت. با 
تأکید ديوان محاســبات، در اين پروژه ها سهم 
شرکت عمران شهر صدرا که همان سهم مردم 
شهر صدرا اســت بايد به درســتی مشخص و 

احقاق حق صورت پذيرد.
در اين جلسه مقرر شــد يک تیم حقوقی قوی 
پرونده هايــی که له يــا علیه شــرکت عمران 
 صدرا در مراجع قضايــی وجود دارد را پیگیری 

و تعیین تکلیف کند.
  تفکیک وظایف شرکت عمران شهر صدرا و 

شهرداری صدرا
يکــی از موضوعاتی که می توانــد در انجام امور 
مردم شــهر صدرا کارگشا باشد؛ تفکیک وظايف 
شــرکت عمران شهر صدرا و شــهرداری صدرا 
اســت که از سوی ديوان محاسبات استان مورد 
تأکید قرار گرفت که با انجام هر چه شــفاف تر 
اين تفکیک وظايف، از بلاتکلیفی شهروندان در 
مراجعه به اين دو  مجموعه جهت انجام امورات 

خود جلوگیری به عمل می آيد.
  تعیین تکلیف آرامستان صدرا

از جمله مصوبات اين جلســه و  موضوعاتی که 
مورد تأکید قرار گرفت تعیین تکلیف آرامستان 
صدرا بود کــه با توجه به اينکه شــهر صدرا با 
جمعیتی حــدود 200 هزار نفر دومین شــهر 
اســتان از نظر جمعیت محسوب می شود؛ رفع 
مشکل آرامســتان و دفن متوفیان در اين شهر 
از اهمیت ويژه ای برخوردار اســت که به تأکید 
ديوان محاســبات در دستور کار مسئولان صدرا 

قرار گرفت.

  شهرداری شیراز نسبت به اتمام بخش پایانی 
جاده قره پیری اهتمام ورزد

موضوع نیمه تمام ماندن احداث جاده قره پیری که 
شهر صدرا را به شــیراز متصل می کند، از ديگر 
مواردی بود که از ســوی ديوان محاسبات استان 
در اين جلســه بررسی شد. در اين جلسه شرکت 

عمران شــهر صدرا با ارائه گزارشی عنوان کرد که 
اين شــرکت تعهدات خود را در 8 کیلومتر سهم 
خــود از اين جــاده ۱۱ کیلومتری انجــام داده و 
شهرداری شیراز بايد نسبت به اتمام بخش پايانی 
پــروژه که در محدوده حوزه شــهرداری شــیراز 
می باشد، اهتمام ورزد که تکمیل اين پروژه علاوه 

بر اينکه تأثیر مهمی در کاهش بار ترافیکی تردد 
بین صدرا و شیراز دارد؛ يکی از راه های مواصلاتی 
 مناســب برای پیشــرفت و توســعه اين منطقه 

خواهد بود.
  استقرار دستگاه های اجرایی استان در شهر 

صدرا
در اين جلســه همچنین گزارشــی از استقرار 
دســتگاه های اجرايی اســتان در شهر صدرا که 
مصوبه جلســه نمايندگان مردم شیراز و  زرقان 
در مجلس شــورای اســلامی با مسئولان صدرا 
بود توســط شــرکت عمران صدرا ارائه شد که 
مديــرکل ديوان محاســبات بر لــزوم اجرايی 
شــدن هر چه ســريع تر اين مصوبات و استقرار 
دســتگاه های اجرايــی خصوصاً دســتگاه های 
خدمات رســان به مــردم صدرا تأکیــد و بیان 
داشــت: ديوان محاسبات به عنوان يک دستگاه 
عالی نظارتی در جهت احقاق حقوق مردم عزيز، 
در خصوص ترك فعل مسئولین مربوطه که در 
انجام وظايفشــان تعلل دارند از ابزارهای قانونی 
خود و  معرفی اين مسئولان به دادسرای ديوان 

محاسبات استفاده خواهد کرد.

بــه گزارش ســبحان، محمدهادی ايمانیه، اســتاندار فارس 
طی آيینی از شــهرداری کلان شهر شــیراز به عنوان دستگاه  
اجرايی برتر استان در ســفر دولت سیزدهم  به فارس تقدير 

کرد. ايمانیه در اين آيین که با حضور اســماعیل قزل سفلی 
معــاون سیاســی، امنیتــی و اجتماعی اســتانداری فارس، 
عبــاس فرج زاده مديــرکل روابط عمومی و امــور بین الملل 
اســتانداری فــارس و جمعــی از مديران کل دســتگاه های 
اجرايــی، روابط عمومی ها و اصحاب رســانه انجام شــد، از 
مديــرکل ارتباطات و امور بین الملل شــهرداری شــیراز به   
 عنوان مديــر روابط عمومی برتر دســتگاه  اجرايی اســتان 

تقدير کرد.
نماينــده عالــی دولت در اســتان فارس در لوحــی که در 

تقدير از حوزه ارتباطات  شــهرداری آمده اســت، اظهار کرد: 
دومین ســفر رئیس جمهور و اعضای هیئت دولت به اســتان 
پهناور فارس، بارقه هايی از امید برای شــتاب در گام نهادن 
اســتان فارس در مســیر رشــد و توســعه و حل بســیاری 
از مشــکلات مزمن شــده به دل هــا تابانیــد و يک حرکت 
منســجم فراگیر و هنرمندانه رســانه ای-تبلیغی در راستای 
 بیان دســتاوردهای نظــام مقدس جمهوری اســلامی ايران 

پديد آورد.
اســتاندار فــارس تصريــح کرده اســت: از تــلاش اثرگذار 

رســانه ای و اقدامات مؤثــر تبلیغی و مســاعی ماندگار، در 
ايجــاد پل ارتباطی و کــم کردن فاصله میــان کارکردهای 
 نظــام و آگاهــی مــردم از آن و کمــک بــه بیان رســای 
دولــت در اطلاع رســانی خدمــات و تبیین دســتاوردهای 
امیدآفريــن بــرای مردم عزيز ديــار فــارس و تولید روايت 
 اول و غالب در جريان اين ســفر و انتخــاب به عنوان مدير
اســتان  اجرايــی  دســتگاه  برتــر  عمومــی  روابــط  کل 
و  تقديــر  فــارس  بــه  ســیزدهم  دولــت  ســفر   در 

تشکر به  عمل می آيد.

به گــزارش ســبحان، ابراهیــم عزيــزی، نماينــده مردم 
شــیراز و زرقان در مجلس شــورای اســلامی و نايب رئیس 
کمیســیون امنیــت ملی مجلــس در نشســت هماهنگی 
دســتگاه های ذی ربط برای ســاخت مســکن خانواده شهدا 
و ايثارگران در بنیاد شــهید و امــور ايثارگران فارس گفت: 
برای تأمین مســکن خانواده شــهدا و ايثارگران، نبايد اسیر 
بند و تبصره و تشــريفات زائد اداری شــد. مــا می خواهیم 

برای ايــن خانواده ها که حق بزرگی بر گــردن آحاد جامعه 
 دارند، قدمــی برداريم امــا نبايد روند اجرايــی و اداری در 

دستگاه ها معطل شود.
وی تصريح کرد: ما بنیاد مســکن انقلاب اسلامی، شهرداری 
شــیراز، نظام مهندسی و ساير دســتگاه هايی که مورد نیاز 
اســت را پای کار آورده و جلســات متعددی در اين راستا با 
 مسئولان ملی و اســتانی برگزار کرده ايم تا اين کار بزرگ را 

هر چه زودتر به سرانجام برسانیم.
عزيزی يادآور شــد: خانواده شهدا و ايثارگران همواره مناعت 
طبــع دارنــد و هیچ گونه توقع و درخواســت غیر منطقی از 
مســئولان ندارند، اما اين وظیفه ما است که مشکلات آن ها 
را برطرف کنیــم. نماينده مردم شــیراز و زرقان در مجلس 
شــورای اســلامی از مديران حاضر در اين جلســه خواست 
 کــه به ســرعت روند ســاخت و احداث مســکن ايثارگران

دنبــال کنند و افزود: خانــواده معزز ايثارگــران با توجه به 
آورده ای کــه به صورت وام مســکن از طريق بنیاد شــهید 

دريافت می کنند می توانند برای خانه دار شدن اقدام کنند.

به گزارش ســبحان، محمدرضا  هاجری، رئیس کمیســیون 
فرهنگی، ســومین حرم اهل بیت)ع( و گردشــگری شورای 
اسلامی شهر شــیراز با بیان اينکه اين کلان شهر مجموعه ای 
برای برپايی اجلاس های بین المللی و ملی ندارد، پیشنهادی 

در اين رابطه ارائه داد.
هاجری با بیان اينکه در شــیراز مجموعه ای که بتوان در آن 
مانند تهــران و اصفهان اجلاس های ملی و بین المللی برگزار 
کرد، ندارد، گفت: در اين زمینه يکسری پیشنهادات از سوی 

کمیسیون فرهنگی شورای شهر شیراز ارائه شده است.
وی افزود: يکی از پیشــنهادات ما اين بوده است که کارخانه 
روغن نباتی شیراز به شهرك صنعتی منتقل شود و ملک آن 
از طريق بودجه های ملی يا تهاتر يا راه های ديگر با همکاری 

نهادهای مختلف مسکن و شهرسازی، منابع طبیعی، مديريت 
شهری و... با هر میزان ارزشی که دارد با اختصاص زمین هايی 
به آن، برای احــداث مجموعه ای بــرای اجلاس های ملی و 

بین المللی تملک شود.
هاجری با بیان اينکه ما حاضر به مشــارکت برای اين قضیه 
هســتیم، گفت: در عین حال اگر ســازمان يا نهادی، مکان 
ديگری برای احداث چنین مجموعه ای در نظر دارد، می تواند 

به ما پیشنهاد دهد و در اين زمینه مشارکت می کنیم.
رئیس کمیســیون فرهنگی، ســومین حرم اهــل بیت)ع( و 
گردشگری شیراز همچنین از احداث بزرگ ترين و زيباترين 
مسجد اين کلان شــهر خبر داد و گفت: اين مسجد در کنار 
ساختمان شهید سلیمانی شهرداری شیراز در پل امام علی )ع( 

احداث خواهد شد. وی با تأکید بر اينکه معماری اين مسجد 
صد درصد ايرانی اســلامی خواهد بود، گفت: از آنجا که چند 
هزار نفر از کارکنان شــهرداری در ساختمان شهید سلیمانی 
مشغول به فعالیت هســتند، نیاز است که مسجدی در کنار 
اين ساختمان احداث شود؛ لذا تصمیم گرفتیم تا بزرگ ترين 
و زيباترين مســجد شــهر را احداث کنیم تا عموم مردم هم 
 بتوانند در مناســبت های مختلف خود از آن اســتفاده کنند.

هاجری بیان کــرد: حتی بنا داريم که معماری ســاختمان 
شهید ســلیمانی را به صورت معماری ايرانی اسلامی تغییر 

دهیم و برای اين کار مصوباتی هم انجام داديم.
رئیس کمیســیون فرهنگی، ســومین حرم اهــل بیت)ع( و 
گردشــگری شورای اســلامی شهر شــیراز در ادامه سخنان 

خود بــا تأکید بر اينکه يکی از الزامات گردشــگری مذهبی 
اين کلان شــهر اتصال مناطق گردشگری به يکديگر از طريق 
خطوط مترو اســت، گفت: به همین دلیل در نقشه هايی که 
برای راه اندازی خطوط مترو کشــیده است، بنا شده است تا 
باغ جهان نما، حافظیه، آرامگاه سعدی، حرم شاهچراغ)ع( هم 
از طريق خطوط مترو قابل دسترسی باشند که در اين زمینه 

اقداماتی در دست انجام است.

به گزارش سبحان، سردار رهام بخش حبیبی، فرمانده 
انتظامی اســتان از کشــف ۱97 کیلوگرم حشیش و 
ترياك در عملیات مشــترك با پلیــس مبارزه مواد 
 مخدر اســتان خراسان رضوی و شهرســتان داراب 

خبر داد. 
ســردار حبیبــی اظهار داشــت: مأمــوران انتظامی 
شهرســتان داراب در اجرای طرح کنترل محورهای 
مواصلاتــی و مقابلــه بــا قاچاقچیان و طــی تعامل 
اطلاعاتــی بــا پلیس موادمخدر اســتان خراســان 
 رضــوی، يک دســتگاه وانت مــزدا را شناســايی و 

دستور ايست دادند.
وی افزود: راننده بدون توجه به ايست پلیس متواری 
و پس از طی مسافتی تعقیب و گريز مأموران انتظامی 

موفق شدند با اقدامات فنی خودرو را متوقف کنند. 
فرمانــده انتظامی اســتان فارس با بیــان اينکه در 
بازرســی از اين خــودرو ۱75 کیلوگرم حشــیش و 
22 کیلوگرم ترياك کشــف شد، تصريح کرد: راننده 
دستگیر و برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شد.

ســردار حبیبی با اشاره به اينکه در اين مأموريت در 
مجموع ۱97 کیلوگرم حشــیش و ترياك کشف شد، 
گفت: مبارزه بی امان با مواد مخدر به صورت ويژه در 

دستور کار اين فرماندهی قرار دارد.
  خودروی قاچاق ۱5۰ میلیاردی در شیراز

فرمانــده انتظامی اســتان همچنین از کشــف يک 
دستگاه خودرو خارجی قاچاق به ارزش ۱50 میلیارد 
ريال خبر داد و اظهار داشــت: مأموران اداره عملیات 
ويژه پلیس آگاهی اســتان فارس از خبری مبنی بر 
نگهــداری خودرو قاچاق در يکی از محله های شــهر 

شیراز مطلع و موضوع را به صورت ويژه در دستورکار 
خود قرار دادند.

وی ادامــه داد: مأموران انتظامی بــا انجام اقدامات 
اطلاعاتــی و پلیســی، محــل نگهداری خــودرو را 
شناسايی و با هماهنگی مرجع قضايی به مکان مورد 

نظر اعزام شدند.
ســردار حبیبی گفت: در بازرســی از محل نگهداری 
خــوراك دام در يک دامداری، يک دســتگاه خودرو 
لکســوس قاچاق و فاقد مدارك قانونی که زير مقدار 
زيادی علوفه جاســازی شده بود، کشــف و در اين 

خصوص يک متهم دستگیر شد.
فرمانــده انتظامــی اســتان فــارس با بیــان اينکه 
کارشناسان ارزش اين خودرو قاچاق را ۱50 میلیارد 
ريال بــرآورد کرده اند، گفت: مبارزه بی امان با کالای 

قاچاق در دستور کار اين فرماندهی قرار دارد.

به گزارش ســبحان، دوره آموزشــی اطفای حريق و 
پیشــگیری از حوادث ويژه مراکز اقامتی میان مدت 
درمــان اعتیاد و مراکز شــبانه روزی توان بخشــی و 
اجتماعی به همت معاونت توســعه امور پیشــگیری 
بهزيســتی فارس بــا حضــور مديــرکل، معاون و 
کارشناســان امــور توســعه پیشــگیری، معــاون 
کارشناســان ســازمان  و  مديــرکل  مشــارکت ها، 
آتش نشــانی شیراز، دبیر شــورای هماهنگی مبارزه 
با مــواد مخــدرو مديــر و کارشناســان مســئول 
 بهزيســتی شهرســتان شــیراز جمعی از مسئولین 

برگزار شد. 
محمدرضا هوشــیار، مديرکل بهزيستی فارس اظهار 

داشــت: با توجه به اهمیت پیشــگیری سطح اول و 
لزوم آمــوزش مديران و کارکنان مراکز تحت نظارت 
جهت واکنش سريع و اصولی به هنگام بروز حوادث، 
اين دوره آموزشی يک روزه جهت 80 نفر از مسئولین 
و کارشناسان مراکز اقامتی میان مدت ترك اعتیاد و 
مراکز شــبانه روزی توان بخشی و اجتماعی بهزيستی 

فارس برگزار گرديده است.
هوشیار در ادامه افزود در حال حاضر بیش از 3هزار 
و چهارصــد نفر از مبتلايان بــه اعتیاد در 7۱ مرکز 
اقامتی میان مدت تحت نظارت بهزيســتی فارس در 
حال گذراندن دوره درمان هستند و هدف از اجرای 
اين دوره کسب دانش و مهارت لازم جهت پیشگیری 

از آتش سوزی و يا مقابله با آتش سوزی، برق گرفتگی، 
گزش حشرات و ساير حوادث محتمل در مراکز است.
شــرکت کنندگان در ايــن دوره آموزشــی با تئوری 
آتش و حريق و انواع خاموش کننده ها و سیستم های 
 ايمنــی و اطفــای حريــق و راه های عملــی مقابله

آشنا خواهند شد.  
مدير کل بهزيســتی فارس خاطر نشان کرد: هر 3 ماه 
يکبار مراکز شاخص در ارائه خدمات و رعايت اصول 
و قوانیــن خدمات دهی را معرفــی خواهیم کرد و با 
جهاد نظارت بصورت مستمر، عملکرد، رعايت اصول 
و کیفیت خدمات در مراکز تحت نظارت بهزيســتی 

فارس بررسی خواهد شد.

شهرداری شیراز؛ دستگاه اجرایی برتر استان در اقدامات اثرگذار رسانه ای شد 

نماینده مردم شیراز و زرقان در مجلس شورای اسلامی:

برای تأمین مسکن خانواده شهدا و ایثارگران اسیر بند و تبصره نشویم

رئیس کمیسیون فرهنگی شورای شهر شیراز:

شیراز مجموعه ای برای برپایی اجلاس های بین المللی و ملی ندارد

فرمانده انتظامی استان فارس خبر داد: 

کشف محموله 197 کیلویی مواد مخدر در 
عملیات مشترک پلیس داراب و خراسان رضوی

مدیرکل بهزیستی فارس:

دوره آموزشی پیشگیری از حوادث ویژه مراکز درمان اعتیاد
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پیامبر اکرم )ص(:

»با خوردن و نوشیدن زياد، دل ها را نمیرانید؛ چراکه دل ها مى میرند، همچنان 
که زراعت، هر گاه زياد آب خورد، از بین مى رود.«

مكارم الأخلاق: ج ١، ص ٣٢٠، ح ١٠٢٥

طرح روزحدیث روز

روایت های یک پرستار از جنگ

فاطمه جوشــی از بانوان فعال و جهادی اهل آبادان است که در هنگام شروع 
جنگ تحمیلــی در کنار دیگر زنــان فعال در پشــتیبانی جنگ، به صورت 
داوطلبانه در بیمارستان امام خمینی آبادان به پرستاری از مجروحان رزمنده 
پرداخته اســت.  همزمان با روز پرستار به بخش هایی از خاطرات این بانوی 

پرستار می پردازیم.
جوشــی با اشــاره به ســال های دوران جنگ تحمیلی روایت می کند: عین 
خواهرها از مجروح ها مراقبت می کردیم. واقعاً احســاس می کردیم بچه های 
مجــروح از اعضای خانواده خودمان اند. اگر جــوان بود، فکر می کردیم برادر 

ماست، اگر پیر بود فکر می کردیم پدر خودمان است.
بعضی وقت ها که می رفتیم بالای ســر مجروحین، خودشــان می نشستند و 
برایمان تعریف می کردند. می گفتند: شــما دور از خونواده اید، خدا اجرتون 

بده. چطوری موندین اینجا؟ چرا موندین تو این موقعیت؟
مــا هم با آن ها هم کلام می شــدیم. بچه ها طوری برخــورد می کردند که به 
مریض آرامش بدهند. همین جمشــید رئیســی که این قدر التماس می کرد 
که آب بخورد، بهش می گفتیم: نه برادر رئیسی، برات خوب نیست. ان شاءا... 
خوب می شــی آن قدر آب می خوری. حالا تحمل کن، این قدر تحمل کردی. 
حــالا یاد امام حســین )ع( بیفت کــه توی اون صحــرای کربلا چه زجری 

می کشید از نبودن حتی یک قطره آب.
خب این حرف ها تأثیر هم رویشــان داشت؛ چون بیشتر رزمنده ها خودشان 
چنین روحیاتی داشــتند، ولی بالاخره آدمیزاد اســت، گاهی اوقات طاقت و 
توان آدم به نقطه جوش خودش می رســد. این کارهــای ما، آرامش می کرد. 
چندســاعتی با این چیزها دلــش را خوش می کرد، ولی تشــنگی که غلبه 
می کرد دوباره می گفت: یــه ذره آب بهم بدین. ما هم دوباره همان حرف ها 

را بهش می زدیم.
رفتار بچه ها با مجروح ها همیشــه بامحبت و مهربانــی بود. یادم نمی آید نه 
من و نه هیچ کدام از بچه ها عصبانی شــده باشــیم. همه رزمنده ها دعایمان 
می کردنــد و می گفتنــد: خواهرا! خــدا خیرتون بده، خدا ان شــاءا... بهتون 
سلامتی بده، دستتون درد نکنه. بچه های ما واقعاً مایه می گذاشتند. حسابش 
را بکنید، گاهی اوقات 24 ســاعت یا 48 ساعت نمی خوابیدیم، ولی این طور 
نبود که روی اخلاق و رفتار امدادگری مان تأثیر بگذارد و عصبانی شــویم. ما 
مانده بودیم تا آن ها را مداوا کنیم و کمک حالشان باشیم. اگر قرار بود با یک 

برخورد بد همه این ها از بین برود، دیگر تأثیری نداشت.
بعضی از پرستارهایمان هم رفتارشان با مریض ها خوب بود و با آن ها مهربان 
بودنــد. هرچه می خواســتند و البته پزشــک اجازه می داد، در اختیارشــان 
می گذاشــتند. من از نوع برخورد مجروح هــا می فهمیدم که چقدر خواهرها 

تأثیرگذار بوده اند.
خودشان ما را محرم خودشان می دانستند. مثلًا روزی که خواهری در بخش 
نبود، مجروح ها سراغش را می گرفتند و می گفتند: خواهر جوشی! خانم فلانی 
امروز نیومده توی بخش؟ برای چی نیومده؟ می گفتم: خب، شــیفت کاریش 
نیست. می پرسیدند: شیفت کاریش کیه؟ مدام سراغ می گرفتند. می دانستند 

چه کسی در آن بخش است.
مشــخص بود که حضور خواهرها واقعاً روی مریض ها اثر داشته. بچه ها دعا 
و آیت الکرســی می خواندنــد. این ها خیلی اثر داشــت. بچه ها اگر هم کاری 
از دستشــان برنمی آمد، با زبان به مجروح ها آرامــش می دادند. مثلًا مریض 

می گفت: حالم بده. بچه ها می گفتند: اشکال نداره، ان شاءا... خوب می شی.
گاهی اوقات ما پرســتار مخصوص یک مریض که می شــدیم باید 24 ساعت 
پای تختش می نشســتیم؛ یعنی حق بلند شدن و تعویض شیفت را نداشتیم. 
اگــر یک مریض بدحال بود، باید تمام مدت بالای ســرش می ماندیم. فرقی 
نمی کرد که بیمارســتان شلوغ باشــد یا خلوت؛ اگر مریض بدحال بود، باید 

این کار را می کردیم.
 پرستار ویژه

مــن خودم دو بار پرســتار مخصوص بودم. یک بار پرســتار مخصوص آقای 
فیــروزی، پدر یکی از بچه های آبادان، بودم. پــدر آقای فیروزی که مجروح 
شــد، خود غلامرضــا فیروزی در عملیــات ذوالفقاری بود. وقتی که شــنید 
پدرش مجروح شــده و حالش خیلی وخیم اســت، آمد بیمارستان. دکترها 
بهش گفتنــد: حتماً باید یه نفر همراه مریض باشــه. ولی غلامرضا فیروزی 
نمی توانســت بماند؛ بــه همین خاطر من بهش گفتم: شــما برو به عملیات 
برس، من هم کار پرستارو انجام می دم، هم کار همراه بیمارو. آقای فیروزی 
پیرمرد بود. پایش قطع شــده بود و خون ریزی خیلی شدیدی داشت، عفونت 
هم کرده بود و باید ساکشــن می کردیــم. علائم حیاتی اش خیلی پایین بود. 
وضعیتش خیلی خطرناک بود و احتمال شهید شدنش وجود داشت. در طول 
آن ســه روز، فقط یک روز جایم را برای چند ســاعت با خواهر خانی یا یک 
نفر دیگر عوض کردم. وقتی که حالش خوب شد و به حالت طبیعی برگشت، 
منتقل شد به بخش 9 و بعد هم رفت به بخش 1۷. به بخش که منتقل شد، 

کار من هم تمام شد.

عصر جدید انتقال دارو به بدن

واکسن هایی که اسپری می شوند

فن آوری

محققان یک روش پیشرفته برای رسوب الکترواسپری 
معرفی کرده اند که روشی تخصصی برای پوشش دهی 
با اسپری اســت که در صنایع استفاده می شود. گروه 
راتگرز راهی برای افزایش دقت ذرات میکروســکوپی 
که با قرار گرفتن یــک مایع جاری تحت ولتاژ بالا به 
دســت می آیند و بر روی هدف خــود قرار می گیرند، 
پیدا کرده اند. این اسپری به ذرات ریز تبدیل می شود 
و در حین حرکت، تبخیر می شود و رسوب جامدی از 

مایع اصلی باقی می گذارد.
جاناتان ســینگر، نویســنده این مطالعه می گوید: در 
حالی که بســیاری از مردم به رسوب الکترواسپری به 
عنوان یک روش کارآمد فکر می کنند، استفاده از آن 
معمولاً برای اهدافی که کوچک تر از اســپری هستند، 

مانند آرایه های میکروسوزن در برچسب های پوستی 
مناسب نیست. روش های فعلی تنها حدود 40 درصد 
بازدهی را به دســت می آورند. بــا این حال، از طریق 
روش های مهندسی پیشــرفته ای که توسعه داده ایم، 
می توانیم به کارایی هایی دست یابیم که از نظر آماری 

با 100 درصد کارایی چندان تفاوتی ندارد.
چنیــن پوشــش هایی در زمینــه پزشــکی اهمیت 
فزاینــده ای دارنــد. آنهــا روی دســتگاه هایی مانند 
استنت های قلب، ضربان ســازها و دفیبریلاتورهایی 
که در بدن کاشــته می شــوند اعمال می شــوند. این 
پوشش ها برای محصولات نوآورانه مانند برچسب های 

پوستی بسیار مهم هستند.
تولید مواد پیشــرفته »زیست فعال«، از جمله داروها 
و واکســن ها، می تواند هزینه بر باشــد. اگر بخشی از 
این مواد بلااســتفاده بمانــد، می تواند تعیین کند که 
آیا بیمار تحت درمان قرار می گیرد یا خیر. دســتیابی 
به کارایی تقریباً کامل با این روش به این معنی است 
کــه هیچ ماده ای هدر نمی رود و ایــن موضوع، آن را 
برای پوشش دســتگاه های پزشکی یا حتی واکسن ها 

ایده آل می کند.

عکس خبر

 تظاهرات حمایت از فلسطین - پاریس

 آوارگی اجباری شــهروندان فلسطینی ساکن شــهر غزه در شمال 
باریکه غزه به سمت مناطق جنوبی

»من« و »تو« برنده شديم، »منوتو« باخت
منبع: تسنیم

قاب امروز

عکس : طاهره حیاتی  دیوارنویسی 

سلامت

غذاهایی که با پختن، بی ارزش می شوند
پختن غذا همواره مناسب ترین گزینه برای خوردن مواد 
خوراکــی نیســت، برخی از مواد غذایی هســتند که در 
صــورت طبخ ارزش غذایی خود را از دســت می دهند و 

منافع شان برای سلامت کلی بدن از بین می رود.
در این مطلب به چند مــاده خوراکی می پردازیم که در 

زمان حرارت دیدن ارزش غذایی آن ها تغییر می کند.
اسفناج سرشــار از آهن اســت اما زمانی که در معرض 
حرارت قرار می گیرد، از ارزش غذایی آن کاسته می شود.

در روند طبخ، اسید اگزالیک موجود در اسفناج با کلسیم 
ترکیب می شــود و تبدیل به کریستال هایی می شود که 
باعــث کاهش جذب آهن به بدن می شــوند. برای حفظ 
مــواد مغذی موجود در اســفناج باید این ســبزی را به 

صورت خام در سالاد یا اسموتی ها مصرف کنیم.
 گوجه فرنگی

گوجه فرنگی پس از طبخ بخشــی از ویتامین C خود را 
از دست می دهد. این ویتامین حساس به حرارت در واقع 
در دمای بالا می شــکند و بخش مهمی از ارزش غذایی 

خود را از دست می دهد.
برای حفظ فواید گوجه فرنگی این ســبزی 

را به صورت خام مصرف کنید 
یا در حرارت کم و به طور 

ملایم بپزید.
  کلم بروکلی

کلم  که  حالــی  در 
بروکلــی یک منبع 
غنی از مواد مغذی 

ازحد  بیش  اســت. 
سبزی  این  شدن  پخته 

می تواند به از دست رفتن 
بخش مهمی از مواد مغذی 

آن به ویژه ویتامین C شود.
بــا بخارپز کــردن یا تفــت دادن کوتاه مــدت می توان 

ترکیبات مغذی کلم بروکلی را حفظ کرد.
  سیر

ســیر را بیشــتر به خاطر ویژگی اش در ارتقای سیستم 
ایمنی بدن می شناسند. سیر خام بیشتر مواد مغذی سیر 
را در خود حفظ کرده اســت. آلیسین از ترکیبات اصلی 
ســیر که در سلامت کلی موثر است، ترکیبی حساس به 
حرارت اســت. برای حفظ ارزش غذایی این گیاه، سیر را 
به صورت خام و خورد شده به غذاهای خود اضافه کنید.

  کشک
ترکیبــات پروبیوتیــک موجود در کشــک که در حفظ 
سلامت روده موثر هستند، در صورت حرارت دیدن اثر و 

ارزش غذایی خود را از دست خواهند داد.
برای حفظ ارزش غذایی بهتر اســت کشک را به صورت 
خــام و نپخته مصرف کنیــد، در غیر این صورت پس از 
آنکه حرارت غذای شــما کاهش یافت کشــک را به آن 

اضافه کنید تا خواص پروپیوتیکی آن حفظ شود.
  بادام

چربی هــای ســالم در بادام 
در صــورت قــرار 

گرفتــن 

در معرض حرارت زیاد فاســد می شــوند و ارزش غذایی 
خود را از دســت خواهنــد داد. از منافــع این آجیل به 
صورت خام و نپخته استفاده کنید. بادام خام را به صورت 
خرد شــده در سالاد بریزید یا به عنوان یک میان وعده از 

آن لذت ببرید.
  چای سبز

ترکیبات غنی از آنتی اکســیدان در چای ســبز در برابر 
حرارت زیاد حســاس هستند. جوشــاندن جای سبز در 
حرارت بالا می تواند به از دست رفتن آنتی اکسیدان های 
ارزشــمند آن شود.چای سبز خود را در حرارت پایین تر 
بجوشــانید تا از حفظ منافع آن برای ســلامت اطمینان 

پیدا کنید.
  روغن زیتون

در حالی کــه روغن زیتون جز اصلی هر آشــپزخانه ای 
است. گرمای زیاد می تواند باعث از بین رفتن چربی های 
سالم و آنتی اکســیدان های آن شود. برای حفظ حداکثر 
ارزش غذایی روغن زیتون، آن را در ســالاد مصرف کیند 

یا در لحظه آخر به بشقاب غذاهای خود اضافه کنید.
  عسل

عسل خام یک منبع غنی از مواد مغذی و سرشار 
آنزیم هــا، آنتی اکســیدان ها و خواص ضد 
باکتریایی است. متأسفانه حرارت دادن 
عسل باعث از بین رفتن این 
ترکیبات ارزشمند می شود. 
برای حفظ خــواص این 
مــاده غذایی، عســل را 
به صورت خام اســتفاده 
کنید. آن را روی کشک یا 

نان تست بریزید.

دانستنی

یک راز مگو درباره مواد غذایی تلخ
کاسنی، گریپ فروت و کلم بروکسل یک ویژگی مشترک 
دارند: همه آن ها حاوی ترکیباتی هستند که گیرنده های 
طعم تلخ را روی زبان فعال می کنند. اگرچه مواد غذایی 
تلخ ممکن است به دلیل طعم و مزه مورد علاقه همگان 
نباشند، اما توصیه می شود آن مواد را در رژیم غذایی تان 
بگنجانید، زیرا مغذی بوده و به ســلامت کلی بدن کمک 

می کنند.
  چرا بسیاری از مردم غذاهای تلخ را دوست ندارند؟

کریستینا اســر، مدرس دانشگاه پیشــگیری و مدیریت 
سلامت آلمان می گوید: »این چیزی است که ذاتی است 
و به ما کمک می کند تا ایمن بمانیم. طعم تلخ به ما این 
پیام را ارســال می کند می دهد که چیزی می تواند سمی 
باشد. بنابراین، بسیاری از گیاهان برای محافظت از خود 

در برابر شکارچیان مواد تلخ تولید می کنند«.
با این وجود، شما می توانید به مواد تلخ عادت کنید. این 
موضــوع توضیح می دهد که چرا ما به ندرت اولین جرعه 
قهوه خود را دوســت داریم و چرا بسیاری از کودکان از 

کلم بروکسل نفرت دارند.
  چه چیزی مواد غذایی تلخ را بســیار ســالم 

می کند؟

ســازمان کمک به دیابت آلمان در این باره اشاره می کند 
کــه مواد تلخ هضم را تقویت کرده و باعث تولید اســید 
معده شــده و صفرا را بهبود می بخشــند که خود باعث 
هضم آســان تر مواد غذایی چرب می شــوند. مواد غذایی 
تلخ هم چنین احســاس گرسنگی و میل به مواد شیرین 
را کاهش می دهنــد نه تنها برای افــراد دیابتی یا افراد 
دچــار اضافه وزن مزیتی خواهند داشــت بلکه دارای اثر 
ضدالتهابی هستند و می توانند خطر ابتلا به بیماری های 

قلبی و عروقی را نیز کاهش دهند.
اگر می خواهید مواد تلخ بیش تری را در رژیم غذایی خود 
بگنجانید بهتر اســت ایــن کار را مرحله به مرحله انجام 
دهید. یک نکته آن است که ترکیبات تلخ و شیرین را با 

یکدیگر ترکیب کنید.
  آیا مواد تلخ می توانند مضر باشند؟

در برخی موارد، بله. سازمان کمک به دیابت آلمان اشاره 
می کند که برای مثال، اگر کدو ســبز، خیار یا کدو تنبل 
طعم تلخی دارد در مصرف احتیاط کنید. این سبزیجات 
و صیفی جات نباید طعم تلخی داشــته باشند و اگر طعم 
تلخی دارند حاوی مواد ناخواسته و سمی هستند در این 

صورت نباید آن ها را بخورید.

اگــر گریپ فــروت می خورید یا آب آن می نوشــید باید 
به خاطر داشته باشــید که می تواند اثر دارو را تضعیف یا 
تشدید کند. این امر برای مثال در مورد داروهای کاهش 
دهنده کلسترول یا داروهای بیماری های قلبی - عروقی 

صدق می کند.
  آیا مکمل هــای حاوی مواد تلــخ یک گزینه 

هستند؟
برخی از مکمل های غذایی بر پایه عصاره گیاهانی هستند 
که حاوی مواد تلخ می باشــند. برای مثال، شما می توانید 
کپسول هایی با عصاره کنگر تهیه کنید. آسترید تومبک، 
متخصص تغذیه اســتفاده از ســبزیجات تازه را به جای 
قطره، کپســول یا قــرص توصیه می کنــد. او می گوید: 
ســبزیجات تازه به دلیل مواد سالمی که به طور طبیعی 

در خود دارند ارزان تر، خوشمزه تر و بهتر هستند.
نکته دیگری که باید در نظر داشت آن است که در مورد 
مکمل های غذایی مصرف بیش از حد ممکن اســت رخ 
دهد. اگر به جای آن مواد تلخ طبیعی سبزیجات، گیاهان 
و سالاد را بخورید این اتفاق رخ نمی دهد و به دلیل طعم 
تلخی که گاهی اوقات خیلی زیاد می شود از زیاده روی در 

مصرف آن محصولات خودداری می کنیم.

  در حاشیه سخنرانی رئیس جمهور - اجتماع مردم شهریار

   به مناسبت روز پرستار

سواد زندگی 

با توســعه فناوری گوشــی های تلفن همراه، 
تکنولوژی اسکرین شات به امکانات گوشی های 
همــراه اضافه شــده و در بســیاری از مواقع 
راه گشــای مشــکلات افراد گردیده اســت. به 
گرفتــن تصویــر از پیام ها، عکــس، فیلم و ... 
در فضــای مجازی اسکرین شــات یا نماگرفت 
می گویند. چنانچه فردی قصــد اقامه دعوایی 
داشــته باشــد و تنها مدرک اثبــات ادعایش، 
اسکرین شات های موجود در گوشی همراهش 
باشــد، چنانچه این ادله در علــم قاضی برای 
بررسی و کنکاش های دیگر مؤثر باشد و اصالت 

پیام ها و ســاختگی نبودن آن هــا برای قاضی اثبات 
شده باشد، دارای وجاهت قانونی است.

  استناد به اسکرین شات
پس از ســال 1382 با توجه بــه کثرت پرونده های 
قضایی که اســتناد به اسکرین شات داشتند، نیاز به 
قانونی شــدن این مدرک الکترونیکی احساس شد 
و این خلاء قانونی مورد بررســی قرار گرفته و پس 
از تصویب، اسکرین شــات مورد تایید قرار گرفته از 
نظر قضایی و واقعــی بودن آن، به عنوان ادله اثبات 
دعوا در جرایم اینترنتی یا ادله الکترونیکی شناخته 
شد. ادله الکترونیکی شامل اسناد الکترونیک، امضاء 
الکترونیک و قرارداد الکترونیکی بوده و فیلم، عکس، 
صدا، پیامک، چت و اسکرین شات در فضای مجازی 

بر طبق قانون از مصادیق ادله الکترونیکی است.

پیش از آن اسکرین شــات وجاهت قانونی نداشته و 
صرفا به عنوان اماره استفاده می شد.

  اثبات اسکرین شات به عنوان ادله قضایی
ادله اثبات جرم، دلیلی اســت که شــخص با استناد 
به آن شــکایت خود را مطرح کند. طبق قانون ادله 
قانونی برای اثبات جرم؛ اقرار، شهادت شهود، قسامه 
و سوگند اســت. حال باید دید چگونه اسکرین شات 
می تواند جزء ادله به حساب آید. اسکرین شات زمانی 
ادله اکترونیک اســت که نهــاد دولتی مانند مرجع 
قضایــی یا پلیس فتا صحت و درســتی آن را تأیید 
کرده باشند. بعد از آن مقام قضایی می تواند در روند 

رسیدگی به پرونده از آن استفاده کند.
صحت و درســتی این ادله بــا  تلفیقی از روش های 
الکترونیکی و روان شناســی، تله گذاری، مانیتورینگ 
دقیــق و تحلیــل داده هــای پیام انجــام می گیرد. 

متخصصان قضایــی با پیدا کــردن مرجعی که 
پیام از آن صادر شــده انتســاب پیام را به متهم 
اثبــات کرده و مــدارک غیر قابل انــکاری را در 
اختیار دادگاه قــرار می دهند به نحوی که متهم 
بــه جرم خود اقرار و اعتراف کند. با توجه به این 
توضیحات اسکرین شات زمانی قابل استناد است 

که متهم به ارسال آن پیام اعتراف کند.
 اثبات تهدید و توهین با اسکرین شات

طبق ماده ۶۶8 و ۶۶9 مجازات اســلامی تهدید 
جرم کیفری اســت و چنانچه این جرم از طریق 
فضای مجازی صورت گیرد، اسکرین شات از متن 
تهدید جــزو ادله اثبات جرم بــوده و قابل پیگیری 
اســت. نوع کلماتی که برای تهدید به کار می رود در 
نوع مجازات تأثیر گذار است. چنانچه در کلمات بکار 
رفته در اسکرین شات، الفاظ رکیک بکار رفته باشد، 
می توان از آن فرد تحت عنوان توهین نیز شــکایت 
کرد و مجرم صرفاً با یک چت، صوت، فیلم یا عکس 

به دردسر بزرگی می افتد.
 جرم جعل کردن اسکرین شات

طبق ماده ۷44 و ۷45 قانون مجازات اسلامی تغییر، 
تحریف و جعل فیلم، صوت، تصویر و یا مکالمه یک 
فرد و استفاده بی مورد از آن و یا پخش آن جرم بوده 
و محکــوم به 91 روز تا 2 ســال حبس یا پرداخت 
جزای نقدی از پانزده میلیون ریال تا یکصد میلیون  

ریال یا هر دو مجازات می شود.

جرم از طریق اسکرین شات اثبات می شود؟

ادبیات

  سومین دوره ماراتن بزرگ کیش


